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Número 10  - Ano 2023

ACTA

da sesión  ORDINARIA,  en  primeira  convocatoria,  celebrada polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

27 de xullo de 2023

No Salón de Sesións do Excmo. Concello de Lugo, ás dez horas e sete minutos do
día vinte e sete de xullo de 2023; baixo a presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa,
DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ,  reúnense  os  concelleiros  e  concelleiras  DONA
ELENA CANDIA LÓPEZ; DONA CRISTINA SANZ ARIAS; DON ENRIQUE ROZAS
LÓPEZ; DON ANTONIO AMEIJIDE OSORIO; DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO;
DONA  FLORA  RUBINOS  ROIS;  DONA  SILVIA  COLMENERO  GUZMÁN;  DON
RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ;  DON AGUSTÍN GALLEGO VIGO;
DONA AURORA AIDA GOÁS CASTRO; DON GUSTAVO ENRIQUE DÍAZ REY;
DONA  MARÍA  DEL  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO;  DON  MIGUEL  FERNÁNDEZ
MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de Transición Ecolóxica e
Impulso  Rural;  DONA  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO,  Ilma.  Sra.
Tenenta de Alcalde da Área de Sostibilidade Urbana e Recursos Internos; DON
MAURICIO VITORIO REPETTO MORBÁN, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da
Área Dinamización Económica; DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma.
Tenenta de Alcalde Delegada da Área de Cohesión Social; DON JORGE BUSTOS
ATANASIO, Concelleiro Delegado de Xuventude e Deportes; DONA MARÍA OLGA
LÓPEZ RACAMONDE, Concelleira Delegada de Benestar Social e Maiores; DON
ÁNGEL  PABLO  PERMUY  VILLANUEVA,  Concelleiro  Delegado  de  Economía  e
Recursos  Humanos;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.  Tenente  de
Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA TAREIXA
ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN,  Ilma.  Tenenta  de  Alcalde  Delegada  da  Área  de
Cultura,  Turismo e  Promoción  da  Lingua;  DON ALEXANDRE  PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; e DON FELIPE RIVAS JORGE,
Concelleiro Delegado de Educación e Difusión do Coñecemento,  co obxecto de
celebrar  sesión  ordinaria do  Excmo.  Concello  Pleno,  en  primeira  convocatoria,
conforme á correspondente orde do día.

Para  os  efectos  de  votación,  faise  constar  que  a  Corporación  municipal  está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non  asiste  DONA  MARÍA  CRISTINA  LÓPEZ  FERNÁNDEZ,  Ilma.  Tenenta  de
Alcalde da Área de Participación e Servizos para a Veciñanza, que xustificou a súa
ausencia.

Dende as doce horas e quince minutos produciuse un receso da sesión ata ás trece
horas e cinco minutos no que se reanuda novamente a sesión.
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Dá fe do acto o Secretario Xeral do Pleno, don Rafael José del Barrio Berbel, e está
presente o Interventor Xeral Municipal don Manuel Vázquez Fernández.

A presente sesión foi convocada por resolución da alcaldía de data 21 de xullo de
2023  e  notificada  por  secretaría  aos  membros  da  Corporación  conforme  ao
seguinte ORDE DO DÍA:

1/79  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
CELEBRADAS  POLO  EXCMO.  CONCELLO  PLENO  OS  DÍAS  17  DE  XUÑO
(CONSTITUTIVA),  26  DE  XUÑO  (EXTRAORDINARIA  PARA  O  SORTEO  DE
MEMBROS DE MESAS ELECTORAIS) E 26 DE XUÑO (EXTRAORDINARIA DE
ORGANIZACIÓN) DE 2023, RESPECTIVAMENTE. Exp. 2023/G004/000637.

A) PARTE RESOLUTIVA

DESENVOLVEMENTO LOCAL

2/80 ADHESIÓN DO CONCELLO DE LUGO Á “ASOCIACIÓN REDE INNPULSO
(ARINN)”.

INTERVENCIÓN

3/81 SUPLEMENTO DE CRÉDITO/CRÉDITO EXTRAORDINARIO (1/2023)  POR
IMPORTE DE 3.111.110,58 €

4/82  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS  NÚMERO  9/2023.
REPARO 24/2023.

5/83  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS  NÚMERO  10/2023.
REPARO 25/2023.

6/84 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚMERO 13/2023.

FOMENTO

7/85  RATIFICACIÓN  DA  APROBACIÓN  DE  ADHESIÓN  Á  CENTRAL  DE
CONTRATACIÓN  DA  FEDERACIÓN  ESPAÑOLA  DE  MUNICIPIOS  E
PROVINCIAS  (FEMP),  BASEADA  NO  ACORDO  MARCO  PARA  A
SUBMINISTRACIÓN DE ELECTRICIDADE EN ALTA E BAIXA TENSIÓN.

CULTURA
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8/86  CREACIÓN,  DETERMINACIÓN  DE  FUNCIÓNS  E  COMPOSICIÓN  DA
COMISIÓN ESPECIAL DE FESTAS.

PROPOSICIÓNS

9/87 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
135/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA MELLORAR OS PROXECTOS DE
EXECUCIÓN  CORRESPONDENTE  Á  INICIATIVA  “CORAZÓN  VERDE  ENTRE
MURALLAS” NO QUE ATINXE ÁS PRAZAS DE SANTO DOMINGO E DO FERROL
(Exp. 2023/G004/000616). 

10/88  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 136/2023  DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA QUE SE REACTIVE E
ACTUALICE O CONSELLO LOCAL DE SERVIZOS SOCIAIS E SE CONSTITÚA
UNHA  COMISIÓN  PARA  A  ELABORACIÓN  DUN  PACTO  INSTITUCIONAL
RELATIVO  Á  PLANIFICACIÓN  E  ATENCIÓN  DOS  SERVIZOS  SOCIAIS  (Exp.
2023/G004/000617).

11/89  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 137/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O “ARDE LUCUS”
TEÑA DATA FIXA (Exp. 2023/G004/000618). 

12/90  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  138/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  POÑA  EN
PRÁCTICA  O  ACORDO  MARCO  SOBRE  O  USO  DE  INSTALACIÓNS
DEPORTIVAS DE TITULARIDADE AUTONÓMICA (Exp. 2023/G004/000619). 

13/91  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  BLOQUE  NACIONALISTA
GALEGO,  NÚMERO  157/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  DEFENSA  DA
ATENCIÓN  PRIMARIA  NO  CENTRO  DE  SAÚDE  DE  NADELA  (Exp.
2023/G004/000621). 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

14/92  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO  DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 14 DE ABRIL DE 2023, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2023 (Exp.
2023/G004/000593). 

15/93 DACIÓN DE CONTA DO DECRETO NÚMERO 6005/2023, DO 30 DE XUÑO
DE  2023,  RELATIVO  Á  CONSTITUCIÓN  DA  XUNTA  DE  PORTAVOCES  DO
CONCELLO DE LUGO (Exp. 2023/G004/000584). 
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16/94  DACIÓN  DE  CONTA  DO  ACORDO  NÚMERO  2/349  DA  XUNTA  DE
GOBERNO LOCAL DO 26 DE XUÑO DE 2023 DE DESIGNACIÓN DO PERSOAL
EVENTUAL (Exp. 2023/G004/000585). 

17/95 DACIÓN DE CONTA DO DECRETO NÚMERO 6017/2023, DO 30 DE XUÑO
DE  2023,  RELATIVO  Á  ASIGNACIÓN  DE  DEDICACIÓNS  EXCLUSIVAS  A
MEMBROS DA CORPORACIÓN (2023/G004/000597). 

18/96 DACIÓN DE CONTA DO DECRETO NÚMERO 65072023, DO 20 DE XULLO
DE  2023,  RELATIVO  Á  COMPOSICIÓN  DAS  COMISIÓNS  PERMANENTES
ORDINARIAS E PERMANENTES ESPECIAIS DO PLENO E DESIGNACIÓN DE
PRESIDENTES/AS E VICEPRESIDENTES/AS DELAS (Exp. 2023/G004/000657). 

INTERVENCIÓN

19/97  DACIÓN DE CONTA DA INFORMACIÓN TRIMESTRAL  (4º  TRIMESTRE
2022).

20/98  DACIÓN DE CONTA DA INFORMACIÓN TRIMESTRAL  (1º  TRIMESTRE
2023).

PARTICIPACIÓN CIDADÁ

21/99 DACIÓN DE CONTA DO INFORME ANUAL DAS QUEIXAS E SUXESTIÓNS
PRESENTADAS DURANTE O ANO 2022.

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 163/2023
DE REXISTRO DE PLENO,  PARA QUE SE PROCEDA Á REPARACIÓN DAS
ZONAS DE XOGO INFANTÍS DE DIVERSOS BARRIOS DA CIDADE.

B) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 164/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE ACTUALICE PERIODICAMENTE A
INFORMACIÓN  INSTITUCIONAL  CUMPRINDO  A  LEI  DE  TRANSPARENCIA,
ACCESO Á INFORMACIÓN PÚBLICA E BO GOBERNO.

C) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 165/2023
DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE A REPARCELACIÓN DE DÚAS FINCAS CO
OBXECTO DE FACER UN NOVO CAMPO SANTO EN COESES.

PREGUNTAS:
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A) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
159/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COS DANOS NA PONTE
ROMANA.

B)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
160/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN CO PLAN MUNICIPAL DE
EMERXENCIAS.

C)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
161/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CO  CONTRATO  DE
ELABORACIÓN  DO  PROXECTO  DE MODIFICACIÓN PUNTUAL  DO PXOM O
URPI-58.

D)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
162/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COA NEGOCIACIÓN PARA
CAMBIO DE PARCELA DE EDIFICACIÓN DAS VIVENDAS SOCIAIS PREVISTAS
NO CASTIÑEIRO.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde, éntrase seguidamente no exame da
orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/79  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
CELEBRADAS POLO  EXCMO.  CONCELLO  PLENO  OS DÍAS 17  DE XUÑO
(CONSTITUTIVA),  26  DE  XUÑO  (EXTRAORDINARIA PARA O  SORTEO  DE
MEMBROS DE MESAS ELECTORAIS) E 26 DE XUÑO (EXTRAORDINARIA DE
ORGANIZACIÓN) DE 2023, RESPECTIVAMENTE. Exp. 2023/G004/000637.

Vista a proposta do Secretario Xeral do Pleno, do 19 de xullo de 2023, do teor literal
seguinte:

“O Excmo. Concello Pleno o pasado día 17 de xuño de 2023 celebrou a súa sesión
constitutiva logo das eleccións locais celebradas o 28 de maio. Así mesmo, o día 26
de xuño celebrou dúas sesións extraordinarias, unha (ás 13:00 horas) para efectuar
o sorteo dos membros de mesas electorais para as eleccións xerais do 23 de xullo
de  2023,  e  a  outra   (ás  13:30  horas)  para  a  adopción  de  acordos  en  materia
organizativa. Das referidas sesións levantáronse  as correspondentes actas que,
unha vez ultimada a súa redacción, foron asinadas polo secretario xeral do Pleno e
pola alcaldesa presidenta. 
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Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:

APROBAR as actas correspondentes ás seguintes sesións celebradas polo Exmo.
Concello Pleno:

- Sesión constitutiva celebrada o día 17 de xuño de 2023.

- Sesión extraordinaria celebrada o 26 de xuño de 2023 (Sorteo membros mesas
electorais).

- Sesión extraordinaria celebrada o 26 de xuño de 2023 (Organización).”

 
Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose

os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA  APROBAR as actas correspondentes ás seguintes sesións celebradas
polo Exmo. Concello Pleno:

- Sesión constitutiva celebrada o día 17 de xuño de 2023.

- Sesión extraordinaria celebrada o 26 de xuño de 2023 (Sorteo membros mesas
electorais).

- Sesión extraordinaria celebrada o 26 de xuño de 2023 (Organización).

A) PARTE RESOLUTIVA

DESENVOLVEMENTO LOCAL

2/80 ADHESIÓN DO CONCELLO DE LUGO Á “ASOCIACIÓN REDE INNPULSO
(ARINN)”.
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Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DO SERVIZO DE DESENVOLVEMENTO LOCAL, do 19 de maio
de 2023, do teor literal seguinte:

“Instruído expediente relativo á adhesión do Concello de Lugo á “Asociación
Rede INNPULSO (ARINN)”.
Nos últimos anos os concellos foron asumindo un papel cada vez máis activo no
desenvolvemento de políticas e actuacións para favorecer a innovación no ámbito
local, converténdose en tractores da innovación dos seus territorios. 
Desde a súa creación no ano 2010 (Orde CIN/2502/2010 do 17 de setembro), a
distinción «Cidade da Ciencia e a Innovación», foi outorgada a aquelas cidades
que se distinguiron no apoio á innovación nos seus territorios, definindo políticas,
potenciando  estruturas,  institucións  e  empresas  locais  cun  forte  compoñente
científico, tecnolóxico e innovador. A distinción recoñece o importante papel das
entidades  locais  na  promoción  dos  seus  territorios  como  elemento  crucial  que
determina o desenvolvemento económico e social. As cidades distinguidas con este
galardón forman parte  da Rede de «Cidades  da Ciencia  e  a  Innovación»  e  da
Asociación Rede INNPULSO (ARINN). 
A Rede é un foro de encontro e de definición de políticas locais innovadoras onde
se  comparten  experiencias  e  proxectos.  A  través  da  Rede  poténciase  a
colaboración entre concellos compartindo boas prácticas na xestión e iniciativas de
comunicación destes proxectos aos cidadáns. Actualmente é un axente cada vez
máis activo de promoción de políticas novas, como a compra pública de innovación,
o apoio ás PEMES e os emprendedores, a definición de criterios de innovación, e
que  promove  e  apoia  a  participación  en  proxectos  no  contexto  dos  programas
europeos.
A Resolución do 27 de setembro de 2022, da Secretaría Xeral de Innovación –
Ministerio  de  Ciencia  e  Innovación-,  pola  que  se  convoca  a  concesión da
distinción «Ciudad da Ciencia e a Innovación» correspondente ao ano 2022
(BOE Nº 245 do 12 de outubro de 2022),  márcase o obxectivo de outorgar  o
recoñecemento ao potencial innovador dos concellos, valorando especialmente as
iniciativas  innovadoras de prestación dos servizos públicos,  goberno electrónico,
libre acceso á información; as actuacións de Compra Pública de Innovación como
ferramenta  tractora  do  I+D+i  e  aquelas  actuacións  que  tendan  a  posicionar  ás
entidades locais aliñadas cos obxectivos da Estratexia Horizonte Europa. 
Dita convocatoria establece, no seu punto oitavo, que corresponde a esa Secretaría
Xeral a competencia para nomear ao xurado e resolver a concesión da distinción.
Mediante Resolución da Secretaría Xeral de Innovación, do 20 de decembro de
2022,  realízase  o  nomeamento  dos  membros  do  xurado  para  a  concesión  da
distinción “Ciudad da Ciencia e a Innovación” correspondente ao ano 2022.  

A reunión do xurado para a valoración das candidaturas recibidas tivo lugar o día 23
de febreiro de 2023, presidida por Dna. Teresa Risco Alcaide, Secretaria Xeral de
Innovación.
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Tras a valoración da documentación recibida e a deliberación, o xurado emitiu o seu
fallo coa proposta de concesión das distincións.
 De acordo coa citada proposta de concesión, e co establecido no artigo 6.4 da
Orde de bases e no punto oitavo da convocatoria de concesión, resólvese:
“Primeiro. - Outorgar a distinción ás cidades que a continuación se detallan en cada
unha das seguintes categorías, por orde alfabética:   
Categoría B:  Distinción «Ciudad da Ciencia e a Innovación» para municipios de
20.001 a 100.000 habitantes, concédese a distinción ás cidades de:   
- Algemesí (Valencia)  
- Castelldefels (Barcelona) 
- Irún (Guipúscoa)  
- Lugo  
- Puerto Real (Cádiz)  
- Riba‐Vermella de Turia (Valencia)  
- Rubí (Barcelona)  
 - Sagunto (Valencia)”
Como  xa  se  expuxo  anteriormente,  as  cidades  distinguidas  con  este  galardón
forman  parte  da  «Rede  de  Cidades  da  Ciencia  e  a  Innovación»  ou  Rede
INNPULSO,  que  desde  2014  configúrase  xuridicamente  como  unha  asociación
(ARINN).  A  Rede  é  un  foro  de  encontro  e  de  definición  de  políticas  locais
innovadoras onde se comparten experiencias e proxectos.
A  cota  de  participación  anual,  por  pertencer  á  Asociación  ARINN,  e  que  lle
corresponde pagar a este Concello, é a seguinte: 
- Cidades entre 20.000-100.000 habitantes --> 1.500 euros
Con todo,  e para este ano 2023,  as cidades recentemente galardoadas que se
adhiran non pagan cota no presente exercicio, pero si a partir do ano 2024.
Ademais a incorporación do Concello á Rede INNPULSO conleva segundo o Real
Decreto  1000/2022,  do  29  de  novembro,  polo  que  se  regula  a  concesión
directa de subvencións destinadas ao cofinanciamento da incorporación ou
mantemento,  no seu caso,  de axentes locais de innovación por  parte  dos
concellos  das  cidades  membros  da  Rede  Innpulso,  a  concesión  directa  de
subvencións destinadas ao cofinanciamento da incorporación ou mantemento, no
seu  caso,  conforme  á  normativa  laboral  ou  estatutaria,  de  axentes  locais  de
innovación por parte dos concellos das cidades membros da Rede Innpulso, por
concorrer razóns de interese público e económico.
Visto o Informe Xurídico de Secretaría, de data 9 de maio de 2023, favorable á
adhesión de referencia á “Asociación Rede INNPULSO (ARINN)”.
Tendo en conta todo o anterior, proponse que, polo Pleno municipal, (pois é da
súa competencia a adopción dos acordos relativos á participación en organizacións
supramunicipais, segundo o disposto no artigo 123.1. f) da Lei 7/1985, Reguladora
das Bases de Réxime Local”), ACÓRDESE:
PRIMEIRO.-  Aprobar  a  incorporación  do  Concello  de Lugo  á  “Asociación  Rede
INNPULSO  (ARINN)”,  así  como  prestar  conformidade  aos  seus  respectivos
estatutos, cuxo tenor literal a continuación transcríbese:
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“ESTATUTOS PARA LA “ASOCIACIÓN RED INNPULSO”

I. DISPOSICIONES GENERALES 

1. DENOMINACIÓN Y RÉGIMEN LEGAL 

Con la denominación “ASOCIACIÓN RED INNPULSO - Red de Ciudades de la
Ciencia  y  la  Innovación”  (en  adelante  ARINN)  se  constituye  por  tiempo
indefinido una asociación de ámbito nacional que se regirá por lo dispuesto en
los presentes estatutos y por las demás normas que se dicten en su desarrollo y
por  los  acuerdos  y  decisiones  de  sus  Órganos  de  Gobierno  válidamente
adoptados dentro de sus respectivas competencias. Asimismo, los miembros de
la  red  aceptan  la  vinculación  que  para  la  misma  suponen  las  normas  de
creación de la distinción “Ciudad de la Ciencia y la Innovación” por la Orden
Ministerial CIN/2502/2010, de 17 de septiembre (BOE del 27).

La ARINN es una organización sin ánimo de lucro, con personalidad jurídica
propia  y  plena  capacidad  de  obrar  constituida  al  amparo  de  la  Disposición
Adicional  5ª  de  la  ley  7/1985  de  bases  de  Régimen  local  y  la  ley  1/2002
reguladora  del  derecho  de  asociación.  Está  regida  por  representantes
libremente  elegidos  y  tiene  reconocida  la  libertad  de  reunión,  expresión  y
actuación dentro de los límites legales y estatutarios. 

2. DOMICILIO SOCIAL 

La ARINN fija su domicilio SOCIAL en la calle Marqués de Valdespina nº 1,
48260  Ermua,  sede  del  Ayuntamiento  de  Ermua,  una  de  las  ciudades  que
ostentan la presidencia de la Red. 

OBJETO, FINES Y ACTIVIDADES DE LA ASOCIACIÓN “RED INNPULSO” 

3. OBJETO

 El objeto de la ARINN es reconocer e impulsar las actuaciones que en materia
de  Ciencia  e  Innovación  realizan  las  administraciones  locales,  propiciar  la
colaboración  entre  los  ayuntamientos  pertenecientes  a  la  Red,  mejorar  su
potencial innovador y servir de modelo a otros Ayuntamientos para contribuir al
cambio del modelo productivo hacia un modelo económico y social sostenible,
basado en el conocimiento y la innovación. 

4. FINES

 La ARINN tiene como finalidad dotar de personalidad jurídica a la red y, en
consecuencia:  1.  Servir  para  los  municipios  asociados  de  centro  receptor  y
distribuidor de información relativa a la I+D+i en todas sus facetas, tanto a nivel
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local, de comunidad autónoma o estatal como internacional, centrándose esta
labor principalmente en el conocimiento de las dotaciones, recursos y proyectos
existentes en cada momento y que sean susceptibles de ser llevados a cabo
por la Asociación o los ayuntamientos que la componen. 2. Posibilitar entre los
miembros de la red el intercambio de experiencias, metodologías de innovación
o  soluciones  tecnológicas  a  las  tareas  que  deben  desempeñar  las
administraciones  locales.  3.  Servir  de  plataforma  representativa  de  los
municipios  asociados  ante  otras  Administraciones  Públicas  y  Organismos
internacionales.  4. Servir  de foro técnico y de asesoría para el desarrollo de
proyectos  de  interés  en  desarrollo  de  la  estrategia  española  de  ciencia,
tecnología e innovación.  5. Impulsar la compra pública innovadora tanto con
fondos propios, como nacionales e internacionales impulsando especialmente la
participación de las PYMES radicadas en algunas de las ciudades de la red. 6.
Identificar y contribuir a remover los obstáculos que genere la función normativa
y  de  control  de  las  administraciones  locales  para  el  mejor  desarrollo  de  la
actividad  económica  de  las  empresas  y  los  ciudadanos,  especialmente  la
vinculada  a  nuevas  tecnologías  o  a  procesos  de  innovación  social.  7.
Administrar los bienes o derechos que se adscriban a la asociación. 

5. ACTIVIDADES 

Para la consecución de los anteriores fines se llevarán a cabo, entre otras, las
siguientes  actividades:  1.  Promocionar  la  Red  INNPULSO,  mediante  la
presencia  activa  en  foros  estatales  e  internacionales  y  la  difusión  de  las
actividades de innovación que realicen los municipios de la Red. 2. Impulsar la
adopción por todos los ayuntamientos de la Red del compromiso de dedicar al
menos el 3% de las inversiones del ayuntamiento a compra pública innovadora.
3.  Organizar,  coordinar  y  realizar  actividades  socioculturales,  tales  como
seminarios,  conferencias,  jornadas,  congresos,  investigaciones  y  estudios
relativos a la I+D+i vinculada al ámbito local, así como editar, en su caso, todo
tipo  de  material  en  soporte  de  cualquier  naturaleza,  didáctico  o  meramente
divulgativo.  4.  Favorecer la participación de los ayuntamientos de la  Red en
proyectos de la UE. 5. Promover la contratación conjunta que permite la ley de
contratos  del  sector  público,  especialmente  en  materia  de  compra  pública
innovadora. 

En el  desarrollo  de sus actividades y en su relación con terceros,  la ARINN
protegerá siempre los intereses superiores de sus asociados, no compitiendo
con ellos,  ni  dificultando su actuación,  debiendo,  en todos los procesos con
potenciales  impactos  en  sus  asociados,  consensuar  sus  posiciones  con
aquéllos. 

II. MIEMBROS DE LA ASOCIACIÓN 

6. MIEMBROS DE LA ASOCIACIÓN. CONDICIÓN DE SOCIO 
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• Incorporación  a  la  ARINN  Serán  miembros  de  la  ARINN  todos  los
Ayuntamientos  que  pertenezcan  a  la  RED  INNPULSO,  tengan  la  distinción
Ciudad  de  la  Ciencia  y  la  Innovación  y  aprueben  su  incorporación  a  la
Asociación y la aportación de las correspondientes cuotas de participación. 

• Permanencia  en  la  ARINN Los  ayuntamientos  que  pertenezcan  a  la  RED
INNPULSO y, conforme al apartado anterior,  sean asimismo miembros de la
ARINN, seguirán siendo miembros de la Asociación salvo que concurran las
causas de baja reguladas en el siguiente apartado. 

• Serán causas de baja en la ARINN 
- La baja en la RED INNPULSO. 
- Pérdida de la distinción de "Ciudad de la Ciencia y la Innovación". 
- La expresión de voluntad del ayuntamiento que así lo desee. 
- El incumplimiento de sus obligaciones de pago de la cuota de participación.
-  El  incumplimiento  reiterado  de  sus  obligaciones  apreciado  por  el  pleno  a
propuesta del consejo rector. 

7. DERECHOS DE LOS SOCIOS

Los Ayuntamientos de las ciudades miembros de la Asociación, gozarán de los
siguientes derechos: 

▪ Tomar parte en cuantas actividades organice la ARINN de conformidad con
sus fines. 

▪ Disfrutar tanto de las ventajas y beneficios que la ARINN puede obtener por su
actividad, como de las que el Ministerio de Ciencia, Innovación y Universidades
u  órgano  que  le  suceda  en  sus  competencias  (en  adelante,  el  Ministerio)
otorgue a las ciudades integradas en la Red. 

o Autorización para el uso de la distinción “Ciudad de la Ciencia y la Innovación”
en la comunicación y promoción de la Ciudad. 

o Fomento e impulso de PROYECTOS COLABORATIVOS entre las ciudades
que se integren como Socios de la Red. 

o Promoción Internacional  de las Ciudades de la Ciencia y la Innovación en
eventos internacionales relacionados con la I+D+i. 

o Consideración preferente de estas ciudades para la ubicación de instalaciones
científicas y tecnológicas de titularidad o participación estatal y priorización de
estas ciudades como lugares preferentes, para la organización de congresos y
seminarios de los organismos públicos de investigación. 
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o  Consideración  como  sedes  preferentes  para  la  celebración  de  eventos
globales  de  la  ARINN  y/o  eventos  institucionales,  reuniones  territoriales  de
promoción de la Asociación, y celebración de Plenos y reuniones del Consejo
Rector.

▪ Participar, con voz y voto, en el Pleno y, cuando sea miembro de éste, en el
Consejo Rector. 

▪ Ser electores y elegibles para cargos de representación y/o cargos directivos. 

▪ Recibir  información  en  el  Pleno,  sobre  los  acuerdos  adoptados  por  los
órganos de la ARINN. 

▪ Ser informados del estado de las cuentas y del desarrollo de la actividad. 

▪ Expresar  libremente  sus  opiniones  en  materia  de  asuntos  de  interés
profesional, y formula propuestas y peticiones a sus representantes, en orden al
mejor cumplimiento de los fines de la ARINN. 

▪ Participar activamente en Proyectos de la Red, nacionales y europeos, en los
distintos ámbitos en los que se han establecido los objetivos estratégicos de la
ARINN:  i.  compra  pública  innovadora,  ii.  Potenciación  de  las  PyMEs,  y  iii.
Proyectos de I+D+i en beneficio de la Sociedad. 

▪ Disfrutar de los beneficios obtenidos de la ejecución de proyectos derivados
de la colaboración entre redes y alianzas estratégicas de la Asociación. 

▪ Ser oído con carácter previo a la adopción de medidas disciplinarias contra él,
y ser informado de los hechos que den lugar a tales medidas, debiendo ser
motivado el acuerdo que en su caso imponga la sanción. 

▪ Impugnar los acuerdos de los órganos de la ARINN que estime contrarios a la
ley o a los estatutos. 

8. OBLIGACIONES DE LOS SOCIOS 

Los Ayuntamientos  de las  ciudades  miembros de la  Asociación  tendrán las
siguientes obligaciones: 

▪ Cumplir los presentes Estatutos y los acuerdos válidamente adoptados por los
Plenos, el Consejo Rector y la Presidencia. 

▪ Cumplir con la aportación de las cuotas anuales establecidas en función del
tamaño de ciudad. 
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▪ Desempeñar, en cada caso, las obligaciones inherentes al cargo que ocupen. 

▪ Mantener la colaboración necesaria en interés del mejor funcionamiento de la
ARINN y de la mayor eficacia de las funciones de su competencia. 

▪ Tomar  parte  en la  toma de  decisiones  de  la  Asociación,  cuando  así  sea
solicitado en Pleno, o por la Secretaría Técnica en nombre de la Presidencia y/o
el Consejo Rector. 

▪ Respetar  la  libre  manifestación  de  pareceres  y  no  entorpecer  directa  ni
indirectamente las actividades de la ARINN. 

▪ Contribuir con su comportamiento al buen nombre y prestigio de la ARINN.

▪ Colaborar a la consecución de los fines de la Asociación, participando en las
reuniones convocadas y los grupos de trabajo que se constituyan. 

▪ Mantener  en  todo  momento  el  patrón  de  crecimiento  basado  en  el
conocimiento y la innovación que fundamentó la obtención de la distinción de
“Ciudad de la Ciencia e Innovación” otorgada por el Ministerio. 

III. ÓRGANOS DE GOBIERNO 

9. ÓRGANOS DE LA ARINN Y SU REPRESENTACION 

La ARINN estará constituida por los siguientes Órganos: 
▪ Pleno 
▪ Consejo Rector 
▪ La Presidencia 

Dichos  Órganos  de  Gobierno  ejercerán  la  representación,  gestión  y
administración de la Asociación. Únicamente podrán formar parte del Órgano de
representación  los  asociados  a  la  misma.  Otros  órganos  podrán  apoyar  el
desarrollo de funciones: la Secretaría Técnica y otras entidades colaboradoras 

EL PLENO 

10. NATURALEZA DEL PLENO 

El Pleno será el Órgano supremo de Gobierno de la ARINN. Los acuerdos en él
adoptados son vinculantes para todos los miembros asociados. 

11. COMPOSICIÓN 
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Estará formado por los alcaldes y/o alcaldesas, o personas en quien deleguen,
de las Ciudades que hayan obtenido la distinción de la “Ciudad de la Ciencia y
La  Innovación”  y  hayan  aceptado  su  incorporación  a  la  ARINN.  Sendos
representantes  del  Ministerio,  Ministerio  de  Hacienda  y  de  la  Federación
Española de Municipios y Provincias (FEMP) participarán en los plenos en base
a su representación y papel en la RED INNPULSO, con voz y sin voto. 

12. REUNIONES Y CONVOCATORIAS 

Las reuniones del Pleno serán ordinarias y extraordinarias. El pleno ordinario,
que será convocado por la Presidencia, se celebrará una vez al año. El pleno
extraordinario se celebrará cuando las circunstancias así lo aconsejen a juicio
de la Presidencia, cuando el Consejo Rector lo acuerde de forma mayoritaria, o
cuando lo solicite un número de asociados no inferior al 20%, por escrito y con
expresión concreta de los asuntos a tratar. 

13. FORMA DE CONVOCATORIA 

La convocatoria del pleno tanto de carácter ordinario como extraordinario, se
realizará mediante comunicación individual y escrita, especificando lugar, día y
hora de la  reunión  en primera convocatoria,  así  como el  orden del  día  con
expresión concreta de los asuntos a tratar.  La convocatoria  se notificará por
correo electrónico con acuse de recibo u otro sistema que asegure su correcta
recepción, al menos, con quince días de antelación a la fecha de celebración.
En caso del  pleno ordinario,  entre la  convocatoria  y el  día señalado para la
celebración de la reunión en primera convocatoria habrán de mediar al menos
quince días, pudiendo así mismo hacerse constar si procediera la fecha en que
se reunirá el Pleno en segunda convocatoria, sin que entre una y otra pueda
mediar un plazo inferior a media hora. El orden del día será el mismo para la
primera  y  la  segunda  convocatoria.  En  el  caso  del  pleno  extraordinario,  la
Presidencia  tendrá  un  plazo  de  quince  días  para  convocarla.  En  caso  de
urgencia, apreciada por la Presidencia, la convocatoria podrá cursarse con seis
días de antelación. 

14. ORDEN DEL DIA 

El orden del día del Pleno será establecido por el Consejo Rector a propuesta
de  la  Presidencia.  En  los  casos  de  convocatorias  extraordinarias,  habrá  de
incluirse en el orden del día los puntos propuestos por quienes hayan instado a
la  convocatoria  y  a  aquellos  otros  que  la  Presidencia  estime  oportuno.  Se
incluirá  un  punto  de  ruegos  y  preguntas  destinado  a  dar  oportunidad  al
planteamiento  de sugerencias  o  exposición  de problemas que se estime de
interés someter a conocimiento del Pleno. El Pleno constituido válidamente no
podrá estudiar más que aquellas cuestiones contenidas en el Orden del Día,
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salvo que sea declarada la urgencia del asunto por acuerdo unánime de los
asistentes. 

15. VOTACIONES 

Cada miembro de la ARINN ostentará un voto igual y único, adoptándose los
acuerdos por mayoría simple de votos de los socios presentes y dirimiendo los
empates  el  voto  de  calidad  de  la  Presidencia.  La  votación  será  personal  y
pública,  pudiendo  ser  nominativa,  o  a  mano alzada  a  iniciativa  del  Consejo
Rector. También podrá ser secreta cuando la gravedad del asunto requiera este
tipo de votación, decisión que tomará el Consejo Rector, o al menos, la cuarta
parte de los miembros asociados presentes en la reunión. En caso de que un
Ayuntamiento Socio de la ARINN no pueda asistir al Pleno y desee participar en
la toma de decisión de los asuntos tratados en el mismo, podrá delegar su voto
en  otro  ayuntamiento  miembro  de  la  Asociación,  previa  comunicación  al
Consejo  Rector  y/o  la  Presidencia  y  consentimiento  de  la  ciudad  en  quien
delega,  y  siempre  de  forma  escrita  mediante  firma  de  un  certificado  de
Delegación de Voto. 

16. VALIDEZ DE LOS ACUERDOS 

El  Pleno,  tanto  en  convocatoria  ordinaria  como  extraordinaria,  quedará
válidamente  constituido  en  primera  convocatoria  cuando  concurran  a  ella  la
mitad más uno de los asociados con derecho a voto, y en segunda convocatoria
cualquiera que sea el número de asociados asistentes. 

Los  acuerdos  se  tomarán  por  mayoría  simple  de  las  personas  presentes  o
representadas  cuando  los  votos  afirmativos  superen  a  los  negativos.  Será
necesario  el  voto  favorable  de  2/3  de  los  ayuntamientos  presentes  para  la
adopción  de  los  siguientes  acuerdos:  ▪  Disolución  de  la  asociación.  ▪
Modificación  de  los  Estatutos.  ▪  Disposición  o  enajenación  de  bienes.  ▪
Nombramiento o destitución de miembros del Consejo Rector ▪ Expulsión de
socios. ▪ Solicitud de declaración de utilidad pública de conformidad con la Ley
Orgánica 1/2002,  de 22 de marzo,  de Asociación y normas de desarrollo,  y
constituir Federaciones de asociaciones o solicitar la integración en alguna. ▪ El
sistema de votación a mano alzada o secreto, lo determina la Presidencia. Para
votar  nombramientos  del  Consejo  Rector  y  en  los  acuerdos  relativos  a  las
personas  (expulsión  de  socios...)  se  procederá  siempre  mediante  votación
secreta. 

17. ACTAS 

De cada reunión del Pleno se levantará la correspondiente Acta, en la que se
refleje los acuerdos adoptados, así como el resumen de las opiniones emitidas.
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 El acta deberá ser aprobada por el propio Pleno, firmándose por la Presidencia
y certificándose por la Secretaría Técnica. 

El  acta  se  enviará  a  todos  los  socios,  por  correo  electrónico  con acuse de
recibo, en un máximo de 15 días posteriores a haberse realizado el Pleno. Las
disconformidades o modificaciones que deseen llevarse a cabo por parte de los
miembros deberán  ser  remitidas  a  cualquiera  de los  miembros  del  Consejo
Rector y aprobadas por la Presidencia. El envío de las disconformidades con el
escrito del Acta deberá hacerse en los 15 días posteriores al envío de la misma.

Las disconformidades, aprobadas o no, por parte de la Presidencia, y la nueva
acta resultante se presentarán en la próxima reunión que se celebre. Cualquier
disconformidad  respecto  a  las  modificaciones  realizadas  se  tratará  en  los
mismos plazos y según el procedimiento indicado en el párrafo anterior. 

El acta finalmente aprobada goza de fuerza ejecutiva a partir de la fecha de su
aprobación. 

18. FACULTADES DEL PLENO ORDINARIO 

Son facultades del Pleno Ordinario: 

▪ Aprobar, en su caso, la gestión del Consejo Rector 
▪ Definir la política asociativa. 
▪ Elegir los socios honorarios 
▪ Examinar y aprobar las cuentas anuales. 
▪ Aprobar  o  rechazar  las  propuestas  del  Consejo  Rector  en  orden  a  las
actividades de la ARINN. 
▪ Cualquiera  otra  que  no  sea  de  la  competencia  exclusiva  del  Pleno
Extraordinario. 

19. FACULTADES DEL PLENO EXTRAORDINARIO 

Son facultades del Pleno Extraordinario

 ▪ Nombramiento  y  cese  de  la  Presidencia  y  de  los  miembros  del  Consejo
Rector. 
▪ Modificación de los Estatutos. 
▪ Disolución de la Asociación. 
▪ Disposición y enajenación de bienes. 
▪ Expulsión de socios a propuesta del Consejo Rector. 
▪ Solicitud de la declaración de utilidad pública. 
▪ Constituir federaciones e integración en ellas. 

CONSEJO RECTOR 
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20. NATURALEZA 

El  Consejo  Rector  es  el  órgano  ejecutivo  de  la  ARINN  y  ejercerá  la
representación,  dirección  y  administración  de la  misma,  de acuerdo con las
disposiciones y directivas del Pleno. 

Los cargos que componen el Consejo Rector no serán remunerados. 

21. COMPOSICIÓN 

El  Consejo  Rector  estará  integrado  por  nueve  ayuntamientos  que
necesariamente representen las tres modalidades de la distinción, elegidos por
el  Pleno  de  entre  aquellos  ayuntamientos  de  la  Red  que  soliciten  su
participación. Además, formará parte del mismo la Presidencia de la Red. Los
dos Vicepresidentes de la RED INNPULSO y el Representante en la RED de la
Federación  Española  de Municipios  y  Provincias,  participarán  con  voz  y  sin
voto.  Todos  los  miembros  del  Consejo  Rector  serán  elegidos  por  el  Pleno
mediante mayoría simple. Los interesados en formar parte del Consejo Rector
presentarán su candidatura  a las  elecciones.  La participación  en el  Consejo
Rector  será  por  un  plazo  máximo  de  tres  años.  Pudiéndose  presentar  a
reelección una única vez.  Podrán participar  en el  Consejo  Rector según los
temas a tratar, expertos o representantes de otros ayuntamientos. Tendrán voz
pero  no  voto.  Los  municipios  miembros  del  Consejo  Rector  de  la  Red
INNPULSO serán asimismo los miembros del Consejo Rector de la ARINN. 

22. REUNIONES Y CONVOCATORIAS 

El Consejo Rector se reunirá cuantas veces lo determine la Presidencia y a
iniciativa  o  petición  de la  tercera  parte  de sus  miembros.  Se reunirá  por  lo
menos dos veces al año. El Consejo Rector deberá convocarse como mínimo
con 7 días de antelación a la fecha fijada para la reunión, y deberá contar con la
presencia de la mitad más uno de los miembros que la componen, para que
pueda tener lugar en primera convocatoria. Los miembros del Consejo Rector
vienen  obligados  a  asistir  a  cuantas  reuniones  sean  convocadas.  Si  por
enfermedad  o  ausencia,  un  miembro  no  puede  asistir,  puede  delegar  su
representación, por escrito, a la Presidencia, o a otro miembro del Consejo. 

23. VALIDEZ DE LOS ACUERDOS 

El Consejo Rector quedará constituido cuando asista la mitad más uno de sus
miembros, y para que sus acuerdos sean válidos, estos deberán ser tomados
por mayoría de votos. En caso de empate el voto considerado como voto de
Calidad será el de la Presidencia. 
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24. COMUNICACIÓN DE ACUERDOS 

Dentro del plazo de los quince días siguientes a la sesión del Consejo Rector,
se facilitará la información completa de los acuerdos adoptados en la misma a
todos sus miembros a través del envío del acta. 

25. FACULTADES DEL CONSEJO RECTOR 

Son facultades del Consejo Rector:

▪ Realizar  y  dirigir  las  actividades  de  la  Asociación.  ▪  Proponer  al  Pleno
programas de actuación, y realizar y dirigir los ya aprobados dando cuenta a
aquélla de su cumplimiento. ▪ Ejecutar los acuerdos del Pleno.  ▪ Otorgar los
poderes que resulten necesarios  para  la  gestión  de la  ARINN.  ▪  Dirigir  a  la
Secretaría Técnica en la gestión económica y administrativa de la Asociación,
acordando realizar los oportunos contratos y actos, y procurando obtener todos
los  recursos  necesarios  para  financiar  la  actividad  de  la  Asociación.  ▪
Inspeccionar la contabilidad, además de elaborar y someter a la aprobación del
Pleno el  presupuesto y el  estado de cuentas anual.  ▪  Decidir  en materia de
cobros, ordenación de pagos y expedición de libramientos. ▪ Ejercer la potestad
disciplinaria conforme a lo establecido en estos Estatutos. ▪ Nombrar delegados
para  alguna  determinada  actividad  de  la  Asociación.  ▪  Las  que  le  sean
encomendadas por el Pleno. 

26. CESE DE CARGOS DEL CONSEJO RECTOR

Los miembros del  Consejo  Rector cesarán en sus cargos por los siguientes
motivos: ▪ Por expiración de la duración de su mandato legal. ▪ Por elección o
designación para otros cargos dentro de la Asociación, cuyo desempeño resulte
legal  o prácticamente incompatible  con el  ostentado en el  Consejo  Rector a
juicio de la misma. ▪ Por baja o suspensión en el ejercicio de la actividad que
determinó  la  elección.  ▪  Por  pérdida  de  cualquiera  de  las  condiciones  de
elegibilidad reglamentariamente  exigible.  ▪  En virtud de sanciones impuestas
como  resultado  de  expediente  mandado  a  instruir,  substanciado  y  resuelto
reglamentariamente. ▪ Por expresa renuncia e incapacidad material o física. 

LA PRESIDENCIA 

27. LA PRESIDENCIA 

La  Presidencia  será  designada  por  el  Pleno,  de  entre  los  Alcaldes  y/o
Alcaldesas  de  la  RED  INNPULSO.  El  cargo  podrá  ostentarse  de  manera
individual o compartida y tendrá una vigencia de dos años, siendo prorrogable a
tres. A la Presidencia le corresponde ostentar la representación de la ARINN
ante  toda  clase  de  personas,  autoridades  y  entidades  públicas  y  privadas,
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convocar  las  reuniones  del  Pleno,  dirigir  sus  deliberaciones  y  ejecutar  los
acuerdos alcanzados. Asimismo le compete autorizar con su firma documentos,
actas y correspondencia. La Presidencia de la RED INNPULSO será asimismo
la de la ARINN. 

OTROS ÓRGANOS DE GESTIÓN 

28. SECRETARÍA TÉCNICA 

Es el órgano administrativo y de gestión de las actividades de la misma, que
será designado por la Presidencia. Todas las comunicaciones internas dentro
de la ARINN, serán cursadas a través de la Secretaría Técnica, que además y a
título orientativo, centrará su actividad en: ▪ Promoción hacia el exterior de las
actividades realizadas por las ciudades de la RED INNPULSO y gestión de la
web de la ARINN. ▪ La coordinación de las tareas de los grupos de trabajo. ▪ El
impulsar los acuerdos del Pleno y del Consejo Rector. Además, a la Secretaría
Técnica le corresponderán: ▪ La administración y gestión económica general de
la  ARINN  que  le  encomiende  el  Consejo  Rector.  ▪  La  Expedición  de
certificaciones  de  los  acuerdos  adoptados  por  los  órganos  de  la  ARINN.  ▪
Elaborar las actas de las sesiones que celebren los órganos de la ARINN y la
llevanza del libro de actas. 

29. GRUPOS DE TRABAJO 

Los Grupos de Trabajo serán aprobados por el  Consejo Rector por mayoría
simple a propuesta de la presidencia o de cualquiera de sus miembros. Para la
composición  de  cada  Grupo  de  Trabajo,  se  solicitarán  propuestas  de
participantes a todos los miembros de la ARINN. El perfil del personal propuesto
deberá estar alineado con la especialidad de cada Grupo de Trabajo. En función
de  la  temática  que  se  vaya  a  desarrollar,  también  podrá  decidirse  la
incorporación al Grupo de Trabajo de expertos para participar en los estudios o
actividades  que  se  vayan  a  llevar  a  cabo  en  los  mismos.  Estos  expertos
carecerán de voto. El trabajo del Grupo tendrá carácter temporal y su duración
estará  determinada  por  las  características  del  trabajo  a  realizar  y  el
cumplimiento de los objetivos propuestos. El mismo finalizará con un informe
que contendrá las conclusiones y las consiguientes propuestas de actuación,
que serán elevadas al Consejo Rector. La Secretaría Técnica de la ARINN se
encargará  de  la  gestión  de  los  Grupos  de  Trabajo,  convocatoria  de  las
reuniones,  elaboración  de  actas  y  seguimiento  de  los  acuerdos  de  las
reuniones. 

30. ENTIDADES COLABORADORAS 

Serán  aquellas  entidades  públicas  y/o  privadas,  instituciones  u  otros
organismos interesados  en  la  promoción  y  desarrollo  del  fin  asociativo,  que
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contribuyan de modo relevante a la dignificación y desarrollo de la Asociación.
El  nombramiento  de  las  entidades  colaboradoras  corresponde  al  Consejo
Rector a propuesta de la propia entidad colaboradora o de algún miembro de la
ARINN. El Consejo Rector acordará la admisión o no, por mayoría simple de los
miembros presentes en la votación. Mediante el convenio que se firme al efecto
entre la ARINN y la entidad colaboradora se detallará el tipo y alcance de la
colaboración. 

IV. RÉGIMEN ECONÓMICO Y ADMINISTRATIVO 

31. AUTONOMÍA ADMINISTRATIVA 

La  ARINN  gozará  de  plena  autonomía  en  cuanto  la  administración  de  sus
recursos,  sean  presupuestarios  o  patrimoniales,  que  se  aplicarán  al
cumplimiento de los fines y actividades que le son propias. La ARINN dispondrá
de un libro de actas en el que figurarán las de las reuniones que celebren sus
órganos de gobierno y representación. 

32. RESPONSABILIDAD ECONÓMICA 

La responsabilidad económica de la ARINN por consecuencia de los actos que
realice, se concretará exclusivamente a su propio patrimonio. 

33. GESTIÓN ECONÓMICO-ADMINISTRATIVA 

La  gestión  económico-administrativa  de  la  Asociación  corresponde  a  la
Secretaría Técnica, de acuerdo y con las directrices del Consejo Rector y bajo
la supervisión de la Presidencia. Al Pleno compete autorizar las operaciones de
cualquier otro acto jurídico que implique una alteración o carga sobre los bienes
que constituyen el patrimonio de la Asociación. 

34. RECURSOS ECONÓMICOS 

La  Asociación  Red  Innpulso  (ARINN)  es  el  reflejo  de  una  apuesta  de  las
Ciudades de la Red Innpulso por la innovación, en todos sus ámbitos, y por el
esfuerzo  y  el  trabajo  para  seguir  creciendo  e  impulsando  actuaciones  en
materia  de Ciencia  e  Innovación.  La pertenencia  a  la  Asociación,  implica  el
compromiso de los ayuntamientos de la Red con la Innovación, a través de la
distinción de Ciudad de la Ciencia y la Innovación otorgada por el Ministerio, y la
aceptación de unas cuotas de participación, que complementan la aportación
del Ministerio, permitiendo a la ARINN disponer de una fuente de financiación
propia que permitirá abordar un mayor número de actuaciones y proyectos en
los  distintos  ámbitos  trabajados  dentro  de  la  Asociación.  Las  cuotas  de
participación serán adecuadas en función del tamaño de las ciudades miembro,
y su cuantía será establecida y aprobada en el  Pleno.  Estas cuotas tendrán
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validez legal de un año, y serán revisadas y aprobadas con periodicidad anual.
Su aceptación será requisito indispensable para formar parte de la Asociación.
La ARINN carece de patrimonio social. Los recursos económicos previstos para
el desarrollo de los fines y actividades de la Asociación serán los siguientes: ▪
Las aportaciones de sus miembros en concepto de cuota anual de participación
anual,  en  función  del  tamaño de ciudad  (ciudades  pequeñas,  de menos  de
20.000 habitantes, medianas entre 20.000 y 100.000 habitantes, y grandes, de
más  de  100.000  habitantes).  Estas  cuotas  serán  propuestas,  revisadas  y
aprobadas anualmente en Pleno, y su aportación es de carácter “obligatorio”
para todos los miembros de la ARINN. ▪ Las aportaciones de sus miembros que,
al  margen  de  las  cuotas  de  participación  y  de  manera  independiente  y
voluntaria,  decidan  realizar  algún  tipo  de  aportación  económica.  ▪  Las
aportaciones  del  Ministerio,  o  de  otros  organismos  de  la  AGE,  CCAA  u
organismos internacionales. ▪ Las aportaciones de entidades colaboradoras. ▪
Las  donaciones,  subvenciones  o  aportaciones  que  pueda  comportar  su
participación en proyectos.  ▪ Los productos de los bienes y derechos que le
correspondan,  así  como las subvenciones,  legados y donaciones que pueda
recibir en forma legal. Si la ARINN obtuviese la declaración de utilidad pública
deberá  cumplir  con  las  obligaciones  contables  y  de  auditoría  de  cuentas
establecida en la Ley Orgánica 1/2002, de 22 de marzo, reguladora del derecho
de asociación. 

35. PRESUPUESTOS 

Los presupuestos serán anuales y en su elaboración, propuestas y aprobación,
se atendrán a lo establecido en las disposiciones contenidas en los Estatutos. El
ejercicio económico será anual y su cierre tendrá lugar el 31 de diciembre de
cada año. 

V.  MODIFICACIONES  DE  LOS  ESTATUTOS  Y  DISOLUCIÓN  DE  LA
ASOCIACIÓN 

36. REFORMA DE LOS ESTATUTOS 
Para  Reformar  los  Estatutos  de  la  Asociación  será  preciso  que  se  celebre
reunión extraordinaria del Pleno convocada al efecto, y requerirá la aprobación
de las dos terceras partes de los asistentes y representados. 

37. DISOLUCIÓN DE LA ASOCIACIÓN

La  Asociación  podrá  disolverse  por  los  siguientes  motivos:  ▪  Por  acuerdo
tomado  en  Pleno  con  el  voto  favorable  de  las  dos  terceras  partes  de  los
Miembros. ▪ Por sentencia judicial o disposición de autoridad competente que
no dé lugar a ulterior recurso. 

38. LIQUIDACIÓN DE LA ASOCIACIÓN 
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En  caso  de  disolución,  El  Consejo  Rector  se  constituirá  en  Comisión
Liquidadora  que  procederá  al  cumplimiento  de  las  obligaciones  pendientes.
Aplicará el excedente o cubrirá él eventual déficit, si lo hubiere, en la forma que
se haya acordado en el Pleno. La comisión liquidadora tendrá las funciones que
establecen los apartados 3 y 4 del art 18 de la ley orgánica 1/2002 reguladora
del derecho de asociación”.

SEGUNDO.- Adquirir o compromiso de incluír no orzamento xeral municipal do ano
2024 e seguintes  a cota de participación  anual  que por  pertencer  á Asociación
ARINN lle corresponde pagar a este Concello:
 
- Cidades entre 20.000-100.000 habitantes --> 1.500 euros

Para  o  exercicio  2023  non  se  aproba  cota  algunha,  dado  que  as  cidades
recentemente galardoadas que se adhiran non pagan cota no presente exercicio.

TERCEIRO.-  Facultar  á  Excma.  Sra.  Alcaldesa  -  Presidenta  para  que,  en
representación  do  Concello  de  Lugo,  proceda  ao  outorgamento  dos  actos  e
negocios xurídicos precisos e á firma dos documentos notariais e/o administrativos
necesarios  para  a  incorporación  do  Concello  de  Lugo  á  “Asociación  Rede
INNPULSO (ARINN)”.

2.-  DITAME FAVORABLE da Comisión Ordinaria de Dinamización Económica e
Cohesión social, emitido na sesión celebrada o 20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar a incorporación do Concello  de Lugo á “Asociación
Rede INNPULSO (ARINN)”, así como prestar conformidade aos seus respectivos
estatutos, cuxo teor literal a continuación se transcribe:

“ESTATUTOS PARA LA “ASOCIACIÓN RED INNPULSO”
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II. DISPOSICIONES GENERALES 

1. DENOMINACIÓN Y RÉGIMEN LEGAL 

Con la denominación “ASOCIACIÓN RED INNPULSO - Red de Ciudades de la
Ciencia  y  la  Innovación”  (en  adelante  ARINN)  se  constituye  por  tiempo
indefinido una asociación de ámbito nacional que se regirá por lo dispuesto en
los presentes estatutos y por las demás normas que se dicten en su desarrollo y
por  los  acuerdos  y  decisiones  de  sus  Órganos  de  Gobierno  válidamente
adoptados dentro de sus respectivas competencias. Asimismo, los miembros de
la  red  aceptan  la  vinculación  que  para  la  misma  suponen  las  normas  de
creación de la distinción “Ciudad de la Ciencia y la Innovación” por la Orden
Ministerial CIN/2502/2010, de 17 de septiembre (BOE del 27).

La ARINN es una organización sin ánimo de lucro, con personalidad jurídica
propia  y  plena  capacidad  de  obrar  constituida  al  amparo  de  la  Disposición
Adicional  5ª  de  la  ley  7/1985  de  bases  de  Régimen  local  y  la  ley  1/2002
reguladora  del  derecho  de  asociación.  Está  regida  por  representantes
libremente  elegidos  y  tiene  reconocida  la  libertad  de  reunión,  expresión  y
actuación dentro de los límites legales y estatutarios. 

2. DOMICILIO SOCIAL 

La ARINN fija su domicilio SOCIAL en la calle Marqués de Valdespina nº 1,
48260  Ermua,  sede  del  Ayuntamiento  de  Ermua,  una  de  las  ciudades  que
ostentan la presidencia de la Red. 

OBJETO, FINES Y ACTIVIDADES DE LA ASOCIACIÓN “RED INNPULSO” 

3. OBJETO

 El objeto de la ARINN es reconocer e impulsar las actuaciones que en materia
de  Ciencia  e  Innovación  realizan  las  administraciones  locales,  propiciar  la
colaboración  entre  los  ayuntamientos  pertenecientes  a  la  Red,  mejorar  su
potencial innovador y servir de modelo a otros Ayuntamientos para contribuir al
cambio del modelo productivo hacia un modelo económico y social sostenible,
basado en el conocimiento y la innovación. 

4. FINES

 La ARINN tiene como finalidad dotar de personalidad jurídica a la red y, en
consecuencia:  1.  Servir  para  los  municipios  asociados  de  centro  receptor  y
distribuidor de información relativa a la I+D+i en todas sus facetas, tanto a nivel
local, de comunidad autónoma o estatal como internacional, centrándose esta
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labor principalmente en el conocimiento de las dotaciones, recursos y proyectos
existentes en cada momento y que sean susceptibles de ser llevados a cabo
por la Asociación o los ayuntamientos que la componen. 2. Posibilitar entre los
miembros de la red el intercambio de experiencias, metodologías de innovación
o  soluciones  tecnológicas  a  las  tareas  que  deben  desempeñar  las
administraciones  locales.  3.  Servir  de  plataforma  representativa  de  los
municipios  asociados  ante  otras  Administraciones  Públicas  y  Organismos
internacionales.  4. Servir  de foro técnico y de asesoría para el desarrollo de
proyectos  de  interés  en  desarrollo  de  la  estrategia  española  de  ciencia,
tecnología e innovación.  5. Impulsar la compra pública innovadora tanto con
fondos propios, como nacionales e internacionales impulsando especialmente la
participación de las PYMES radicadas en algunas de las ciudades de la red. 6.
Identificar y contribuir a remover los obstáculos que genere la función normativa
y  de  control  de  las  administraciones  locales  para  el  mejor  desarrollo  de  la
actividad  económica  de  las  empresas  y  los  ciudadanos,  especialmente  la
vinculada  a  nuevas  tecnologías  o  a  procesos  de  innovación  social.  7.
Administrar los bienes o derechos que se adscriban a la asociación. 

5. ACTIVIDADES 

Para la consecución de los anteriores fines se llevarán a cabo, entre otras, las
siguientes  actividades:  1.  Promocionar  la  Red  INNPULSO,  mediante  la
presencia  activa  en  foros  estatales  e  internacionales  y  la  difusión  de  las
actividades de innovación que realicen los municipios de la Red. 2. Impulsar la
adopción por todos los ayuntamientos de la Red del compromiso de dedicar al
menos el 3% de las inversiones del ayuntamiento a compra pública innovadora.
3.  Organizar,  coordinar  y  realizar  actividades  socioculturales,  tales  como
seminarios,  conferencias,  jornadas,  congresos,  investigaciones  y  estudios
relativos a la I+D+i vinculada al ámbito local, así como editar, en su caso, todo
tipo  de  material  en  soporte  de  cualquier  naturaleza,  didáctico  o  meramente
divulgativo.  4.  Favorecer la participación de los ayuntamientos de la  Red en
proyectos de la UE. 5. Promover la contratación conjunta que permite la ley de
contratos  del  sector  público,  especialmente  en  materia  de  compra  pública
innovadora. 

En el  desarrollo  de sus actividades y en su relación con terceros,  la ARINN
protegerá siempre los intereses superiores de sus asociados, no compitiendo
con ellos,  ni  dificultando su actuación,  debiendo,  en todos los procesos con
potenciales  impactos  en  sus  asociados,  consensuar  sus  posiciones  con
aquéllos. 

II. MIEMBROS DE LA ASOCIACIÓN 

6. MIEMBROS DE LA ASOCIACIÓN. CONDICIÓN DE SOCIO 

24



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1193649330183604782.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-7-2023

• Incorporación  a  la  ARINN  Serán  miembros  de  la  ARINN  todos  los
Ayuntamientos  que  pertenezcan  a  la  RED  INNPULSO,  tengan  la  distinción
Ciudad  de  la  Ciencia  y  la  Innovación  y  aprueben  su  incorporación  a  la
Asociación y la aportación de las correspondientes cuotas de participación. 

• Permanencia  en  la  ARINN Los  ayuntamientos  que  pertenezcan  a  la  RED
INNPULSO y, conforme al apartado anterior,  sean asimismo miembros de la
ARINN, seguirán siendo miembros de la Asociación salvo que concurran las
causas de baja reguladas en el siguiente apartado. 

• Serán causas de baja en la ARINN 
- La baja en la RED INNPULSO. 
- Pérdida de la distinción de "Ciudad de la Ciencia y la Innovación". 
- La expresión de voluntad del ayuntamiento que así lo desee. 
- El incumplimiento de sus obligaciones de pago de la cuota de participación.
-  El  incumplimiento  reiterado  de  sus  obligaciones  apreciado  por  el  pleno  a
propuesta del consejo rector. 

7. DERECHOS DE LOS SOCIOS

Los Ayuntamientos de las ciudades miembros de la Asociación, gozarán de los
siguientes derechos: 

▪ Tomar parte en cuantas actividades organice la ARINN de conformidad con
sus fines. 

▪ Disfrutar tanto de las ventajas y beneficios que la ARINN puede obtener por su
actividad, como de las que el Ministerio de Ciencia, Innovación y Universidades
u  órgano  que  le  suceda  en  sus  competencias  (en  adelante,  el  Ministerio)
otorgue a las ciudades integradas en la Red. 

o Autorización para el uso de la distinción “Ciudad de la Ciencia y la Innovación”
en la comunicación y promoción de la Ciudad. 

o Fomento e impulso de PROYECTOS COLABORATIVOS entre las ciudades
que se integren como Socios de la Red. 

o Promoción Internacional  de las Ciudades de la Ciencia y la Innovación en
eventos internacionales relacionados con la I+D+i. 

o Consideración preferente de estas ciudades para la ubicación de instalaciones
científicas y tecnológicas de titularidad o participación estatal y priorización de
estas ciudades como lugares preferentes, para la organización de congresos y
seminarios de los organismos públicos de investigación. 
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o  Consideración  como  sedes  preferentes  para  la  celebración  de  eventos
globales  de  la  ARINN  y/o  eventos  institucionales,  reuniones  territoriales  de
promoción de la Asociación, y celebración de Plenos y reuniones del Consejo
Rector.

▪ Participar, con voz y voto, en el Pleno y, cuando sea miembro de éste, en el
Consejo Rector. 

▪ Ser electores y elegibles para cargos de representación y/o cargos directivos. 

▪ Recibir  información  en  el  Pleno,  sobre  los  acuerdos  adoptados  por  los
órganos de la ARINN. 

▪ Ser informados del estado de las cuentas y del desarrollo de la actividad. 

▪ Expresar  libremente  sus  opiniones  en  materia  de  asuntos  de  interés
profesional, y formula propuestas y peticiones a sus representantes, en orden al
mejor cumplimiento de los fines de la ARINN. 

▪ Participar activamente en Proyectos de la Red, nacionales y europeos, en los
distintos ámbitos en los que se han establecido los objetivos estratégicos de la
ARINN:  i.  compra  pública  innovadora,  ii.  Potenciación  de  las  PyMEs,  y  iii.
Proyectos de I+D+i en beneficio de la Sociedad. 

▪ Disfrutar de los beneficios obtenidos de la ejecución de proyectos derivados
de la colaboración entre redes y alianzas estratégicas de la Asociación. 

▪ Ser oído con carácter previo a la adopción de medidas disciplinarias contra él,
y ser informado de los hechos que den lugar a tales medidas, debiendo ser
motivado el acuerdo que en su caso imponga la sanción. 

▪ Impugnar los acuerdos de los órganos de la ARINN que estime contrarios a la
ley o a los estatutos. 

8. OBLIGACIONES DE LOS SOCIOS 

Los Ayuntamientos  de las  ciudades  miembros de la  Asociación  tendrán las
siguientes obligaciones: 

▪ Cumplir los presentes Estatutos y los acuerdos válidamente adoptados por los
Plenos, el Consejo Rector y la Presidencia. 

▪ Cumplir con la aportación de las cuotas anuales establecidas en función del
tamaño de ciudad. 
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▪ Desempeñar, en cada caso, las obligaciones inherentes al cargo que ocupen. 

▪ Mantener la colaboración necesaria en interés del mejor funcionamiento de la
ARINN y de la mayor eficacia de las funciones de su competencia. 

▪ Tomar  parte  en la  toma de  decisiones  de  la  Asociación,  cuando  así  sea
solicitado en Pleno, o por la Secretaría Técnica en nombre de la Presidencia y/o
el Consejo Rector. 

▪ Respetar  la  libre  manifestación  de  pareceres  y  no  entorpecer  directa  ni
indirectamente las actividades de la ARINN. 

▪ Contribuir con su comportamiento al buen nombre y prestigio de la ARINN.

▪ Colaborar a la consecución de los fines de la Asociación, participando en las
reuniones convocadas y los grupos de trabajo que se constituyan. 

▪ Mantener  en  todo  momento  el  patrón  de  crecimiento  basado  en  el
conocimiento y la innovación que fundamentó la obtención de la distinción de
“Ciudad de la Ciencia e Innovación” otorgada por el Ministerio. 

III. ÓRGANOS DE GOBIERNO 

9. ÓRGANOS DE LA ARINN Y SU REPRESENTACION 

La ARINN estará constituida por los siguientes Órganos: 
▪ Pleno 
▪ Consejo Rector 
▪ La Presidencia 

Dichos  Órganos  de  Gobierno  ejercerán  la  representación,  gestión  y
administración de la Asociación. Únicamente podrán formar parte del Órgano de
representación  los  asociados  a  la  misma.  Otros  órganos  podrán  apoyar  el
desarrollo de funciones: la Secretaría Técnica y otras entidades colaboradoras 

EL PLENO 

10. NATURALEZA DEL PLENO 

El Pleno será el Órgano supremo de Gobierno de la ARINN. Los acuerdos en él
adoptados son vinculantes para todos los miembros asociados. 

11. COMPOSICIÓN 
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Estará formado por los alcaldes y/o alcaldesas, o personas en quien deleguen,
de las Ciudades que hayan obtenido la distinción de la “Ciudad de la Ciencia y
La  Innovación”  y  hayan  aceptado  su  incorporación  a  la  ARINN.  Sendos
representantes  del  Ministerio,  Ministerio  de  Hacienda  y  de  la  Federación
Española de Municipios y Provincias (FEMP) participarán en los plenos en base
a su representación y papel en la RED INNPULSO, con voz y sin voto. 

12. REUNIONES Y CONVOCATORIAS 

Las reuniones del Pleno serán ordinarias y extraordinarias. El pleno ordinario,
que será convocado por la Presidencia, se celebrará una vez al año. El pleno
extraordinario se celebrará cuando las circunstancias así lo aconsejen a juicio
de la Presidencia, cuando el Consejo Rector lo acuerde de forma mayoritaria, o
cuando lo solicite un número de asociados no inferior al 20%, por escrito y con
expresión concreta de los asuntos a tratar. 

13. FORMA DE CONVOCATORIA 

La convocatoria del pleno tanto de carácter ordinario como extraordinario, se
realizará mediante comunicación individual y escrita, especificando lugar, día y
hora de la  reunión  en primera convocatoria,  así  como el  orden del  día  con
expresión concreta de los asuntos a tratar.  La convocatoria  se notificará por
correo electrónico con acuse de recibo u otro sistema que asegure su correcta
recepción, al menos, con quince días de antelación a la fecha de celebración.
En caso del  pleno ordinario,  entre la  convocatoria  y el  día señalado para la
celebración de la reunión en primera convocatoria habrán de mediar al menos
quince días, pudiendo así mismo hacerse constar si procediera la fecha en que
se reunirá el Pleno en segunda convocatoria, sin que entre una y otra pueda
mediar un plazo inferior a media hora. El orden del día será el mismo para la
primera  y  la  segunda  convocatoria.  En  el  caso  del  pleno  extraordinario,  la
Presidencia  tendrá  un  plazo  de  quince  días  para  convocarla.  En  caso  de
urgencia, apreciada por la Presidencia, la convocatoria podrá cursarse con seis
días de antelación. 

14. ORDEN DEL DIA 

El orden del día del Pleno será establecido por el Consejo Rector a propuesta
de  la  Presidencia.  En  los  casos  de  convocatorias  extraordinarias,  habrá  de
incluirse en el orden del día los puntos propuestos por quienes hayan instado a
la  convocatoria  y  a  aquellos  otros  que  la  Presidencia  estime  oportuno.  Se
incluirá  un  punto  de  ruegos  y  preguntas  destinado  a  dar  oportunidad  al
planteamiento  de sugerencias  o  exposición  de problemas que se estime de
interés someter a conocimiento del Pleno. El Pleno constituido válidamente no
podrá estudiar más que aquellas cuestiones contenidas en el Orden del Día,
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salvo que sea declarada la urgencia del asunto por acuerdo unánime de los
asistentes. 

15. VOTACIONES 

Cada miembro de la ARINN ostentará un voto igual y único, adoptándose los
acuerdos por mayoría simple de votos de los socios presentes y dirimiendo los
empates  el  voto  de  calidad  de  la  Presidencia.  La  votación  será  personal  y
pública,  pudiendo  ser  nominativa,  o  a  mano alzada  a  iniciativa  del  Consejo
Rector. También podrá ser secreta cuando la gravedad del asunto requiera este
tipo de votación, decisión que tomará el Consejo Rector, o al menos, la cuarta
parte de los miembros asociados presentes en la reunión. En caso de que un
Ayuntamiento Socio de la ARINN no pueda asistir al Pleno y desee participar en
la toma de decisión de los asuntos tratados en el mismo, podrá delegar su voto
en  otro  ayuntamiento  miembro  de  la  Asociación,  previa  comunicación  al
Consejo  Rector  y/o  la  Presidencia  y  consentimiento  de  la  ciudad  en  quien
delega,  y  siempre  de  forma  escrita  mediante  firma  de  un  certificado  de
Delegación de Voto. 

16. VALIDEZ DE LOS ACUERDOS 

El  Pleno,  tanto  en  convocatoria  ordinaria  como  extraordinaria,  quedará
válidamente  constituido  en  primera  convocatoria  cuando  concurran  a  ella  la
mitad más uno de los asociados con derecho a voto, y en segunda convocatoria
cualquiera que sea el número de asociados asistentes. 

Los  acuerdos  se  tomarán  por  mayoría  simple  de  las  personas  presentes  o
representadas  cuando  los  votos  afirmativos  superen  a  los  negativos.  Será
necesario  el  voto  favorable  de  2/3  de  los  ayuntamientos  presentes  para  la
adopción  de  los  siguientes  acuerdos:  ▪  Disolución  de  la  asociación.  ▪
Modificación  de  los  Estatutos.  ▪  Disposición  o  enajenación  de  bienes.  ▪
Nombramiento o destitución de miembros del Consejo Rector ▪ Expulsión de
socios. ▪ Solicitud de declaración de utilidad pública de conformidad con la Ley
Orgánica 1/2002,  de 22 de marzo,  de Asociación y normas de desarrollo,  y
constituir Federaciones de asociaciones o solicitar la integración en alguna. ▪ El
sistema de votación a mano alzada o secreto, lo determina la Presidencia. Para
votar  nombramientos  del  Consejo  Rector  y  en  los  acuerdos  relativos  a  las
personas  (expulsión  de  socios...)  se  procederá  siempre  mediante  votación
secreta. 

17. ACTAS 

De cada reunión del Pleno se levantará la correspondiente Acta, en la que se
refleje los acuerdos adoptados, así como el resumen de las opiniones emitidas.
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 El acta deberá ser aprobada por el propio Pleno, firmándose por la Presidencia
y certificándose por la Secretaría Técnica. 

El  acta  se  enviará  a  todos  los  socios,  por  correo  electrónico  con acuse de
recibo, en un máximo de 15 días posteriores a haberse realizado el Pleno. Las
disconformidades o modificaciones que deseen llevarse a cabo por parte de los
miembros deberán  ser  remitidas  a  cualquiera  de los  miembros  del  Consejo
Rector y aprobadas por la Presidencia. El envío de las disconformidades con el
escrito del Acta deberá hacerse en los 15 días posteriores al envío de la misma.

Las disconformidades, aprobadas o no, por parte de la Presidencia, y la nueva
acta resultante se presentarán en la próxima reunión que se celebre. Cualquier
disconformidad  respecto  a  las  modificaciones  realizadas  se  tratará  en  los
mismos plazos y según el procedimiento indicado en el párrafo anterior. 

El acta finalmente aprobada goza de fuerza ejecutiva a partir de la fecha de su
aprobación. 

18. FACULTADES DEL PLENO ORDINARIO 

Son facultades del Pleno Ordinario: 

▪ Aprobar, en su caso, la gestión del Consejo Rector 
▪ Definir la política asociativa. 
▪ Elegir los socios honorarios 
▪ Examinar y aprobar las cuentas anuales. 
▪ Aprobar  o  rechazar  las  propuestas  del  Consejo  Rector  en  orden  a  las
actividades de la ARINN. 
▪ Cualquiera  otra  que  no  sea  de  la  competencia  exclusiva  del  Pleno
Extraordinario. 

19. FACULTADES DEL PLENO EXTRAORDINARIO 

Son facultades del Pleno Extraordinario

 ▪ Nombramiento  y  cese  de  la  Presidencia  y  de  los  miembros  del  Consejo
Rector. 
▪ Modificación de los Estatutos. 
▪ Disolución de la Asociación. 
▪ Disposición y enajenación de bienes. 
▪ Expulsión de socios a propuesta del Consejo Rector. 
▪ Solicitud de la declaración de utilidad pública. 
▪ Constituir federaciones e integración en ellas. 

CONSEJO RECTOR 
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20. NATURALEZA 

El  Consejo  Rector  es  el  órgano  ejecutivo  de  la  ARINN  y  ejercerá  la
representación,  dirección  y  administración  de la  misma,  de acuerdo con las
disposiciones y directivas del Pleno. 

Los cargos que componen el Consejo Rector no serán remunerados. 

21. COMPOSICIÓN 

El  Consejo  Rector  estará  integrado  por  nueve  ayuntamientos  que
necesariamente representen las tres modalidades de la distinción, elegidos por
el  Pleno  de  entre  aquellos  ayuntamientos  de  la  Red  que  soliciten  su
participación. Además, formará parte del mismo la Presidencia de la Red. Los
dos Vicepresidentes de la RED INNPULSO y el Representante en la RED de la
Federación  Española  de Municipios  y  Provincias,  participarán  con  voz  y  sin
voto.  Todos  los  miembros  del  Consejo  Rector  serán  elegidos  por  el  Pleno
mediante mayoría simple. Los interesados en formar parte del Consejo Rector
presentarán su candidatura  a las  elecciones.  La participación  en el  Consejo
Rector  será  por  un  plazo  máximo  de  tres  años.  Pudiéndose  presentar  a
reelección una única vez.  Podrán participar  en el  Consejo  Rector según los
temas a tratar, expertos o representantes de otros ayuntamientos. Tendrán voz
pero  no  voto.  Los  municipios  miembros  del  Consejo  Rector  de  la  Red
INNPULSO serán asimismo los miembros del Consejo Rector de la ARINN. 

22. REUNIONES Y CONVOCATORIAS 

El Consejo Rector se reunirá cuantas veces lo determine la Presidencia y a
iniciativa  o  petición  de la  tercera  parte  de sus  miembros.  Se reunirá  por  lo
menos dos veces al año. El Consejo Rector deberá convocarse como mínimo
con 7 días de antelación a la fecha fijada para la reunión, y deberá contar con la
presencia de la mitad más uno de los miembros que la componen, para que
pueda tener lugar en primera convocatoria. Los miembros del Consejo Rector
vienen  obligados  a  asistir  a  cuantas  reuniones  sean  convocadas.  Si  por
enfermedad  o  ausencia,  un  miembro  no  puede  asistir,  puede  delegar  su
representación, por escrito, a la Presidencia, o a otro miembro del Consejo. 

23. VALIDEZ DE LOS ACUERDOS 

El Consejo Rector quedará constituido cuando asista la mitad más uno de sus
miembros, y para que sus acuerdos sean válidos, estos deberán ser tomados
por mayoría de votos. En caso de empate el voto considerado como voto de
Calidad será el de la Presidencia. 
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24. COMUNICACIÓN DE ACUERDOS 

Dentro del plazo de los quince días siguientes a la sesión del Consejo Rector,
se facilitará la información completa de los acuerdos adoptados en la misma a
todos sus miembros a través del envío del acta. 

25. FACULTADES DEL CONSEJO RECTOR 

Son facultades del Consejo Rector:

▪ Realizar  y  dirigir  las  actividades  de  la  Asociación.  ▪  Proponer  al  Pleno
programas de actuación, y realizar y dirigir los ya aprobados dando cuenta a
aquélla de su cumplimiento. ▪ Ejecutar los acuerdos del Pleno.  ▪ Otorgar los
poderes que resulten necesarios  para  la  gestión  de la  ARINN.  ▪  Dirigir  a  la
Secretaría Técnica en la gestión económica y administrativa de la Asociación,
acordando realizar los oportunos contratos y actos, y procurando obtener todos
los  recursos  necesarios  para  financiar  la  actividad  de  la  Asociación.  ▪
Inspeccionar la contabilidad, además de elaborar y someter a la aprobación del
Pleno el  presupuesto y el  estado de cuentas anual.  ▪  Decidir  en materia de
cobros, ordenación de pagos y expedición de libramientos. ▪ Ejercer la potestad
disciplinaria conforme a lo establecido en estos Estatutos. ▪ Nombrar delegados
para  alguna  determinada  actividad  de  la  Asociación.  ▪  Las  que  le  sean
encomendadas por el Pleno. 

26. CESE DE CARGOS DEL CONSEJO RECTOR

Los miembros del  Consejo  Rector cesarán en sus cargos por los siguientes
motivos: ▪ Por expiración de la duración de su mandato legal. ▪ Por elección o
designación para otros cargos dentro de la Asociación, cuyo desempeño resulte
legal  o prácticamente incompatible  con el  ostentado en el  Consejo  Rector a
juicio de la misma. ▪ Por baja o suspensión en el ejercicio de la actividad que
determinó  la  elección.  ▪  Por  pérdida  de  cualquiera  de  las  condiciones  de
elegibilidad reglamentariamente  exigible.  ▪  En virtud de sanciones impuestas
como  resultado  de  expediente  mandado  a  instruir,  substanciado  y  resuelto
reglamentariamente. ▪ Por expresa renuncia e incapacidad material o física. 

LA PRESIDENCIA 

27. LA PRESIDENCIA 

La  Presidencia  será  designada  por  el  Pleno,  de  entre  los  Alcaldes  y/o
Alcaldesas  de  la  RED  INNPULSO.  El  cargo  podrá  ostentarse  de  manera
individual o compartida y tendrá una vigencia de dos años, siendo prorrogable a
tres. A la Presidencia le corresponde ostentar la representación de la ARINN
ante  toda  clase  de  personas,  autoridades  y  entidades  públicas  y  privadas,
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convocar  las  reuniones  del  Pleno,  dirigir  sus  deliberaciones  y  ejecutar  los
acuerdos alcanzados. Asimismo le compete autorizar con su firma documentos,
actas y correspondencia. La Presidencia de la RED INNPULSO será asimismo
la de la ARINN. 

OTROS ÓRGANOS DE GESTIÓN 

28. SECRETARÍA TÉCNICA 

Es el órgano administrativo y de gestión de las actividades de la misma, que
será designado por la Presidencia. Todas las comunicaciones internas dentro
de la ARINN, serán cursadas a través de la Secretaría Técnica, que además y a
título orientativo, centrará su actividad en: ▪ Promoción hacia el exterior de las
actividades realizadas por las ciudades de la RED INNPULSO y gestión de la
web de la ARINN. ▪ La coordinación de las tareas de los grupos de trabajo. ▪ El
impulsar los acuerdos del Pleno y del Consejo Rector. Además, a la Secretaría
Técnica le corresponderán: ▪ La administración y gestión económica general de
la  ARINN  que  le  encomiende  el  Consejo  Rector.  ▪  La  Expedición  de
certificaciones  de  los  acuerdos  adoptados  por  los  órganos  de  la  ARINN.  ▪
Elaborar las actas de las sesiones que celebren los órganos de la ARINN y la
llevanza del libro de actas. 

29. GRUPOS DE TRABAJO 

Los Grupos de Trabajo serán aprobados por el  Consejo Rector por mayoría
simple a propuesta de la presidencia o de cualquiera de sus miembros. Para la
composición  de  cada  Grupo  de  Trabajo,  se  solicitarán  propuestas  de
participantes a todos los miembros de la ARINN. El perfil del personal propuesto
deberá estar alineado con la especialidad de cada Grupo de Trabajo. En función
de  la  temática  que  se  vaya  a  desarrollar,  también  podrá  decidirse  la
incorporación al Grupo de Trabajo de expertos para participar en los estudios o
actividades  que  se  vayan  a  llevar  a  cabo  en  los  mismos.  Estos  expertos
carecerán de voto. El trabajo del Grupo tendrá carácter temporal y su duración
estará  determinada  por  las  características  del  trabajo  a  realizar  y  el
cumplimiento de los objetivos propuestos. El mismo finalizará con un informe
que contendrá las conclusiones y las consiguientes propuestas de actuación,
que serán elevadas al Consejo Rector. La Secretaría Técnica de la ARINN se
encargará  de  la  gestión  de  los  Grupos  de  Trabajo,  convocatoria  de  las
reuniones,  elaboración  de  actas  y  seguimiento  de  los  acuerdos  de  las
reuniones. 

30. ENTIDADES COLABORADORAS 

Serán  aquellas  entidades  públicas  y/o  privadas,  instituciones  u  otros
organismos interesados  en  la  promoción  y  desarrollo  del  fin  asociativo,  que
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contribuyan de modo relevante a la dignificación y desarrollo de la Asociación.
El  nombramiento  de  las  entidades  colaboradoras  corresponde  al  Consejo
Rector a propuesta de la propia entidad colaboradora o de algún miembro de la
ARINN. El Consejo Rector acordará la admisión o no, por mayoría simple de los
miembros presentes en la votación. Mediante el convenio que se firme al efecto
entre la ARINN y la entidad colaboradora se detallará el tipo y alcance de la
colaboración. 

IV. RÉGIMEN ECONÓMICO Y ADMINISTRATIVO 

31. AUTONOMÍA ADMINISTRATIVA 

La  ARINN  gozará  de  plena  autonomía  en  cuanto  la  administración  de  sus
recursos,  sean  presupuestarios  o  patrimoniales,  que  se  aplicarán  al
cumplimiento de los fines y actividades que le son propias. La ARINN dispondrá
de un libro de actas en el que figurarán las de las reuniones que celebren sus
órganos de gobierno y representación. 

32. RESPONSABILIDAD ECONÓMICA 

La responsabilidad económica de la ARINN por consecuencia de los actos que
realice, se concretará exclusivamente a su propio patrimonio. 

33. GESTIÓN ECONÓMICO-ADMINISTRATIVA 

La  gestión  económico-administrativa  de  la  Asociación  corresponde  a  la
Secretaría Técnica, de acuerdo y con las directrices del Consejo Rector y bajo
la supervisión de la Presidencia. Al Pleno compete autorizar las operaciones de
cualquier otro acto jurídico que implique una alteración o carga sobre los bienes
que constituyen el patrimonio de la Asociación. 

34. RECURSOS ECONÓMICOS 

La  Asociación  Red  Innpulso  (ARINN)  es  el  reflejo  de  una  apuesta  de  las
Ciudades de la Red Innpulso por la innovación, en todos sus ámbitos, y por el
esfuerzo  y  el  trabajo  para  seguir  creciendo  e  impulsando  actuaciones  en
materia  de Ciencia  e  Innovación.  La pertenencia  a  la  Asociación,  implica  el
compromiso de los ayuntamientos de la Red con la Innovación, a través de la
distinción de Ciudad de la Ciencia y la Innovación otorgada por el Ministerio, y la
aceptación de unas cuotas de participación, que complementan la aportación
del Ministerio, permitiendo a la ARINN disponer de una fuente de financiación
propia que permitirá abordar un mayor número de actuaciones y proyectos en
los  distintos  ámbitos  trabajados  dentro  de  la  Asociación.  Las  cuotas  de
participación serán adecuadas en función del tamaño de las ciudades miembro,
y su cuantía será establecida y aprobada en el  Pleno.  Estas cuotas tendrán
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validez legal de un año, y serán revisadas y aprobadas con periodicidad anual.
Su aceptación será requisito indispensable para formar parte de la Asociación.
La ARINN carece de patrimonio social. Los recursos económicos previstos para
el desarrollo de los fines y actividades de la Asociación serán los siguientes: ▪
Las aportaciones de sus miembros en concepto de cuota anual de participación
anual,  en  función  del  tamaño de ciudad  (ciudades  pequeñas,  de menos  de
20.000 habitantes, medianas entre 20.000 y 100.000 habitantes, y grandes, de
más  de  100.000  habitantes).  Estas  cuotas  serán  propuestas,  revisadas  y
aprobadas anualmente en Pleno, y su aportación es de carácter “obligatorio”
para todos los miembros de la ARINN. ▪ Las aportaciones de sus miembros que,
al  margen  de  las  cuotas  de  participación  y  de  manera  independiente  y
voluntaria,  decidan  realizar  algún  tipo  de  aportación  económica.  ▪  Las
aportaciones  del  Ministerio,  o  de  otros  organismos  de  la  AGE,  CCAA  u
organismos internacionales. ▪ Las aportaciones de entidades colaboradoras. ▪
Las  donaciones,  subvenciones  o  aportaciones  que  pueda  comportar  su
participación en proyectos.  ▪ Los productos de los bienes y derechos que le
correspondan,  así  como las subvenciones,  legados y donaciones que pueda
recibir en forma legal. Si la ARINN obtuviese la declaración de utilidad pública
deberá  cumplir  con  las  obligaciones  contables  y  de  auditoría  de  cuentas
establecida en la Ley Orgánica 1/2002, de 22 de marzo, reguladora del derecho
de asociación. 

35. PRESUPUESTOS 

Los presupuestos serán anuales y en su elaboración, propuestas y aprobación,
se atendrán a lo establecido en las disposiciones contenidas en los Estatutos. El
ejercicio económico será anual y su cierre tendrá lugar el 31 de diciembre de
cada año. 

V.  MODIFICACIONES  DE  LOS  ESTATUTOS  Y  DISOLUCIÓN  DE  LA
ASOCIACIÓN 

36. REFORMA DE LOS ESTATUTOS 
Para  Reformar  los  Estatutos  de  la  Asociación  será  preciso  que  se  celebre
reunión extraordinaria del Pleno convocada al efecto, y requerirá la aprobación
de las dos terceras partes de los asistentes y representados. 

37. DISOLUCIÓN DE LA ASOCIACIÓN

La  Asociación  podrá  disolverse  por  los  siguientes  motivos:  ▪  Por  acuerdo
tomado  en  Pleno  con  el  voto  favorable  de  las  dos  terceras  partes  de  los
Miembros. ▪ Por sentencia judicial o disposición de autoridad competente que
no dé lugar a ulterior recurso. 

38. LIQUIDACIÓN DE LA ASOCIACIÓN 
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En  caso  de  disolución,  El  Consejo  Rector  se  constituirá  en  Comisión
Liquidadora  que  procederá  al  cumplimiento  de  las  obligaciones  pendientes.
Aplicará el excedente o cubrirá él eventual déficit, si lo hubiere, en la forma que
se haya acordado en el Pleno. La comisión liquidadora tendrá las funciones que
establecen los apartados 3 y 4 del art 18 de la ley orgánica 1/2002 reguladora
del derecho de asociación”.

SEGUNDO.- Adquirir o compromiso de incluír no orzamento xeral municipal
do  ano  2024  e  seguintes  a  cota  de  participación  anual  que  por  pertencer  á
Asociación ARINN lle corresponde pagar a este Concello:
 
- Cidades entre 20.000-100.000 habitantes --> 1.500 euros

Para  o  exercicio  2023  non  se  aproba  cota  algunha,  dado  que  as  cidades
recentemente galardoadas que se adhiran non pagan cota no presente exercicio.

TERCEIRO.- Facultar á Excma. Sra. Alcaldesa - Presidenta para que, en
representación  do  Concello  de  Lugo,  proceda  ao  outorgamento  dos  actos  e
negocios xurídicos precisos e á firma dos documentos notariais e/o administrativos
necesarios  para  a  incorporación  do  Concello  de  Lugo  á  “Asociación  Rede
INNPULSO (ARINN).

INTERVENCIÓN

3/81  SUPLEMENTO DE CRÉDITO/CRÉDITO EXTRAORDINARIO (1/2023) POR
IMPORTE DE 3.111.110,58 €.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 14 de xullo de 2023, do teor literal seguinte:

“Asunto: Proposta de aprobación de Proxecto de Modificación do Orzamento
do  Concello  de  Lugo.  Suplemento  de  crédito-  Crédito  Extraordinario  Núm
1/2023.

Importe: 3.111.110,58 euros

- Xuros de demora correspondentes ao prezo xusto da parcela afectada polo
expediente  “Expropiación  por  Ministerio  de  lei  da  parcela  con  referencia
catastral  8620707PH1682S0001AO,  sita  na  rúa  Músico  Xosé  Castiñeira:
3.416,65 €
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- Prezo xusto fixado polo Xurado de Expropiación de Galicia correspondente
ao  expediente  número  1015/2022  “Expropiación  por  Ministerio  de  Lei  da
parcela con referencia catastral número 6837075PH1663N0001B, sita na rúa
Amizade: 74.116,44 €

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio  de  Lei  da  parcela  con  referencia  catastral
8620707PH1682S0001AO”,  expediente  número  2020/000741  do  Xurado  de
Expropiación de Galicia sita na rúa Músico Xosé Castiñeira: 75.512,96 €

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio  de  Lei  da  parcela  con  referencia  catastral
8620708PH1682S0001BO”,  expediente  número  2020/000744  do  Xurado  de
Expropiación de Galicia sita na rúa Músico Xosé Castiñeira: 90.355,16 €

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio de Lei da parcela con referencia catastral 8620703PH1682S0001ZO,
expediente número 2020/000746 do Xurado de Expropiación de Galicia sita na
rúa Músico Xosé Castiñeira: 173.679,80 €

- Prezo  xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio  de  Lei  sobre  as  fincas  catastrais  7521003PH1672S0001HT  e
7521002PH16720001UT, expediente número 2/2022 do Xurado de Expropiación
de Galicia, sita en Tolda, núm. 6: 41.008,44 €

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio  de  Lei  da  parcela  con  referencia  catastral
8620704PH1682S0001UO”,  expediente  número  2020/000745  do  Xurado  de
Expropiación de Galicia sita na rúa Músico Xosé Castiñeira: 40.881,15 €

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con motivo da “Expropiación por
Ministerio de Lei da finca “A Agriña”, expediente número 2022/158 do Xurado
de Expropiación de  Galicia  sitas  na  rúa  Xoan Carballal  e  rúa  Monte Pena
Rubia": 83.325,95 €

-  Renovación  sistema  de  control  de  accesos  mediante  cámaras  al  Casco
Histórico: 18.923,80 €

-  Actuacións  de  urbanización  na  contorna  do  Centro  Integral  de  Saúde  A
Residencia: 210.000,00 €

- Certificación Liquidación obra fotovoltaica Escola Taller: 29.653,09 €

- Revisión de prezos obra actuacións relacionadas coa líña de actuación 6 do
proxecto Muramiñae (ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI): 90.000,00 €

-  Liquidación  obra  actuacións  relacionadas  coa  liña  de  actuación  6  do
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proxecto Muramiñae (ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI): 109.000,00 €

- Liquidación obra urbanización para o acondicionamento exterior da parcela
do edificio “Impulso Verde” de Lugo: 8.483,59 €

- Revisión de prezos obra Edificio de benestar social poeta Aquilino Iglesias:
172.000,00 €

- Revisión de prezos obra “Prolongación do paso subterráneo baixo a N-VI”:
157.300,00 €

-  Liquidación  da  obra  “Prolongación  do  paso  subterráneo  baixo  a  N-VI”:
134.310,00 €

-  Liquidación  da  obra  adecuación  e  posta  en  valor  do  espazo  da  cloaca
romana ubicada no edificio da sala de exposicións da Porta Miñá”. Estratexia
DUSI-MURAMIÑAE: 49.000,00 €

- Ordenadores personais para renovación de postos de traballo: 218.552,23 €

-  Servizos  extraordinarios  persoal  municipal  do  Servizo  Prevención  e
Extinción de Incendios: 100.000,00 €

- Cota Concello xunta Compensación Polígono C Paradai: 9.830,10 €

- Obrigas de carácter económico derivadas de actuacións administrativas de
carácter institucional: 100.000,00 

- San Froilán 301.000,00 €

- Enerxía eléctrica: 758.130,22 €

-  Mellora do firme con alomerado  en  quente  e  obras  accesorias do camiño
municipal que vai de Mazoi a Benade. Parroquia de Benade (lugo)”  financiado
dentro do Plan de Mellora de camiños rurais 2023-2024 da Axencia Galega de
Desenvolvemento Rural (AGADER): 62.631,00 €

Mediante Decreto da Alcaldía número 2870/2023 do 30.3.2022 aprobouse a

liquidación do Orzamento do Concello de 2022, na que se puxo de manifesto a

obtención dun Remanente de Tesourería para Gastos Xerais dispoñible por importe

de 22.368.763,18 euros.

En consecuencia, logo de ver:

-  O  informe  de  Intervención  Ref.:  2023/1435 do  14.07.2023 e  considerando  a

inexistencia ou insuficiencia de crédito nas aplicacións orzamentarias de referencia

no vixente Orzamento, segundo figura na memoria-providencia que acompaña á
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presente proposta, propónse ao Excmo. Concello Pleno, a adopción dos seguintes

acordos:

1)  Aprobar  o  proxecto  de  modificación  do  vixente  Orzamento,  mediante  a  súa

modalidade de Suplemento de crédito/Crédito Extraordinario (1/2023) por importe

de 3.111.110,58 € co seguinte detalle:

ESTADO DE GASTOS

Cód.Proxecto Actuación
Aplicación 

Orzamentaria
Importe

23XX00035

-  Xuros  de  demora  correspondentes  ao  prezo
xusto  da  parcela  afectada  polo  expediente
“Expropiación  por  Ministerio  de  lei  da  parcela
con referencia catastral 8620707PH1682S0001AO 15100.60001 3.416,65

23XX00035

- Prezo xusto fixado polo Xurado de Expropiación
de Galicia correspondente ao expediente número
1015/2022  “Expropiación  por  Ministerio  de  Lei
da  parcela  con  referencia  catastral  número
6837075PH1663N0001B, sita na rúa Amizade 15100.60001 74.116,44

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620707PH168250001AO 15100.60001

75.512,96

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620708PH1682S0001BO”,  expediente  número
2020/000744  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001 90.355,16

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620703PH1682S0001ZO,  expediente  número
2020/000746  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001

173.679,80

23XX00035

- Prezo  xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo  da  “Expropiación  por  Ministerio  de  Lei
sobre  as  fincas  catastrais
7521003PH1672S0001HT  e
7521002PH16720001UT,  expediente  número
2/2022 do Xurado de Expropiación de Galicia 15100.60001

41.008.44

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620704PH1682S0001UO  expediente  número
2020/000745  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001 40.881,15

23XX00035 - Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con 15100.60001
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motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
finca “A Agriña”,  expediente  número 2022/158
do Xurado de Expropiación de Galicia 83.325,95

18XX00003
Renovación  do  sistema  de  control  de  accesos
mediante cámaras ao Casco Histórico 13300.60900 18.923,80

23XX00036
Actuacións  de  urbanización  da  contorna  do
Centro Integral de Saúde A Residencia 15100.60900 210.000,00

23XX00037
Cota  Concello  Xunta  Compensación  Polígono  C
Paradai 15100.60900 9.830,10

21XX00024
Certificación liquidación obra fotovoltaica Escola
Taller 93301.63200 29.653,09

16DUSINS

Revisión de prezos obra actuacións relacionadas
coa liña de actuación 6 do proxecto Muramiñae
(ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI) 24100.60900 90.000,00

16DUSINS

-  Liquidación  obra  actuacións  relacionadas  coa
liña  de  actuación  6  do  proxecto  Muramiñae
(ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI): 24100.60900 109.000,00

18LIFEIINS

-  Liquidación  obra  urbanización  para  o
acondicionamento exterior da parcela do edificio
“Impulso Verde” de Lugo 15100.62200 8.483,59

16DUSINS
-  Revisión  de  prezos  obra  Edificio  de  benestar
social poeta Aquilino Iglesias 24100.60900 172.000,00

16DUSINS
- Revisión de prezos obra “Prolongación do paso
subterráneo baixo a N-VI 24100.60900 157.300,00

16DUSINS
-  Liquidación  da  obra  “Prolongación  do  paso
subterráneo baixo a N-VI 24100.60900 134.310,00

16DUSINS

- Liquidación da obra adecuación e posta en valor
do espazo da cloaca romana ubicada no edificio
da sala de exposicións da Porta Miñá. 24100.60900 49.000,00

23XX00024
-  Ordenadores  persoais  para  a  renovación  de
postos de traballo 92002.62600 218.552,23
Servizos  extraordinarios  persoal  municipal  do
Servizo de Prevención e Extinción de Incendios 13600.15100 100.000,00
-  Obrigas  de  carácter  económico  derivadas  de
actuacións de carácter institucional 91201.22699 100.000,00

- Enerxía eléctrica 16500.22104 758.130,22
233380101 - San Froilán 33801.22699 301.000,00

23XX00022

Mellora do firme  con  alomerado  en  quente  e
obras accesorias do camiño municipal que vai de
Mazoi a Benade. Parroquia de Benade (lugo) 45910.60900

62.631,00

TOTAL 3.111.110,58

TOTAL ESTADO DE GASTOS:  3.111.110,58 €

ESTADO DE INGRESOS. Financiamento:

1.- Financiamento: Baixas por anulación

    Cód.Proxecto Actuación
Aplicación 
orzamentaria

Importe
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23XX00001 Armería 13200.62300 15.000,00
23XX00002 Investimentos tráfico 13300.62300 17.472,18

“ “ 13300.60900 90.000,00
23XX00005 Mobiliario urbán 15300.60900 89.957,45
23XX00006 Investimentos en pavimentacións rúas da cidade 15300.61100 109.586,92
23XX00007 Outros Investimentos área de Infraestruturas 15300.61900 1.136.164,33
23XX00008 Renovación de viais en polígonos industriais 15300.61901 173.213,72

23XX00010
Reforzo alumeado público pasos peóns e itinerarios
peonís 16510.61900 295.147,05

23XX00011 Investimentos zona rural 16520.60900 50.000,00
23XX00012 Rótulos e sinais medio ambiente 17000.60900 5.000,00
23XX00013 Investimentos edificios Serv. Sociais 23150.63200 5.000,00
23XX00016 Mobiliario e enseres Ensinanza 32000.62500 1.868,65
23XX00017 Investimentos Edificios municipais Concellería Cultura 33000.63200 20.781,01
23XX00018 Investimentos Escola e Banda de Música 33450.63300 13.947,30
23XX00020 Investimentos en Pza. Abastos e Mercado municipal 43120.63200 43.445,54
23XX00021 Investimentos zona rural 45910.60900 185.914,03

“ “ 45910.63300 4.571,94
23XX00024 Investimentos en informática 92002.61900 115.442,11
23XX00026 Investimentos no arquivo municipal 92003.62500 5.000,00
23XX00027 Ferramentas parque móbil 92005.62300 5.000,00

Fondo de Continxencia 92900.50000 400.000,00
Cod 1691 13200.12000 12.465,00
Cod 1691 e 639 13200.12100 9.070,00
Cod 1691 e 639 13200.12100 18.824,00
Cod 639 13200.12003 8.262,00
Cod 175 15300.12004 9.645,00
Cod 175 15300.12100 3.393,00
Cod 175 15300.12101 4.731,00
Cod 21 15301.12004 6.566,00
Cod 21 15301.12100 2.845,00
Cod 21 15301.12101 4.186,00
Cod 1995 16500.12004 9.645,00
Cod 1995 e 334 16500.12100 6.238,00
Cod 1995 e 334 16500.12101 9.564,00
Cod 334 16500.12003 6.679,00
Cod 1981 91200.12003 6.561,00
Cod 1980 91200.12004 1.898,00
Cod 1980 e 1981 91200.12100 6.238,00
Cod 1980 e 1981 91200.12101 8.986,00
Cod 602 92012.12000 9.645,00
Cod 602 92012.12100 3.393,00
Cod 602 92012.12101 4.731,00 
Cod 2007 93100.12004 9.000,00
Cod 2007 93100.12100 3.393,00
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Cod 2007 93100.12101 4.731,00
Cod 2011 93110.12000 7.390,00
Cod 2011 93110.12100 3.376,00
Cod 2011 93110.12101 10.362,00
Cod 392 33450.12000 12.500,00
Cod 392 33450.12100 6.471,00
Cod 392 33450.12101 10.212,00
 TOTAL 3.003.512,23 €

2.- Financiamento: Remanente de Tesourería para gastos Xerais
Concepto Denominación Importe

870.00 Remanente Líquido de  Tesourería para Gastos Xerais 107.598,35 € 

TOTAL ESTADO DE INGRESOS:  3.111.110,58 €

2) Expoñer este expediente ó público mediante anuncio insertado no Boletín Oficial

da Provincia de Lugo polo prazo de quince días, durante os cales os interesados

poderán  examinar  o  expediente  e  presentar  reclamacións  ante  o  Pleno.  O

expediente considerarase definitivamente aprobado se durante o citado prazo non

se presentaren reclamacións; en caso contrario, o Pleno dispondrá dun prazo dun

mes para resolvelas.

2.- DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía
e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20
de xuño de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:
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PRIMEIRO.- Aprobar o proxecto de modificación do vixente Orzamento, mediante a

súa  modalidade  de  Suplemento  de  crédito/Crédito  Extraordinario  (1/2023)  por

importe de 3.111.110,58 € co seguinte detalle:

ESTADO DE GASTOS

Cód.Proxecto Actuación
Aplicación 

Orzamentaria
Importe

23XX00035

-  Xuros  de  demora  correspondentes  ao  prezo
xusto  da  parcela  afectada  polo  expediente
“Expropiación  por  Ministerio  de  lei  da  parcela
con referencia catastral 8620707PH1682S0001AO 15100.60001 3.416,65

23XX00035

- Prezo xusto fixado polo Xurado de Expropiación
de Galicia correspondente ao expediente número
1015/2022  “Expropiación  por  Ministerio  de  Lei
da  parcela  con  referencia  catastral  número
6837075PH1663N0001B, sita na rúa Amizade 15100.60001 74.116,44

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620707PH168250001AO 15100.60001

75.512,96

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620708PH1682S0001BO”,  expediente  número
2020/000744  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001 90.355,16

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620703PH1682S0001ZO,  expediente  número
2020/000746  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001

173.679,80

23XX00035

- Prezo  xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo  da  “Expropiación  por  Ministerio  de  Lei
sobre  as  fincas  catastrais
7521003PH1672S0001HT  e
7521002PH16720001UT,  expediente  número
2/2022 do Xurado de Expropiación de Galicia 15100.60001

41.008.44

23XX00035

- Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da
parcela  con  referencia  catastral
8620704PH1682S0001UO  expediente  número
2020/000745  do  Xurado  de  Expropiación  de
Galicia 15100.60001 40.881,15

23XX00035 - Prezo xusto dos bens e dereitos afectados con
motivo da “Expropiación por Ministerio de Lei da

15100.60001
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finca “A Agriña”,  expediente  número 2022/158
do Xurado de Expropiación de Galicia 83.325,95

18XX00003
Renovación  do  sistema  de  control  de  accesos
mediante cámaras ao Casco Histórico 13300.60900 18.923,80

23XX00036
Actuacións  de  urbanización  da  contorna  do
Centro Integral de Saúde A Residencia 15100.60900 210.000,00

23XX00037
Cota  Concello  Xunta  Compensación  Polígono  C
Paradai 15100.60900 9.830,10

21XX00024
Certificación liquidación obra fotovoltaica Escola
Taller 93301.63200 29.653,09

16DUSINS

Revisión de prezos obra actuacións relacionadas
coa liña de actuación 6 do proxecto Muramiñae
(ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI) 24100.60900 90.000,00

16DUSINS

-  Liquidación  obra  actuacións  relacionadas  coa
liña  de  actuación  6  do  proxecto  Muramiñae
(ITINERARIO CICLISTA NA ZONA EDUSI): 24100.60900 109.000,00

18LIFEIINS

-  Liquidación  obra  urbanización  para  o
acondicionamento exterior da parcela do edificio
“Impulso Verde” de Lugo 15100.62200 8.483,59

16DUSINS
-  Revisión  de  prezos  obra  Edificio  de  benestar
social poeta Aquilino Iglesias 24100.60900 172.000,00

16DUSINS
- Revisión de prezos obra “Prolongación do paso
subterráneo baixo a N-VI 24100.60900 157.300,00

16DUSINS
-  Liquidación  da  obra  “Prolongación  do  paso
subterráneo baixo a N-VI 24100.60900 134.310,00

16DUSINS

- Liquidación da obra adecuación e posta en valor
do espazo da cloaca romana ubicada no edificio
da sala de exposicións da Porta Miñá. 24100.60900 49.000,00

23XX00024
-  Ordenadores  persoais  para  a  renovación  de
postos de traballo 92002.62600 218.552,23
Servizos  extraordinarios  persoal  municipal  do
Servizo de Prevención e Extinción de Incendios 13600.15100 100.000,00
-  Obrigas  de  carácter  económico  derivadas  de
actuacións de carácter institucional 91201.22699 100.000,00

- Enerxía eléctrica 16500.22104 758.130,22
233380101 - San Froilán 33801.22699 301.000,00

23XX00022

Mellora do firme  con  alomerado  en  quente  e
obras accesorias do camiño municipal que vai de
Mazoi a Benade. Parroquia de Benade (lugo) 45910.60900

62.631,00

TOTAL 3.111.110,58

TOTAL ESTADO DE GASTOS:  3.111.110,58 €

ESTADO DE INGRESOS. Financiamento:

1.- Financiamento: Baixas por anulación

    Cód.Proxecto Actuación
Aplicación 
orzamentaria

Importe
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23XX00001 Armería 13200.62300 15.000,00
23XX00002 Investimentos tráfico 13300.62300 17.472,18

“ “ 13300.60900 90.000,00
23XX00005 Mobiliario urbán 15300.60900 89.957,45
23XX00006 Investimentos en pavimentacións rúas da cidade 15300.61100 109.586,92
23XX00007 Outros Investimentos área de Infraestruturas 15300.61900 1.136.164,33
23XX00008 Renovación de viais en polígonos industriais 15300.61901 173.213,72

23XX00010
Reforzo alumeado público pasos peóns e itinerarios
peonís 16510.61900 295.147,05

23XX00011 Investimentos zona rural 16520.60900 50.000,00
23XX00012 Rótulos e sinais medio ambiente 17000.60900 5.000,00
23XX00013 Investimentos edificios Serv. Sociais 23150.63200 5.000,00
23XX00016 Mobiliario e enseres Ensinanza 32000.62500 1.868,65
23XX00017 Investimentos Edificios municipais Concellería Cultura 33000.63200 20.781,01
23XX00018 Investimentos Escola e Banda de Música 33450.63300 13.947,30
23XX00020 Investimentos en Pza. Abastos e Mercado municipal 43120.63200 43.445,54
23XX00021 Investimentos zona rural 45910.60900 185.914,03

“ “ 45910.63300 4.571,94
23XX00024 Investimentos en informática 92002.61900 115.442,11
23XX00026 Investimentos no arquivo municipal 92003.62500 5.000,00
23XX00027 Ferramentas parque móbil 92005.62300 5.000,00

Fondo de Continxencia 92900.50000 400.000,00
Cod 1691 13200.12000 12.465,00
Cod 1691 e 639 13200.12100 9.070,00
Cod 1691 e 639 13200.12100 18.824,00
Cod 639 13200.12003 8.262,00
Cod 175 15300.12004 9.645,00
Cod 175 15300.12100 3.393,00
Cod 175 15300.12101 4.731,00
Cod 21 15301.12004 6.566,00
Cod 21 15301.12100 2.845,00
Cod 21 15301.12101 4.186,00
Cod 1995 16500.12004 9.645,00
Cod 1995 e 334 16500.12100 6.238,00
Cod 1995 e 334 16500.12101 9.564,00
Cod 334 16500.12003 6.679,00
Cod 1981 91200.12003 6.561,00
Cod 1980 91200.12004 1.898,00
Cod 1980 e 1981 91200.12100 6.238,00
Cod 1980 e 1981 91200.12101 8.986,00
Cod 602 92012.12000 9.645,00
Cod 602 92012.12100 3.393,00
Cod 602 92012.12101 4.731,00 
Cod 2007 93100.12004 9.000,00
Cod 2007 93100.12100 3.393,00
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Cod 2007 93100.12101 4.731,00
Cod 2011 93110.12000 7.390,00
Cod 2011 93110.12100 3.376,00
Cod 2011 93110.12101 10.362,00
Cod 392 33450.12000 12.500,00
Cod 392 33450.12100 6.471,00
Cod 392 33450.12101 10.212,00
 TOTAL 3.003.512,23 €

2.- Financiamento: Remanente de Tesourería para gastos Xerais
Concepto Denominación Importe

870.00 Remanente Líquido de  Tesourería para Gastos Xerais 107.598,35 € 

TOTAL ESTADO DE INGRESOS:  3.111.110,58 €

SEGUNDO.-  Expoñer  este  expediente  ó  público  mediante  anuncio  inserido  no

Boletín Oficial da Provincia de Lugo polo prazo de quince días, durante os cales os

interesados poderán examinar o expediente e presentar reclamacións ante o Pleno.

O expediente considerarase definitivamente aprobado se durante o citado prazo

non se presentaren reclamacións; en caso contrario, o Pleno dispondrá dun prazo

dun mes para resolvelas.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: … pasamos entón aos seguintes puntos da orde do día
que, tal e como establecemos na Xunta de Portavoces, imos facer ese debate ao
conxunto dos puntos 3, 4, 5 e 6, procedendo despois á súa votación de cada un
deles.
Así  que en primeiro lugar  ten a quenda de palabra  o concelleiro  de Economía,
portavoz do Goberno.

- ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Bos días a todas e a todos. Respecto a
estes  catro  puntos  da  orde  do  día,  primeiro  compre  dicir  que,  a  petición  da
aprobación  de  suplemento  de  crédito,  o  importe  son  3.111.110,58  euros,  e  a
finalidade é dar cobertura ás obrigas económicas derivadas de diferentes importes
a aboar con motivo de diversas expropiacións e outras derivados de liquidacións e
revisións de prezos de diferentes contratos relativos a diferentes actuacións.

46



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1193649330183604782.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-7-2023

Ademais,  hai  outros  pequenos  gastos  correntes  do  exercicio,  tal  e  como  se
referencian na documentación do proxecto de modificación do orzamento.
Estas actuacións figuran detalladas na documentación, como digo, con indicación
expresa dos códigos de proxectos, aplicacións orzamentarias, os importes, e teñen
como  obxectivo  adecuar  as  aplicacións  orzamentarias  ás  necesidades  reais
derivadas do desenvolvemento da actividade ordinaria do Concello,  aproveitando
excedentes nalgunhas delas para incrementar outras segundo as necesidades sen
que elo supoña variación algunha respecto dos importes dos orzamentos anuais.
O financiamento deste proxecto será financiada por dúas vías: unha, anulacións de
crédito doutras aplicacións orzamentarias por un importe de e 3.003.512,23 euros,
tal e como se recolle na documentación.
E a diferenza, que son 107.598,35, corresponde a un remanente de tesourería para
gastos xerais segundo a liquidación orzamentaria do ano 2022.
Como vostedes saberán, o Pleno da corporación é o órgano que é competente para
a  aprobación  dos  suplementos  de  crédito  e  tamén dos  créditos  extraordinarios
segundo o artigo 177 do Texto Refundido da Lei reguladora das Facendas Locais.
Entón por iso se pretende e se trae e elévase a pleno a presente modificación.
Respecto aos recoñecementos extraxudiciais de crédito son tres... cos números 9,
10 e 13.
O  número  9,  por  importe  de  69.130,14  euros  corresponde  a  oito  facturas.  O
recoñecemento  extraxudicial  número  10  son  20.782,36:  importes  totais  de  37
facturas. E o recoñecemento número 13, 79.869,86 euros, o total que suman 22
facturas.
O total son 169.782,86 euros, cun número total de facturas aceptadas de 67.
Esta información,  estes recoñecementos elevados a pleno para ser recoñecidos
extraxudicialmente por ese importe que comentaba de 169.782,86 euros, que son
facturas non imputadas a respectivas aplicacións orzamentarias do exercicio 2022.
Os  gastos  destes  tres  recoñecementos  extraxudiciais  están  relacionados  cos
servizos  ordinarios  necesarios  para  o  correcto  funcionamento  dos  servizos
municipais  e  que,  como  digo,  pertencen  todos  ao  seu  exercicio  orzamentario
anterior.
En todo caso, a imputación das mesmas no orzamento do ano 2022 non supón
menoscabo algún nin limitación e execución dos gastos do presente orzamento
coherente cos criterios de estabilidade orzamentaria e real de gasto.
Un pouco por incidir nas facturas de cada un dos tres recoñecementos.
No número 9, a práctica maioría das facturas corresponden a temas de iluminación,
enxeñaría e informática. As facturas de Enxeñaría son traballos realizados todos no
último trimestre do ano que tras a súa presentación e trámites de comprobación non
foi posible o aboamento dentro do exercicio.
No  que  atinxe  á  Informática,  en  relación  coa  telefonía  fixa,  procedeuse  a
rectificacións de facturas por non ser conformes, o que dilatou a emisión das novas
e provocou  o non aboamento no exercicio.
As facturas de Nexus Enerxía corresponden a unha factura de aluguer de equipos e
outra que corresponde aos importes do mecanismo de axuste de tarifas que, como
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tal, son emitidas con posterioridades á facturación ordinaria, polo cal, tamén tiveron
entrada nos últimos meses de exercicio.
No  recoñecemento  extraordinario  número  10,  practicamente  corresponden  a
maioría a temas de iluminación e outros servicios. A razón fundamental é de que a
maioría desta facturas non foron tramitadas no exercicio correspondente e case na
totalidade delas o problema é a inactividade ou o atraso por parte do provedor.
Case practicamente..., máis do 90% destas facturas corresponden á facturación da
empresa Gas Natural, que o procedemento da empresa é facturar por consumos
estimados, o que por parte dos servizos de Enxeñaría, se lles informa que non é
correcto  e  que  debe  corresponder  aos  consumos  efectivos...  e  os  prazos  de
emisión das novas xerou un aumento de períodos de tramitación, que provoca a
situación dun novo aboamento. Ademais, poderíase comprobar que a entrada en
Rexistro destas facturas, máis alá das datas das modificacións das facturas...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Finalizou  a  súa  quenda.
Continúa na seguinte. Quenda agora para a portavoz do Partido Popular.

- MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Buenos días. Gracias, alcaldesa. Hoy
este bigobierno nos trae a pleno un suplemento de crédito y tres reconocimientos
extrajudiciales  de  crédito,  dos  de  los  cuales  cuentan  con  reparo  de  legalidad.
Empezamos bien el mandato. Nos trae un suplemento de crédito por un importe
3.111.110,58  euros.  Vemos  que  ser  previsores  no  es  lo  suyo.  Más  bien  este
bigobierno destaca más por  irse para la  retaguardia  de las  necesidades de los
ciudadanos.
Por ello nos traen una y otra vez modificaciones del presupuesto de gastos, en este
caso para hacer frente a 25 actuaciones con un importe de más de 3 millones de
euros. Y no menos curioso es de donde reasignan ustedes el dinero. Por ejemplo,
se retira una partida de más de 1 millón de euros del capítulo 6 para Inversiones del
Área de Infraestructuras.
Señor Arroxo, miro para usted y para el señor Penas porque no sé si saben que
dentro  de  esta  partida  está  el  acondicionamiento  del  muro  del  entorno  de Frei
Plácido  Rei  Lemos,  que  anunciaban  ustedes  en  diciembre  del  año  2022,  y  el
pasado 5 de julio presentaban a bombo y platillo con una foto y un proyecto muy
vistosos.
Dentro de toda esta aplicación presupuestaria está también la humanización del
Carril  dos Loureiros y el último tramo de Isaac Díaz Pardo que anunciaban ese
mismo día, tanto el señor Penas, como concejal de Infraestructuras como el señor
Arroxo como responsable del área de Movilidad e Infraestructuras. Sí, sí, sí ¿Qué
tienen que decir ustedes ante esto? No me diga que no, porque sí. Vemos, otra vez
que los ciudadanos tienen que pagar sus desencuentros.
Señor Arroxo, vemos una vez más cómo se pone de perfil con tal de seguir en el
sillón.  Usted  anunció  una  obra  y  sus  compañeros  de  mandato  limpian  el
presupuesto para que no puedan llevarlas a cabo.
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Pero, bueno,  señor Arroxo y señor Penas,  les voy a dar una buena noticia.  No
piensen que esto es algo personal contra ustedes. Le pueden decir a la señora
López, responsable del Área de Participación y Servicios para la Vecindad que ya
no va a tener los 43.500 euros con los que contaba para invertir en la plaza de
Abastos y mercado municipal.
Es un tanto extraño ver cómo ustedes, en un debate hace unos meses, aclaraban
que son dos grupos políticos diferentes, pero que forman un único gobierno y que
las decisiones las toman en consenso.
Siguen  defendiendo  eso?  Porque  si  lo  siguen  defendiendo,  deduzco  que  me
pueden confirmar que están de acuerdo en anunciar obras que después no van a
ejecutar.
Pero la cosa no queda aquí. Como a este bigobierno le parece que invierte mucho
en nuestro rural le quitan casi 250.000 euros en inversiones.
Le parece que la iluminación que tiene el rural es suficiente, con lo que ya no van a
aumentar los puntos de luz. También les parece que las pistas por las que circulan
y acceden los vecinos a sus fincas están en perfecto estado de conservación, por lo
que tampoco las van a regular.
No sé cómo le va a contar el señor Fernández esto a nuestros vecinos. Para eso
crear ustedes una concejalía de impulso rural. Para dejarla después sin dotación
parlamentaria? ¿Dónde está nuestra capacidad de gestión?
Están anunciando obras que después no son capaces de ejecutar. Y podría seguir.
Podría seguir hasta agotar mi tiempo de intervención porque esto lo hace hasta con
una veintena de proyectos que, una vez más, dejarán en un cajón. Ni más ni menos
que casi 2.800.000 euros de inversiones que ustedes anunciaron y que no van a
llevar a cabo.
También a este Pleno, como decía anteriormente, nos traen tres reconocimientos
extrajudiciales de crédito, de los cuales dos cuentan con reparo de legalidad.
La  cantidad  de  ambos  asciende  a  casi  90.000  euros.  Ustedes  están  pagando
facturas  que  ascienden  a  90.000  euros  en  las  que  el  interventor  manifiesta  su
desacuerdo con el  fondo, con la forma de los actos, documentos o expedientes
examinados.
En el informe de fiscalización de ambos reconocimientos hacen constar la omisión
en el expediente de los requisitos o trámites esenciales. Es decir, que no consta el
procedimiento  de contratación adecuado.  Creo que ya es hora  de que ustedes
empiecen a cumplir a ley y a utilizar los procedimientos adecuados, porque están al
frente de una administración pública.
Les recuerdo que las actuaciones de carácter periódico reiterado, perfectamente
previsibles, así como susceptibles de prórroga, tienen un procedimiento específico
como ya les advirtió el interventor en más de una ocasión.
Yo se lo recuerdo por si se les olvidó. Desde el grupo municipal del Partido Popular
les pedimos que sean un Concello colaborador, que sigan trabajando para cumplir
con los plazos y con los procedimientos adecuados, porque una vez más empiezan
el mandato como de costumbre, sin control de gasto, con déficit de gestión y con
una falta de dirección política. Gracias.
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda. Tres minutos para o portavoz do Goberno.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Grazas,  alcaldesa.  É  dicir,  non  vou
entrar  nas  consideracións que fai  a  concelleira  respeto a  distintas actuacións e
referidas  e  explicadas  directamente  a  outros  concelleiros.  Só  tres  matizacións.
Respecto ao suplemento de crédito, certo é que existe un... Á vista da memoria
xustificativa á proposta conta co preceptivo informe da intervención baseado no
artigo  177  do  texto  refundido  da  Lei  reguladora  das  Facendas  Locais,  que
nosoutros si cumprimos, non como vostede parece querer deixar no aire.
Ademais o incumprimento formal de que se fala non afecta ao fondo senón á forma
de tramitación por canto a intervención fala de que se refire este suplemento ...
capítulo dous, catro, seis e sete, e que parte dese financiamento corresponde ao
capítulo 8.
Tamén é certo que hai que sinalar,  con respeto ao desenvolvemento da Lei  de
Estabilidade Orzamentaria no artigo 21 indica que as modificacións orzamentarias
financiadas  cun  remanente  de  tesourería  para  gastos  xerais  non  precisarán  de
elaboración de plan económico financeiro ata a liquidación do orzamento.
Respecto  ás  outras  indicacións  de  que  tamén  parece  que  nos  saltamos  a
legalidade.  É dicir,  dos tres recoñecementos  extraordinarios  en dous deles si  é
certo que existe reparo da intervención, sobre todo no relativo ao mecanismo de
aplicación dos gastos en presupostos diferentes aos que corresponden. E tamén,
polo que compre sinalar, é que as diferentes facturas e servizos correspondentes
ás administracións, corresponden a períodos de último e finais do ano a maioría
deles,  porque  no  próximo,  xa  que  falamos  de  intervención,  no  recoñecemento
número 13, tal como indica a intervención no seu informe, o que transcribo de xeito
literal: "o motivo máis reiterado é a demora na remisión das facturas correctas polas
entidades  prestadoras  dos  servizos  básicos  e  complicacións  xurdidas  nalgúns
casos  durante  a  súa  comprobación,  así  como  a  complexidade  na  verificación
técnica  de  comprobación  dos  elementos  contidos  nas  ditas  facturas  e  a
imposibilidade de verificación polo servizo correspondente delas.
Vexo que non...  É  dicir,  eu  que son novo nesta  corporación,  pero que si  lin  e
escoitei  algunhas das intervención no pleno,  vexo que continuamos coa mesma
filosofía. Non é nada novo, non é nada novo.
Evidentemente,  as  modificacións  de  crédito  o  único  que  fan  é  adecualas  ao
momento puntual en que se atopa a execución dos orzamentos, aproveitando as
remanentes que existen para completar outras actuacións.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para a
portavoz do Partido Popular.

-  MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Señor Permuy, sí afecta en la forma
de  tramitación  es  que  no  lo  están  ustedes  tramitando  por  el  procedimiento
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adecuado.  No sé si saben que la Constitución Española de 1978 en su artículo
103.1 determina que la Administración Pública debe servir  con objetividad a los
intereses generales. ¿Qué quiere decir esto? Pues bien, para que no se tengan que
leer la sinopsis de la Constitución yo se lo explico.
La administración pública no tiene autonomía. Todo lo contrario, tiene que perseguir
el interés público. Por ello, ustedes no pueden hacer lo que les venga en gana a su
propio criterio. Tienen que cumplir las leyes y siempre buscando el beneficio de la
ciudad.
 ¿Y por qué les digo esto? Porque no entendemos. No entendemos cómo ustedes
siempre sacan pecho de que el Concello de Lugo es de los mejores pagadores de
Galicia y después nos traen a pleno mes tras mes reconocimientos extrajudiciales
de deuda.
Por ejemplo, el que nos traen a este pleno, que usted comentaba, en cuanto a la
fecha de pago de facturas, siguen pagando tarde, incluyendo hasta 4 facturas del
año 2021.
Pero, bueno, como usted dijo, ya sabemos que la culpa es de los que prestan el
servicio que no quieren cobrar a su debido tiempo, quieren esperar casi dos años
en cobrar las facturas pendientes.
A ustedes esto les parece fenomenal. En vez de tratar de facilitar el cobro a los que
prestan sus servicios, dicen que son ellos los que tienen la culpa y se quedan tan
anchos.  Por  favor,  pónganse a trabajar  para ser  un Concello  colaborador,  para
mejorar.  Dejen  de  echarle  la  culpa  a  entidades,  autónomos,  empresas,
asociaciones y demás de su retraso en el pago.
Dejen de traernos a plenos facturas que no se ajustan a trámites legales. Y no se
ajustan a los trámites legales  no porque lo  diga yo o porque lo  diga el  Partido
Popular, sino porque se lo advierte el interventor.
Nuevamente, vemos que se alejan de la gestión responsable de que los lucenses
tanto  necesitan  y  demandan  y  de  la  gestión  que  desde  el  Partido  Popular  le
pedimos y como, bueno, en tantas otras cosas, hacen caso omiso.
Desde el Partido Popular lo que queremos y lo que pedimos es que este Concello
cumpla con los plazos, que cumpla con sus obligaciones, que trabaje en beneficio
de Lugo, en beneficio de una correcta gestión económica. Que no derrochen, que
tengan una previsión de gasto y que dejen de sorprendernos año tras año cos sus
ocurrencias y con el anuncio de obras vacías de contenido, porque parece que lo
que  buscan  es  una  foto.  Y  es  que  una  vez  más  esto  lo  demuestran  con  sus
acciones. No nos estamos inventando nada, lo acabamos de ver con lo ocurrido
con  el  anuncio  de  la  obra  de Frey  Plácido  Rey  Lemos.  Lo  anuncian  como un
proyecto muy visual, pero después lo dejan sin dotaciones presupuestarias.
Por favor, dediquen sus esfuerzos a trabajar. Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
portavoz do Goberno, un minuto.
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-  ÁNGEL  PABLO  PERMUY  VILLANUEVA: Sigo,  como  se  deixa  entrever  que
somos un Concello moroso. Só dicir que ao ano imos a preto de 6.000 facturas, por
uns importes de 60 millóns de euros nun prazo medio de pago que non supera os
quince días, dende a data de fiscalización á data de pago, cando o tope normativo
está en 30.
Ademais, en canto á morosidade, que se contabiliza dende a data de rexistro á data
de pago, que estrangula... É certo que estrangula a pemes e a autónomos, o certo
é en moitísimos casos a media dos Concello ronda os 80 días. Nós estamos en 60,
que practicamente é o límite que fixa a lexislación.
Este  goberno  está  comprometido  cos  empresarios,  coas  pemes,  coas  nosas
asociacións  cos  veciños,  por  moito  que  vostede  queira  dicir  o  contrario.  Coa
vontade  firme  de  atender  axiña  aos  provedores,  de  conseguir  que  as  nosas
pequenas e medianas empresas poidan ter diñeiro líquido para atender ás súas
obrigas, para crecer e para contribuír ao desenvolvemento da nosa cidade. Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois mal empezamos este mandato. Señora Carballas,
eu pensei que ía vir cando menos documentada, porque poñer eses exemplos que
acaba de poñer... Dígolle por se non revisou as actas da Xunta de Goberno Local,
que a obra de Díaz Pardo, concretamente, está adxudicada. E, polo tanto, cando
está adxudicada é que se vai iniciar. E polo tanto, vostede que xa leva uns anos...
Non un mandato completo,  pero xa uns anos...  Pois  que utilice  eses exemplos
demostra que a intención non é vir a sumar, senón a enturbar. Non digo polo ton,
senón polos exemplos. Dicirlle, para que quede tranquila tamén, que tanto a obra
de Frai Plácido como a de Carril dos Loureiros faranse e terán o seu orzamento.
Mentres  tanto,  o  equipo  de  goberno  xúntase,  traballa,  reúnese...  Adaptan
dependendo do momento e da necesidade os distintos orzamentos.  Por se non
queda preocupada tamén por se non temos comunicación ou por se isto é unha
decisión  unilateral,  que  non  o  é,  como  ningunha  das  que  tomamos  tanto  nos
órganos do Pleno como da Xunta de Goberno Local onde estamos o equipo de
Goberno. Isto para a súa tranquilidade.

4/82  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS  NÚMERO  9/2023.
REPARO 24/2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

A) PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 17 de xullo de 2023, do seguinte teor literal:

“Asunto: Tramitación de aprobación de facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  fase O)
Reparo Núm 4-2023: Art 216.2 c) Recoñecemento extraxudicial 1-2023
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IMPORTE TOTAL: 69.788,23€
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURA: 57.676,22 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 11.453,92 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 658,09 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 69.130,14 €

Durante o presente exercicio remitíronse por parte dos servizos municipais
ao  departamento  de  contabilidade  municipal,  diversas  facturas  devengadas  e
executadas  no  exercicio  anterior  que  non  foron  imputadas  ao  orzamento,  por
importe total de 69.788,23 € (contía imputada ao orzamento  69.130,14€)

No actual exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes de
conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais, así como polos titulares das concellerías delegadas de Área ás ditas
facturas corroborando así a efectiva execución dos servizos.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluídas no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
contabilidade municipal indicativas da referencia dos mandamentos contables RC
asinados pola tesoureira municipal como responsable da contabilidade municipal,
acreditativos da existencia de crédito dispoñible, por importe total de  69.788,23 €
(contía  imputable  ao  orzamento:  69.130,14  €)  nas  respectivas  aplicacións
presupostarias de imputación relacionada, sen que tal circunstancia supoña ningún
menoscabo na prestación dos servizos de natureza básica e esencial, asumindo
como  responsable  da  xestión  orzamentaria  que  a  imputación  dos  gastos
relacionados  con  cargo  aos  creditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercicio
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos no beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/636, de data 08.07.2023 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos 9-2023 reparo 24-2023, coas consideracións nel contidas e o decreto de
levantamento de reparo núm. 4997/2023 do 26.05.2023, esta alcaldía no uso das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á
seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
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presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 69.788,23 €:

COD PROVEDOR NUM_FACT CONCEPTO APLICACIÓN OPER/23 BASE
IVE
DED

IVE
NON
DED TOTAL DATA ÁREA

94187
NEXUS  ENERGIA
A62332580 NX2208EL00255894

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Energia consumida P1-
Ene rgia consumida P2 16100.22100 4440 508,87 106,86 0 615,73 19/8/22 ILUMIN

94189
NEXUS  ENERGIA
A62332580 NX2208EL00255895

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  16100.22100 4440 2624,9 551,23 0 3176,13 19/8/22 ILUMIN

95879

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 1026

Derribos  sin  atestado
durante  el  mes  de
Octubre_2022.  Se  adj
unta  relación
valorada.---  13300.22799 4490 1268,94 0 266,48 1535,42 9/11/22 ENXEÑ

95880

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 1027

Mano de obra fuera de
jornada  de  Septiembre
y  Octubre  de  202  2,
según  valoración
adjunta.-- - 13300.22799 4490 70,74 0 14,86 85,6 9/11/22 ENXEÑ

96013

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0011

Detalle de conceptos( 1
Oct. 2 2 a 31 Oct. 22 ) -
Facturación
Concertada  Servizo  de
Telefon  ía  Fixa  e
Conexións de Datos-A 92002.22200 11830 16346,28 0 3432,72 19779 15/11/22 INFOR

96733

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0013

Detalle de conceptos( 1
Jul. 2 2 a 31 Jul. 22 ) -
Sustituye  a   Fact.
90P6UT0B0008
(17ago22) - Facturación
Concertada Servi 92002.22200 11830 17300,55 0 3633,12 20933,67 14/12/22 INFOR

96735

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0012

Detalle de conceptos( 1
Sep. 2 2 a 30 Sep. 22 )
-  Sustituye  a   Fact.
90P6UT0B0010
(19oct22)  - Facturación
Concertada Servi 92002.22200 11830 16471,45 0 3459 19930,45 14/12/22 INFOR

97381
NEXUS
ENERGIAA62332580 NX2301EL00025177

IEE-Alquiler  de  equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  93301.22100 25863 3084,49 0 647,74 3732,23 16/1/23 ILUMIN

57676,22 658,09 11453,92 69788,23

2.- DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía
e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20
de xuño de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:
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De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 69.788,23 €:

COD PROVEDOR NUM_FACT CONCEPTO APLICACIÓN OPER/23 BASE
IVE
DED

IVE
NON
DED TOTAL DATA ÁREA

94187
NEXUS  ENERGIA
A62332580 NX2208EL00255894

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Energia consumida P1-
Ene rgia consumida P2 16100.22100 4440 508,87 106,86 0 615,73 19/8/22 ILUMIN

94189
NEXUS  ENERGIA
A62332580 NX2208EL00255895

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  16100.22100 4440 2624,9 551,23 0 3176,13 19/8/22 ILUMIN

95879

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 1026

Derribos  sin  atestado
durante  el  mes  de
Octubre_2022.  Se  adj
unta  relación
valorada.---  13300.22799 4490 1268,94 0 266,48 1535,42 9/11/22 ENXEÑ

95880

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 1027

Mano de obra fuera de
jornada  de  Septiembre
y  Octubre  de  202  2,
según  valoración
adjunta.-- - 13300.22799 4490 70,74 0 14,86 85,6 9/11/22 ENXEÑ

96013

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0011

Detalle de conceptos( 1
Oct. 2 2 a 31 Oct. 22 ) -
Facturación
Concertada  Servizo  de
Telefon  ía  Fixa  e
Conexións de Datos-A 92002.22200 11830 16346,28 0 3432,72 19779 15/11/22 INFOR

96733

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0013

Detalle de conceptos( 1
Jul. 2 2 a 31 Jul. 22 ) -
Sustituye  a   Fact.
90P6UT0B0008
(17ago22) - Facturación
Concertada Servi 92002.22200 11830 17300,55 0 3633,12 20933,67 14/12/22 INFOR

96735

UTE  TELEFONICA
DE  ESPAÑA  SAU-
TELEFONICA
MOVILES  ESPAÑA
SAU U86602083 90P6UT0B0012

Detalle de conceptos( 1
Sep. 2 2 a 30 Sep. 22 )
-  Sustituye  a   Fact.
90P6UT0B0010
(19oct22)  - Facturación
Concertada Servi 92002.22200 11830 16471,45 0 3459 19930,45 14/12/22 INFOR

97381
NEXUS
ENERGIAA62332580 NX2301EL00025177

IEE-Alquiler  de  equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  93301.22100 25863 3084,49 0 647,74 3732,23 16/1/23 ILUMIN

57676,22 658,09 11453,92 69788,23

DELIBERACIÓN

Asunto  debatido  conxuntamente  cos  puntos  3/81,  5/83 e 6/84.  As intervencións
producidas figuran ao pé do asunto 3/81.

5/83  RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚMERO 10/2023.
REPARO 25/2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:
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1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 17 de xullo de 2023, do teor literal seguinte:

“Asunto: Tramitación de aprobación de facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  fase O)
Reparo Núm 25-2023: Art 216.2 c) Recoñecemento extraxudicial 10-2023
IMPORTE TOTAL: 20.802,63€
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURA: 18.497,07 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 2.285,79 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 19,77 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 20.782,86 €

Durante o presente exercicio remitíronse por parte dos servizos municipais
ao  departamento  de  contabilidade  municipal,  diversas  facturas  devengadas  e
executadas  no  exercicio  anterior  que  non  foron  imputadas  ao  orzamento,  por
importe total de 20.782,86€

No actual exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes de
conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais, así como polos titulares das concellerías delegadas de Área ás ditas
facturas corroborando así a efectiva execución dos servizos.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluídas no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
contabilidade municipal indicativas da referencia dos mandamentos contables RC
asinados pola tesoureira municipal como responsable da contabilidade municipal,
acreditativos da existencia de crédito dispoñible, por importe total de  20.782,86€
(contía  imputable  ao  orzamento:  20.782,86  €)  nas  respectivas  aplicacións
presupostarias de imputación relacionada, sen que tal circunstancia supoña ningún
menoscabo na prestación dos servizos de natureza básica e esencial, asumindo
como  responsable  da  xestión  orzamentaria  que  a  imputación  dos  gastos
relacionados  con  cargo  aos  creditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercicio
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos no beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/637, de data 08.05.2023 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos 10-2023 reparo 25-2023, coas consideracións nel contidas e o decreto
de levantamento de reparo núm. 6256/2023 do 11.07.2023, esta alcaldía no uso
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das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á
seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 20.802,63 €:

CÓDIGO PROVEEDOR NºFACT CONCEPTO APLICACIÓN OPER BASE
IVE
DED

IVE
NON
DED TOTAL DATA ÁREA

89338
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137030008157

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 78,23 0 7,82 86,05 8/11/21 ILUM

89339
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137030008150

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 817,12 0 81,71 898,83 8/11/21 ILUM

90028
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137033857159

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 71,19 0 7,12 78,31 16/12/21 ILUM

90029
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137033857185

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 881,95 0 88,2 970,15 16/12/21 ILUM

90746
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137000403284

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 90,52 0 9,05 99,57 9/1/22 ILUM

90747
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137000403278

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1129,6 0 112,96 1242,56 9/1/22 ILUM

90772

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000002012

CUOTA  FIJA-CUOTA
FIJA  CARGO-IM  PORTE
ALQUILER  UNIDAD
REMOTA-    16000.22102 25962 140,56 0 29,52 170,08 5/1/22 ILUM

91187
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137003983232

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1012,05 0 101,21 1113,26 24/2/22 ILUM

91188
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137003983244

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 82,97 0 8,3 91,27 24/2/22 ILUM

91733
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137006928611

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 820,48 0 82,05 902,53 20/3/22 ILUM

91734
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137006928609

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 81,43 0 8,14 89,57 20/3/22 ILUM

92253
SANEAMIENTOS
RIGA SL B27030311 A   220343

COMMENT|COLEGIO
CASAS-GOMA  ENC
HUFE  VICTORIA
C/LARGO-BALANCIN
CISTERNA  FOMINAYA
C/TOR.-CAMP  ANA
C/ALTA DESCARGADOR
FOMINAY 32000.21200 14754 6,57 0 1,38 7,95 29/4/22 ENSIN

92333
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137008568301

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1090,77 0 109,08 1199,85 10/4/22 ILUM

92334 GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332

FE22137008568287 Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-

16510.22100 25967 86,83 0 8,68 95,51 10/4/22 ILUM
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Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e

92876
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137011167938

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 54,94 0 5,49 60,43 12/5/22 ILUM

92896
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137011637204

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 648,79 0 64,88 713,67 16/5/22 ILUM

92946

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 254

Vidrio  laminado  cabina
normali  zada  Tipo  IV2-
Vidrio  para  Traf  fiTower
tipo VI--  13300.22799 4490 1640 0 344,4 1984,4 7/6/22 ENXEÑ

93486
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137013239025

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 51,51 0 5,15 56,66 8/6/22 ILUM

93487

SMART  INTERNET
INTERNACIONAL  SL
B83981712 2022

Acciones  de  promoción
del Día de Europa---    24100.22699 12644 1000 0 210 1210 23/6/22 NODUS

93499
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137013714911

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 536,97 0 53,7 590,67 12/6/22 ILUM

94024
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137015505490

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 60,2 0 3,01 63,21 5/7/22 ILUM

94031
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137016026241

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 567,37 0 28,37 595,74 14/7/22 ILUM

94347

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000314579

CUOTA  FIJA-CUOTA
FIJA  CARGO-IM  PORTE
ALQUILER  UNIDAD
REMOTA-    16000.22102 25962 155,22 0 32,6 187,82 3/8/22 ILUM

94348

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000314590

CUOTA  FIJA-IMPORTE
ALQUILER  UN  IDAD
REMOTA--    16000.22102 25962 4,53 0 0,95 5,48 3/8/22 ILUM

94465
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137019120899

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 71,01 0 3,55 74,56 21/8/22 ILUM

94466
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137019120878

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 687,37 0 34,37 721,74 21/8/22 ILUM

95143
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137020252370

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 88,99 0 4,45 93,44 6/9/22 ILUM

95181
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137021304890

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1057,08 0 52,85 1109,93 18/9/22 ILUM

95726
SANEAMIENTOS
RIGA SL B27030311 A   220945

COMMENT|COLEGIO
ALBEIROS-DESCA
RGADOR  CISTERNA
ALTA  FOMINAYA-
COMMENT|COLEGIO
ILLA  VERDE-DES
CARGADOR  C/BAJA
FOMINAYA TYFON 32000.21200 14754 94,13 19,77 0 113,9 31/10/22 ENSIN

95795
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137023026189

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 868,2 0 43,41 911,61 10/10/22 ILUM

95796
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137023026180

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 92,67 0 4,63 97,3 10/10/22 ILUM

95839
OBELISCO  DIGITAL
SL B70582226 2022-GAL407

Reportaje  San  Froilán-
Publicid  ad  banners  San
Froilán  200.000
impresiones  a  5  euros
CPM--  91201.22699 14546 2000 0 420 2420 31/10/22 PRENS

95971

LUCUS
ESPECTACULOS  SL
B27484872 2022

ACTUACION FESTAS DE
SAN  FROILA  N  DA
CHARANGA  555  O  DIA
05/10/ 2022---  91201.22699 14546 600 0 126 726 15/11/22 PRENS

96187 GONZALEZ
BARREIRO  JUAN
CARLOS 36121200E

1 SERVICIOS  DE
ANIMACIÓN-TRABAJO
EN  CARPA  NA  PRAZA
DA  HORTA-DO

33000.22699 12389 727,27 0 152,73 880 26/9/22 FESTAS
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SEMINARIO-  

96502
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137025292786

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 734,05 0 36,7 770,75 8/11/22 ILUM

96506
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137025292793

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 66,5 0 3,33 69,83 8/11/22 ILUM

96906

ASOCIACION
CULTURAL
BOLBORETA
FIANDEIRA
G27464049 3

DEMOSTRACION  DE
FIADO  DE  LA  O
12/10/2022---    15300.22699 12393 300 0 0 300 20/12/22 FESTAS

18497,07 19,77 2285,79 20802,63

2.- DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía
e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20
de xuño de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 20.802,63 €:

CÓDIGO PROVEEDOR NºFACT CONCEPTO APLICACIÓN OPER BASE
IVE
DED

IVE
NON
DED TOTAL DATA ÁREA

89338
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137030008157

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 78,23 0 7,82 86,05 8/11/21 ILUM

89339
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137030008150

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 817,12 0 81,71 898,83 8/11/21 ILUM

90028
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137033857159

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 71,19 0 7,12 78,31 16/12/21 ILUM

90029
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE21137033857185

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 881,95 0 88,2 970,15 16/12/21 ILUM
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90746
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137000403284

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 90,52 0 9,05 99,57 9/1/22 ILUM

90747
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137000403278

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1129,6 0 112,96 1242,56 9/1/22 ILUM

90772

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000002012

CUOTA  FIJA-CUOTA
FIJA  CARGO-IM  PORTE
ALQUILER  UNIDAD
REMOTA-    16000.22102 25962 140,56 0 29,52 170,08 5/1/22 ILUM

91187
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137003983232

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1012,05 0 101,21 1113,26 24/2/22 ILUM

91188
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137003983244

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 82,97 0 8,3 91,27 24/2/22 ILUM

91733
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137006928611

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 820,48 0 82,05 902,53 20/3/22 ILUM

91734
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137006928609

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 81,43 0 8,14 89,57 20/3/22 ILUM

92253
SANEAMIENTOS
RIGA SL B27030311 A   220343

COMMENT|COLEGIO
CASAS-GOMA  ENC
HUFE  VICTORIA
C/LARGO-BALANCIN
CISTERNA  FOMINAYA
C/TOR.-CAMP  ANA
C/ALTA DESCARGADOR
FOMINAY 32000.21200 14754 6,57 0 1,38 7,95 29/4/22 ENSIN

92333
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137008568301

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1090,77 0 109,08 1199,85 10/4/22 ILUM

92334
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137008568287

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 86,83 0 8,68 95,51 10/4/22 ILUM

92876
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137011167938

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 54,94 0 5,49 60,43 12/5/22 ILUM

92896
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137011637204

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 648,79 0 64,88 713,67 16/5/22 ILUM

92946

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA A78107349 254

Vidrio  laminado  cabina
normali  zada  Tipo  IV2-
Vidrio  para  Traf  fiTower
tipo VI--  13300.22799 4490 1640 0 344,4 1984,4 7/6/22 ENXEÑ

93486
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137013239025

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 51,51 0 5,15 56,66 8/6/22 ILUM

93487

SMART  INTERNET
INTERNACIONAL  SL
B83981712 2022

Acciones  de  promoción
del Día de Europa---    24100.22699 12644 1000 0 210 1210 23/6/22 NODUS

93499
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137013714911

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 536,97 0 53,7 590,67 12/6/22 ILUM

94024
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137015505490

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 60,2 0 3,01 63,21 5/7/22 ILUM

94031
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137016026241

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 567,37 0 28,37 595,74 14/7/22 ILUM

94347

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000314579

CUOTA  FIJA-CUOTA
FIJA  CARGO-IM  PORTE
ALQUILER  UNIDAD
REMOTA-    16000.22102 25962 155,22 0 32,6 187,82 3/8/22 ILUM

94348

GAS  NATURAL
COMERCIALIZADORA
S A A61797536 PI22142000314590

CUOTA  FIJA-IMPORTE
ALQUILER  UN  IDAD
REMOTA--    16000.22102 25962 4,53 0 0,95 5,48 3/8/22 ILUM

94465 GAS  NATURAL  SUR FE22137019120899 Importe  por  peaxes  de 16510.22100 25967 71,01 0 3,55 74,56 21/8/22 ILUM
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SDG SA A65067332

transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e

94466
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137019120878

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 687,37 0 34,37 721,74 21/8/22 ILUM

95143
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137020252370

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 88,99 0 4,45 93,44 6/9/22 ILUM

95181
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137021304890

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 1057,08 0 52,85 1109,93 18/9/22 ILUM

95726
SANEAMIENTOS
RIGA SL B27030311 A   220945

COMMENT|COLEGIO
ALBEIROS-DESCA
RGADOR  CISTERNA
ALTA  FOMINAYA-
COMMENT|COLEGIO
ILLA  VERDE-DES
CARGADOR  C/BAJA
FOMINAYA TYFON 32000.21200 14754 94,13 19,77 0 113,9 31/10/22 ENSIN

95795
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137023026189

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 868,2 0 43,41 911,61 10/10/22 ILUM

95796
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137023026180

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 92,67 0 4,63 97,3 10/10/22 ILUM

95839
OBELISCO  DIGITAL
SL B70582226 2022-GAL407

Reportaje  San  Froilán-
Publicid  ad  banners  San
Froilán  200.000
impresiones  a  5  euros
CPM--  91201.22699 14546 2000 0 420 2420 31/10/22 PRENS

95971

LUCUS
ESPECTACULOS  SL
B27484872 2022

ACTUACION FESTAS DE
SAN  FROILA  N  DA
CHARANGA  555  O  DIA
05/10/ 2022---  91201.22699 14546 600 0 126 726 15/11/22 PRENS

96187

GONZALEZ
BARREIRO  JUAN
CARLOS 36121200E 1

SERVICIOS  DE
ANIMACIÓN-TRABAJO
EN  CARPA  NA  PRAZA
DA  HORTA-DO
SEMINARIO-  33000.22699 12389 727,27 0 152,73 880 26/9/22 FESTAS

96502
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137025292786

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 734,05 0 36,7 770,75 8/11/22 ILUM

96506
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA A65067332 FE22137025292793

Importe  por  peaxes  de
transpor  te  e  distribución
e  cargos  -  P  1  (punta)-
Importe  por  peaxes  d  e
transporte e distribución e 16510.22100 25967 66,5 0 3,33 69,83 8/11/22 ILUM

96906

ASOCIACION
CULTURAL
BOLBORETA
FIANDEIRA
G27464049 3

DEMOSTRACION  DE
FIADO  DE  LA  O
12/10/2022---    15300.22699 12393 300 0 0 300 20/12/22 FESTAS

18497,07 19,77 2285,79 20802,63

DELIBERACIÓN

Asunto  debatido  conxuntamente  cos  puntos  3/81,  4/82 e 6/84.  As intervencións
producidas figuran ao pé do asunto 3/81.

6/84 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚMERO 13/2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:
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1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 14 de xullo de 2023, do seguinte teor:

“IMPORTE FACTURAS: 79.869,86 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 67.232,11 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 12.637,75 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL: 79.869,86 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 79.869,86 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao departamento de Contabilidade  municipal,  facturas  devengadas  e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 79.869,86 €

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  da  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos contables
RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito  dispoñible,  por  importe total  de
79.869,86  €, contía  imputable  ao  orzamento, nas  respectivas  aplicacións
presupostarias  de  imputación  relacionadas,  sen  que  tal  circunstancia  supoña
ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e  esencial,
asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación dos gastos
relacionados  con  cargo  aos  creditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercizo
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sin minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais, e atendendo á conformidade outorgada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/1144, do 14.07.2023 relativo ao expediente administrativo de recoñecemento
extraxudicial de créditos 13-2023, coas consideracións nel contidas, esta alcaldía
no uso das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO

62



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1193649330183604782.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-7-2023

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 79.869,86 €.

COD   Nº FACT FFACT CONCEPTO APLICACIÓN NUM_OPER IMP_BASE
IVE_NON

DED TOTAL ÁREA

92468

CONSTRUCCIONES
SANLE  LUGO  SL
B27006949 3605 12/5/2022

OBRA  CAMBIO  DE
CADRO  DE  ALUMBR
ADO NOS XULGADOS-
LIQUIDACIÓN--    16510.61900 202300029668 2.085,70 438,00 2.523,70 ENXEÑ

92883

RODRIGUEZ*MOSCOSO
,JOSE  ANTONIO
33336446Q 004 3/6/2022

HONORARIOS
CORRESPONDIENTES
A  ASISTENCIA
TÉCNICA A LA DIRECC
IÓN  DE  OBRA  Y
COORDINACIÓN  DE
SEGURIDAD Y SALUD
DE PROYECTO 15300.61100 202300030074 3.000,00 630,00 3.630,00 ENXEÑ

93516
PROTESE  SL
B27151091 202209084 11/7/2022

INSTALACIÓN
Sustitución  Fuente   de
alimentación Central  de
Fu  ego  Analogica
Algorinet  averia  da
(Corresponde  al  Edfi.
Admin 93301.21200 202300039135 622,00 130,62 752,62 ENXEÑ

94447
SENEN  PRIETO  SL
B27018837 057 6/9/2022

ASISTENCIA  TÉCNICA
Á  DIRECCIÓN   DE
OBRA  E  A
COORDINACIÓN DE S
EGURIDADE E SAÚDE
da  obra:  "MO
DIFICACIÓNS  DE
TRÁFICO NOS ENT 15300.61100 202300038523 2.000,00 420,00 2.420,00 ENXEÑ

94517

CALFENSA
PROYECTOS  SL
B27182682 00000027 31/8/2022

Importe de ejecución de
las  ob  ras  de  pista
deportiva al aire  libre en
una  parcela  municipa  l
ubicada  en  la  calle
Ramón Pi 17100R60900 202300018245 39.890,00 8.376,90 48.266,90 PARQ

94644 PRELO SL B27021237 00003217 31/8/2022

COPIA  COLOR
TAMAÑO  A0
EXTENDID  O  (REF.
CALLEJERO LUGO)--- 15300.22699 202300038524 9,71 2,04 11,75 ENXEÑ

94958
ORONA  S  COOP
F20025318 2204327511 30/9/2022

Contrato/PR:  521022
RAE: 27031 357 R RUA
DAS FONTES 2   Contr
ato/PR:  ORONA  SB  +
TELEFONIA  P  eriodo:
8/2022 - 9/2022--- 93301.21200 202300036940 134,00 28,14 162,14 ENXEÑ

95405
TALLERES  TORNEIRO
SA A27105964 10379 15/10/2022

HORAS DE MANO DE
OBRA  TALLER-A
CEITE SAE 10W40--    15300.21000 202300029802 44,01 9,24 53,25 INFRAE

95534 CLECE SA A80364243
09094000000
422F 27/10/2022

SERVIZO  DE
MANTEMENTO  DOS
EQUI  POS  CONTRA
INCENDIOS  DO
CONCEL LO DE LUGO.
EXP. REF. 2020-C00 3-
000003B DESDE16 DE
ABRIL 202 93301.21200 202300031392 4.541,53 953,72 5.495,25 INFRAE

96406
PIÑEIRO  PEREZ  JOSE
76779962M 55 1/12/2022

OBRADOIRO
DEMOSTRACION  DE
OFIC IO TORNEIRO DE
GAITAS  NA  DEMOS
TRACION DE OFICIOS
TRADICIONAI S--- 33000.22699 202300034320 330,58 69,42 400,00 CULT

96727

ASOCIACION
CULTURAL  OS
MINHOTOS G27429315 002 14/12/2022

-Actuación  do  cuarteto
de  músi  ca  tradicional
"PINGARELA"  no  San
Froilán 2022. Pasarrúas
po  r  Recatelo,  Puro
Cora, Vila de 33801.22699 202300036978 600,00 0,00 600,00 CULT

96844
MODIA*LOPEZ,ANGEL
33320587G 76 19/12/2022

Nº.  de  expediente:
2022/C001/0  00490-
Servizo  de  megafonía
par  a  os  actos  da
Semana Santa 202 2-- 91201.22699 202300040102 1.076,00 225,96 1.301,96 PRENS

96913
EXPOSITO*PARDO,MAN
UEL 33837849L 22/1/4928 20/12/2022

Cátering  xornada  de
dinamizaci  on  coa
cidadanía     17100.22799 202300029799 1.769,77 176,98 1.946,75 PARQ
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96967

PORTAS
COMUNICACION  SL
B27486901 26/12/2022 70

Inserción publicitaria  do
Conc  ello  de  Lugo  de
unha páxina na  edición
número  18,  de  outubro
de  2022,  do  xornal
LUGOXA, pr 33801.22602 202300036980 600,00 126,00 726,00 CULT

97499
ARTISTAMENTE  SL
B67515817 AM-225756 8/10/2022

Actuación  San  Froilán
Edgar  Ba  o
08/10/2022---    33801.22699 202300004415 1.000,00 210,00 1.210,00 CULT

97524

MORENO*MONTOSA,MI
GUEL  ANGEL
53684609X 0252022 8/8/2022

pago  cachet  por  una
actuación  de  la
compañía  Vaivén  Circo
co  n  su  espectáculo
Esencial,  rea  lizada  en
Lugo el día 4 de Ago 33000R22699 202300018530 4.000,00 400,00 4.400,00 CULT

97568
BURO  PLANET  SL
B70065131 F2206397 30/6/2022

FUERA  DE  OFERTA-
Banderitas  Pap  er-In
12X45  4Col.160Ud-
Subcarp  eta  Plus  Fº
200G  Blanco-Libro
Portafirmas  Makro
18Dep. Fuell 92008.22000 202300028058 766,30 160,94 927,24 PARTIC

97651
EXPOSITO*PARDO,MAN
UEL 33837849L 23/1/352 24/1/2023

Cátering  parque
Montiron      91201.22699 202300040102 600,00 60,00 660,00 PRENS

97987

ALIMENTACION
SALUDABLE  GALLEGA
SL B27831783 8500015575 16/2/2023

 -  CANON PERSONAL
CATERING      32381.22799 202300004619 2.197,89 219,79 2.417,68 GARDER

98100
DAVILA*FERNANDEZ,B
ERTA 45870109J 4 27/2/2023

Intervención  poética
dentro da  programación
do ciclo 'Tarde Tardiña',
festival  'Versos  na
Barraca',  organizado
pola conc 33000.22699 202200051351 294,12 0,00 294,12 CULT

R03210/23
ESCAMILLAS  PRADO
SANTIAGO 33339403Y 93 12/10/2022

siniestro  22k010725
reparacion   de  escape
de auga no centreo  de
dia antonio gandoi  23185.22699 202300030434 170,50 0,00 170,50 SOCIAIS

R22936/22
GRANDE*AGUADO,GUIL
LERMO 71307234N 2022_01 14/12/2022 instalacion artistica      33000.22699 202300034320 1.500,00 0,00 1.500,00 CULT

              67.232,11 12.637,75 79.869,86  

2.- DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía
e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20
de xuño de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 79.869,86 €.
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COD   Nº FACT FFACT CONCEPTO APLICACIÓN NUM_OPER IMP_BASE
IVE_NON

DED TOTAL ÁREA

92468

CONSTRUCCIONES
SANLE  LUGO  SL
B27006949 3605 12/5/2022

OBRA  CAMBIO  DE
CADRO  DE  ALUMBR
ADO NOS XULGADOS-
LIQUIDACIÓN--    16510.61900 202300029668 2.085,70 438,00 2.523,70 ENXEÑ

92883

RODRIGUEZ*MOSCOSO
,JOSE  ANTONIO
33336446Q 004 3/6/2022

HONORARIOS
CORRESPONDIENTES
A  ASISTENCIA
TÉCNICA A LA DIRECC
IÓN  DE  OBRA  Y
COORDINACIÓN  DE
SEGURIDAD Y SALUD
DE PROYECTO 15300.61100 202300030074 3.000,00 630,00 3.630,00 ENXEÑ

93516
PROTESE  SL
B27151091 202209084 11/7/2022

INSTALACIÓN
Sustitución  Fuente   de
alimentación Central  de
Fu  ego  Analogica
Algorinet  averia  da
(Corresponde  al  Edfi.
Admin 93301.21200 202300039135 622,00 130,62 752,62 ENXEÑ

94447
SENEN  PRIETO  SL
B27018837 057 6/9/2022

ASISTENCIA  TÉCNICA
Á  DIRECCIÓN   DE
OBRA  E  A
COORDINACIÓN DE S
EGURIDADE E SAÚDE
da  obra:  "MO
DIFICACIÓNS  DE
TRÁFICO NOS ENT 15300.61100 202300038523 2.000,00 420,00 2.420,00 ENXEÑ

94517

CALFENSA
PROYECTOS  SL
B27182682 00000027 31/8/2022

Importe de ejecución de
las  ob  ras  de  pista
deportiva al aire  libre en
una  parcela  municipa  l
ubicada  en  la  calle
Ramón Pi 17100R60900 202300018245 39.890,00 8.376,90 48.266,90 PARQ

94644 PRELO SL B27021237 00003217 31/8/2022

COPIA  COLOR
TAMAÑO  A0
EXTENDID  O  (REF.
CALLEJERO LUGO)--- 15300.22699 202300038524 9,71 2,04 11,75 ENXEÑ

94958
ORONA  S  COOP
F20025318 2204327511 30/9/2022

Contrato/PR:  521022
RAE: 27031 357 R RUA
DAS FONTES 2   Contr
ato/PR:  ORONA  SB  +
TELEFONIA  P  eriodo:
8/2022 - 9/2022--- 93301.21200 202300036940 134,00 28,14 162,14 ENXEÑ

95405
TALLERES  TORNEIRO
SA A27105964 10379 15/10/2022

HORAS DE MANO DE
OBRA  TALLER-A
CEITE SAE 10W40--    15300.21000 202300029802 44,01 9,24 53,25 INFRAE

95534 CLECE SA A80364243
09094000000
422F 27/10/2022

SERVIZO  DE
MANTEMENTO  DOS
EQUI  POS  CONTRA
INCENDIOS  DO
CONCEL LO DE LUGO.
EXP. REF. 2020-C00 3-
000003B DESDE16 DE
ABRIL 202 93301.21200 202300031392 4.541,53 953,72 5.495,25 INFRAE

96406
PIÑEIRO  PEREZ  JOSE
76779962M 55 1/12/2022

OBRADOIRO
DEMOSTRACION  DE
OFIC IO TORNEIRO DE
GAITAS  NA  DEMOS
TRACION DE OFICIOS
TRADICIONAI S--- 33000.22699 202300034320 330,58 69,42 400,00 CULT

96727

ASOCIACION
CULTURAL  OS
MINHOTOS G27429315 002 14/12/2022

-Actuación  do  cuarteto
de  músi  ca  tradicional
"PINGARELA"  no  San
Froilán 2022. Pasarrúas
po  r  Recatelo,  Puro
Cora, Vila de 33801.22699 202300036978 600,00 0,00 600,00 CULT

96844
MODIA*LOPEZ,ANGEL
33320587G 76 19/12/2022

Nº.  de  expediente:
2022/C001/0  00490-
Servizo  de  megafonía
par  a  os  actos  da
Semana Santa 202 2-- 91201.22699 202300040102 1.076,00 225,96 1.301,96 PRENS

96913
EXPOSITO*PARDO,MAN
UEL 33837849L 22/1/4928 20/12/2022

Cátering  xornada  de
dinamizaci  on  coa
cidadanía     17100.22799 202300029799 1.769,77 176,98 1.946,75 PARQ

96967

PORTAS
COMUNICACION  SL
B27486901 26/12/2022 70

Inserción publicitaria  do
Conc  ello  de  Lugo  de
unha páxina na  edición
número  18,  de  outubro
de  2022,  do  xornal
LUGOXA, pr 33801.22602 202300036980 600,00 126,00 726,00 CULT

97499
ARTISTAMENTE  SL
B67515817 AM-225756 8/10/2022

Actuación  San  Froilán
Edgar  Ba  o
08/10/2022---    33801.22699 202300004415 1.000,00 210,00 1.210,00 CULT

97524

MORENO*MONTOSA,MI
GUEL  ANGEL
53684609X 0252022 8/8/2022

pago  cachet  por  una
actuación  de  la
compañía  Vaivén  Circo
co  n  su  espectáculo
Esencial,  rea  lizada  en
Lugo el día 4 de Ago 33000R22699 202300018530 4.000,00 400,00 4.400,00 CULT

97568
BURO  PLANET  SL
B70065131 F2206397 30/6/2022

FUERA  DE  OFERTA-
Banderitas  Pap  er-In 92008.22000 202300028058 766,30 160,94 927,24 PARTIC
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12X45  4Col.160Ud-
Subcarp  eta  Plus  Fº
200G  Blanco-Libro
Portafirmas  Makro
18Dep. Fuell

97651
EXPOSITO*PARDO,MAN
UEL 33837849L 23/1/352 24/1/2023

Cátering  parque
Montiron      91201.22699 202300040102 600,00 60,00 660,00 PRENS

97987

ALIMENTACION
SALUDABLE  GALLEGA
SL B27831783 8500015575 16/2/2023

 -  CANON PERSONAL
CATERING      32381.22799 202300004619 2.197,89 219,79 2.417,68 GARDER

98100
DAVILA*FERNANDEZ,B
ERTA 45870109J 4 27/2/2023

Intervención  poética
dentro da  programación
do ciclo 'Tarde Tardiña',
festival  'Versos  na
Barraca',  organizado
pola conc 33000.22699 202200051351 294,12 0,00 294,12 CULT

R03210/23
ESCAMILLAS  PRADO
SANTIAGO 33339403Y 93 12/10/2022

siniestro  22k010725
reparacion   de  escape
de auga no centreo  de
dia antonio gandoi  23185.22699 202300030434 170,50 0,00 170,50 SOCIAIS

R22936/22
GRANDE*AGUADO,GUIL
LERMO 71307234N 2022_01 14/12/2022 instalacion artistica      33000.22699 202300034320 1.500,00 0,00 1.500,00 CULT

              67.232,11 12.637,75 79.869,86  

DELIBERACIÓN

Asunto  debatido  conxuntamente  cos  puntos  3/81,  4/82 e 5/83.  As intervencións
producidas figuran ao pé do asunto 3/81.

FOMENTO

7/85  RATIFICACIÓN  DA  APROBACIÓN  DE  ADHESIÓN  Á  CENTRAL  DE
CONTRATACIÓN  DA  FEDERACIÓN  ESPAÑOLA  DE  MUNICIPIOS  E
PROVINCIAS  (FEMP),  BASEADA  NO  ACORDO  MARCO  PARA  A
SUBMINISTRACIÓN DE ELECTRICIDADE EN ALTA E BAIXA TENSIÓN.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA E RECURSOS INTERNOS, do 12 de xullo de 2023, do
teor literal seguinte:

“Examinado expediente  e visto:
ANTECEDENTES DE FEITO
ÚNICO.- Acordo da  Xunta de Goberno Local número  21/270,  do día 18 de maio
de 2023,  obrante no expediente do seguinte teor literal:
“21/270  APROBACIÓN DE ADHESIÓN Á CENTRAL DE CONTRATACIÓN DA
FEMP  BASEADA  NO  ACORDO  MARCO  PARA  A  SUBMINISTRACIÓN  DE
ELECTRICIDADE  EN  ALTA  E  BAIXA  TENSIÓN.-  Examinado  o  expediente
tramitado  para  os  efectos  e  visto  o  informe  proposta da  Xefa  de  Sección  de
Fomento, do  15 de maio de 2023, na parte expositiva do cal se fai constar:
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“Iniciado  expediente,  dende  o  servizo  de  Fomento,  de  tramitación  de  adhesión
baseada no acordo marco para a subministración de electricidade en alta e baixa
tensión, a través da Central de Contratación da FEMP, que habilita ás entidades
locais  asociadas  á  FEMP  a  esta  contratación,  é  necesario  a  formulación  da
adhesión á mencionada central, e vistos: 
ANTECEDENTES DE FEITO
1.- Informe do Servizo de Contratación do 15.02.2023 relativo á viabilidade xurídica
da  adhesión  á  Central  de  Contratación  da  FEMP,  para  a  subministración  de
electricidade de alta e baixa tensión, e dos demais trámites establecidos vinculados
á súa licitación e publicación, no que se conclúe: 
"Conforme  a  lo  previsto  en  el  artículo  203  del  Texto  Refundido  de  la  Ley  de
Contratos  del  Sector  Público,  estas  asociaciones  podrán  crear  centrales  de
contratación.  Las Entidades Locales a  ellas asociadas,  podrán adherirse a
dichas  centrales  para  aquéllos  servicios,  suministros  y  obras  cuya
contratación  se  haya  efectuado  por  aquéllas,  de  acuerdo  con  las  normas
previstas en ese Texto Refundido, para la preparación y adjudicación de los
contratos de las Administraciones Públicas.
En consecuencia, dende un punto de vista estriamente xurídico, é viable a adhesión
á  Central  de  Contratación  creada  pola  FEMP  para  a  contratación  da
subministración de electricidade a través de contratos basados no Acordo Marco
suscrito pola FEMP e entidade adxudicataria do dito acordo marco.
En relación cos trámites e pasos a seguir no expediente de contratación do contrato
basado no acordo marco enténdese que se trata dun procedemento áxil  - existe
unha guía para a  súa tramitación-  se  ben sobre as cuestiones técnicas  debera
pronunciarse  o  Servizo  de  Informática  e  fundamentalmente  a  unidade  xestora
interesada na adhesión e contratación da subministración."
2.- Informe do Servizo de Informática do 11.04.2023 relativo ás cuestións técnicas
vinculadas á plataforma para a formulación da adhesión á Central de Contratación,
e trámites posteriores para a adxudicación do contrato baseado no acordo marco,
manifestando:
"Examinado a documentación obrante no expediente, despréndese da mesma que
será necesario a tramitación a través da Plataforma Central  de Contratación da
FEMP. Trátase dunha aplicación web á  que será preciso acceder  a través dun
navegador,  sendo  necesaria  a  alta  dos  usuarios  que  tramiten  o  expediente  na
misma, e que se realizará a través do correo electrónico remitindo unha mensaxe
ao enderezo centraldecontratacion@femp.es.
Nos distintos manuais de usuario dispoñibles no referido portal web indícase que é
preciso, para a autenticación con certificado electrónico e sinatura de documentos,
a  aplicación  Autofirma.  Esta  aplicación  xa  está  dispoñible  na  totalidade  das
estacións de traballo do Concello de Lugo.
Polo  exposto  e  en  base  a  documentación  obrante  no  expediente,  non  existe
impedimento técnico algún que impida a sinatura do convenio e o posterior uso da
Plataforma Central de Contratación da FEMP.
É canto procede informar."
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3. Informe de Enxeñería municipal do 27.04.2023 conformado polo responsable da
área xestora (28.04.2023) do seguinte teor:
"Con motivo da finalización do contrato de subministración eléctrica do Concello de
Lugo, e preciso realizar a nova contratación para os puntos de consumo existentes,
así como os novos que poidan xurdir. Dado o gran número de puntos a subministrar
e  a  oscilación  dos  prezos  da  electricidade,  considerase  oportuno  e  viable  a
adhesión  o  mediante  acordo  marco  á  central  de  compras  da  FEMP  para  o
subministro de baixa tensión en alta tensión.
Concretamente para o lote 1.
E canto cabe informar."
4.  Informe proposta  do  Servizo  de  Fomento  asinado  o  11.05.2023  á  Xunta  de
Goberno Local, para a súa posterior ratificación polo Pleno, relativo á adhesión á
Central de Contratación da FEMP baseado no acordo marco para a subministración
de electricidade en alta e baixa tensión.
5. Consta no expediente conforme do Secretario do Pleno (art. 3.4. R. d. 218/18) do
día 12 de maio de 2023 ao informe proposta do Servizo de Fomento emitido o
11.05.23. 
6. Consta no expediente dilixencia da Intervención Xeral, manifestando: "Devólvese
o expediente á unidade tramitadora, non sendo obxecto de fiscalización previa por
parte da intervención xeral municipal, ao non desprenderse da proposta de ahesión
obrigas de carácter económico para o concello de lugo."
LEXISLACIÓN APLICABLE 
- Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local (LRBRL).
- Real decreto lexislativo 781/1986, do 18 de abril, polo que se aproba o texto

refundido das disposicións legais vixentes en materia de réxime local (TRRL).
- Lei 5/1997, do 22 de xullo, da Administración local de Galicia.
- Lei  39/2015,  do  1  de  outubro,  do  procedemento  administrativo  común  das

administracións públicas.
- Lei 40/2015, do 1 de outubro, do réxime xurídico do sector público. LRXSP.
- Lei 9/2017, do 8 de novembro, de contratos do sector público.
- Calquera  outra  disposición  legal  vixente  que  lles  sexa  de  aplicación  ás

corporacións locais.
CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
PRIMEIRA.- O  artigo  2  da  Lei  7/1985,  reguladora  das  bases  de  réxime  Local
establece: “Para a efectividade da autonomía garantizada constitucionalmente ás
Entidades  Locais,  a  lexislación  do  Estado  e  a  das  Comunidades  Autónomas,
reguladora  dos  distintos  sectores  de  acción  pública,  según  a  distribución
constitucional de competencias, deberá asegurar aos Municipios, ás Provincias e ás
Islas o seu dereito a intervir en cantos asuntos afecten directamente ao círculo dos
seus  intereses,  atribuíndolles  as  competencias  que  proceda  en  atención  ás
características da actividade pública de que se trate e á capacidade de xestión da
Entidade Local, de conformidade cos principios de descentralización, proximidade,
eficacia  e  eficiencia,  e  con  estricta  suxeición  á  normativa  de  estabilidade
presupostaría e sostenibilidade financeira.”
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SEGUNDA.- Por outra banda,  o artigo 86 da Lei  39/2015,  do 1 de outubro,  de
procedemento administrativo común das administracións públicas, determina que
“As  Administracións  Públicas  poderán  celebrar  acordos,  pactos,  convenios  ou
contratos  con  persoas  tanto  de  dereito  público  como privado,  sempre que  non
sexan  contrarios  ó  ordenamento  xurídico  nin  versen  sobre  materias  non
susceptibles de transacción, e teñan por obxecto satisfacer o interese público que
ten encomendado, co alcance,  efectos e réxime xurídico específico que, no seu
caso, prevea a disposición que o regule, podendo tales actos ter a consideración de
finalizadores dos procedementos administrativos ou insertarse neles con carácter
previo, vinculante ou non, á resolución que lles poña fin”.
TERCEIRA.- De igual xeito, o artigo 111 do Real decreto lexislativo 781/86, do 18
de abril, do texto refundido das disposicións legais vixentes en materia de réxime
local,  sinala  que as entidades locais  poderán concertar  os contratos,  pactos ou
condicións  que  teñan  por  conveniente,  sempre  que  non  sexan  contrarios  ao
interese público, ao ordenamento xurídico ou aos principios de boa administración,
e deberán cumprilos a teor destes, sen prexuízo das prerrogativas establecidas, se
é o caso, a favor das ditas entidades.
CUARTA.- A Federación Española de Municipios e Provincias (FEMP), por acordo
da súa Xunta de Goberno do 28 de xaneiro de 2014, aprobou a creación dunha
central de contratación ao abeiro do previsto na disposición adicional quinta da Lei
7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local, conforme á redacción
dada  á  mesma  polo  artigo  1.35  da  Lei  27/2013,  do  27  de  decembro,  de
racionalización e sostibilidade da Administración local. A Central de Contratación da
FEMP réxese polo disposto nos artigos 227 e seguintes da Lei 9/2017, do 8 de
novembro, de contratos do sector público.
QUINTA.- O Excmo. Concello de Lugo está interesado na utilización da Central de
Contratación creada pola FEMP.
RÉXIME COMPETENCIAL
ÚNICO.-  A competencia  en  materia  de  contratación  está  atribuída  á  Xunta  de
Goberno Local, conforme á DA 2ª.4 da Lei 9/2017 de contratos do sector público;
así mesmo, segundo o disposto no artigo 228 da referida Lei 9/2017 e sendo de
interese para esta entidade a utilización da Central de Contratación da FEMP, a
competencia está atribuída ao Pleno da Corporación en virtude do art.123.1 j) da
Lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das bases do réxime local que establece: "La
transferencia  de  funciones  o  actividades  a  otras  Administraciones  públicas,  así
como la aceptación de las delegaciones o encomiendas de gestión realizadas por
otras Administraciones, salvo que por ley se impongan obligatoriamente."

A  Xunta  de  Goberno  Local,  no  uso  das  súas  atribucións, con  base  na
proposta do referido  servizo  conformada  pola  Ilma.  Sra.  Tenenta  de  Alcaldesa
Delegada da área respectiva e por unanimidade dos seguintes asistentes: Excma.
Sra. D.ª LARA MÉNDEZ LÓPEZ, Alcaldesa Presidenta do Concello de Lugo (Grupo
Municipal  PSdeG-PSOE);  Ilmo.  Sr.  D.  ÁLVARO  SANTOS RAMOS,  Tenente  de
Alcaldesa  Delegado  da  Área  de  Goberno  de  Sostibilidade  Urbana  (GMPSdeG-
PSOE);  Ilma.  Sra.  Dª  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO,  Tenenta  de
Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Gobernanza: Economía e Recursos
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Humanos  (GMPSdeG-PSOE);  Ilmo.  Sr.  D.  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ,
Tenente  de  Alcaldesa  Delegado  da  Área  de  Goberno  de  Cohesión  Territorial
(GMPSdeG-PSOE); Ilma. Sra. D.ª ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Tenenta
de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Cohesión e Dinamización Social
(GMPSdeG-PSOE);  Ilmo.  Sr.  D.  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Tenente  de
Alcaldesa Delegado da Área de Goberno de Mobilidade e Infraestruturas Urbanas
(Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego); Ilma. Sra. D.ª TAREIXA ANTÍA
FERREIRO  TALLÓN,  Tenenta  de  Alcaldesa  Delegada  da Área  de  Goberno de
Cultura,  Turismo  e  Promoción  da  Lingua  (GMBNG)  e  a  Ilma.  Sra.  Dª. MARÍA
CRISTINA  LÓPEZ  FERNÁNDEZ,  Tenenta  de  Alcaldesa  Delegada  da  Área  de
Goberno de Participación e Servizos para a Veciñanza (GMBNG), ACORDA:

PRIMEIRO.- Adherirse á Central de Contratación da FEMP a fin de poder
contratar as obras, servizos e subministracións que oferte, de conformidade coas
condicións e prezos que se fixen nos correspondentes contratos ou acordos marco
que se subscriban entre a dita central e as empresas adxudicatarias destes.

SEGUNDO.- Axustarse ao establecido no Regulamento de funcionamento
da Central  de Contratación da FEMP, en concreto,  nas cláusulas  referentes ao
ámbito de aplicación, funcionamento, dereitos e obrigas das entidades locais.

TERCEIRO.- Darlle traslado ao Pleno do Excmo. Concello de Lugo para os
efectos da súa ratificación.

CUARTO.- Remitirlle este acordo á FEMP para os efectos oportunos.”

LEXISLACIÓN APLICABLE 
- Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local (LRBRL).
- Real decreto lexislativo 781/1986, do 18 de abril, polo que se aproba o texto

refundido das disposicións legais vixentes en materia de réxime local (TRRL).
- Lei 5/1997, do 22 de xullo, da Administración local de Galicia.
- Lei  39/2015,  do  1  de  outubro,  do  procedemento  administrativo  común  das

administracións públicas.
- Lei 40/2015, do 1 de outubro, do réxime xurídico do sector público. LRXSP.
- Lei 9/2017, do 8 de novembro, de contratos do sector público.
- Calquera  outra  disposición  legal  vixente  que  lles  sexa  de  aplicación  ás

corporacións locais.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
PRIMEIRA.- O  artigo  2  da  Lei  7/1985,  reguladora  das  bases  de  réxime  Local
establece:  “Para a efectividade da autonomía garantizada constitucionalmente ás
Entidades  Locais,  a  lexislación  do  Estado  e  a  das  Comunidades  Autónomas,
reguladora  dos  distintos  sectores  de  acción  pública,  según  a  distribución
constitucional de competencias, deberá asegurar aos Municipios, ás Provincias e ás
Islas o seu dereito a intervir en cantos asuntos afecten directamente ao círculo dos
seus  intereses,  atribuíndolles  as  competencias  que  proceda  en  atención  ás
características da actividade pública de que se trate e á capacidade de xestión da
Entidade Local, de conformidade cos principios de descentralización, proximidade,
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eficacia  e  eficiencia,  e  con  estricta  suxeición  á  normativa  de  estabilidade
presupostaría e sostenibilidade financeira.”

SEGUNDA.- Por outra banda,  o artigo 86 da Lei  39/2015,  do 1 de outubro,  de
procedemento administrativo común das administracións públicas, determina que
“As  Administracións  Públicas  poderán  celebrar  acordos,  pactos,  convenios  ou
contratos  con  persoas  tanto  de  dereito  público  como privado,  sempre que  non
sexan  contrarios  ó  ordenamento  xurídico  nin  versen  sobre  materias  non
susceptibles de transacción, e teñan por obxecto satisfacer o interese público que
ten encomendado, co alcance,  efectos e réxime xurídico específico que, no seu
caso, prevea a disposición que o regule, podendo tales actos ter a consideración de
finalizadores dos procedementos administrativos ou insertarse neles con carácter
previo, vinculante ou non, á resolución que lles poña fin”.

TERCEIRA.- De igual xeito, o artigo 111 do Real decreto lexislativo 781/86, do 18
de abril, do texto refundido das disposicións legais vixentes en materia de réxime
local,  sinala  que as entidades locais  poderán concertar  os contratos,  pactos ou
condicións  que  teñan  por  conveniente,  sempre  que  non  sexan  contrarios  ao
interese público, ao ordenamento xurídico ou aos principios de boa administración,
e deberán cumprilos a teor destes, sen prexuízo das prerrogativas establecidas, se
é o caso, a favor das ditas entidades.

CUARTA.- A Federación Española de Municipios e Provincias (FEMP), por acordo
da súa Xunta de Goberno do 28 de xaneiro de 2014, aprobou a creación dunha
central de contratación ao abeiro do previsto na disposición adicional quinta da Lei
7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local, conforme á redacción
dada  á  mesma  polo  artigo  1.35  da  Lei  27/2013,  do  27  de  decembro,  de
racionalización e sostibilidade da Administración local. A Central de Contratación da
FEMP réxese polo disposto nos artigos 227 e seguintes da Lei 9/2017, do 8 de
novembro, de contratos do sector público.

QUINTA.- O Excmo. Concello de Lugo está interesado na utilización da Central de
Contratación creada pola FEMP.

RÉXIME COMPETENCIAL
ÚNICO.-  A competencia  en  materia  de  contratación  está  atribuída  á  Xunta  de
Goberno Local, conforme á DA 2ª.4 da Lei 9/2017 de contratos do sector público;
así mesmo, segundo o disposto no artigo 228 da referida Lei 9/2017 e sendo de
interese para esta entidade a utilización da Central de Contratación da FEMP, a
competencia está atribuída ao Pleno da Corporación en virtude do art.123.1 j) da
Lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das bases do réxime local que establece: "La
transferencia  de  funciones  o  actividades  a  otras  Administraciones  públicas,  así
como la aceptación de las delegaciones o encomiendas de gestión realizadas por
otras Administraciones, salvo que por ley se impongan obligatoriamente."
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 Consta no expediente conforme do Secretario do Pleno (art. 3.4. R. d. 218/18) do
día 12 de maio de 2023 ao informe proposta do Servizo de Fomento emitido o
11.05.23.
Por todo o antedito PROPONSE ao Pleno a adopción do seguinte Acordo:
ÚNICO.- Ratificación do acordo número 21/270, adoptado pola Xunta de Goberno
Local, o día 18 de maio de 2023, relativo á  aprobación de adhesión á central de
contratación da Federación Española de Municipios e Provincias (FEMP) basada no
acordo  marco  para  a  subministración  de  electricidade  en  alta  e  baixa  tensión,
acordo obrante no expediente e incorporado ao mesmo como parte inseparable aos
efectos da súa motivación.”

2.- DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía
e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20
de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Ratificar o acordo número 21/270, adoptado pola Xunta de Goberno Local o día 18
de maio de 2023, relativo á  aprobación de adhesión á central de contratación da
Federación Española de Municipios e Provincias (FEMP) baseada no acordo marco
para a subministración de electricidade en alta e baixa tensión, acordo obrante no
expediente e incorporado ao mesmo como parte inseparable aos efectos da súa
motivación.

CULTURA

8/86  CREACIÓN,  DETERMINACIÓN  DE  FUNCIÓNS  E  COMPOSICIÓN  DA
COMISIÓN ESPECIAL DE FESTAS.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta da Xefa de
Sección de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua, conformada pola súa Tenenta
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de Alcaldesa Delegada de Área, do 20 de xullo de 2023, do seguinte teor:

“Constituída  o  día  17  de  xuño  de  2023  a  corporación  municipal,  resultante  do
proceso electoral celebrado o día 28 de maio de 2023,  e con base no artigo 124 do
texto vixente da Lei 7/1985, do 2 de abril, e no Regulamento orgánico municipal do
goberno e administración do Concello de Lugo (ROMGA).
PROPÓNSELLE  ao Excmo. Concello Pleno a aprobación dos seguintes acordos:
PRIMEIRO.- Crear a COMISIÓN ESPECIAL DE FESTAS que terá competencias en
relación coa organización e celebración das actividades relativas ás festas, e ás
súas  funcións  comprenderán  as  de  estudo  e  elaboración  dos  programas  e
proxectos de festas tradicionais do municipio e o seu  desenvolvemento.
Composición: estará composta por 9 membros, de acordo co seguinte:
-3 en representación do Grupo Municipal Socialista
-4 en representación do Grupo Municipal Popular
-2 en representación do Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Así mesmo, os grupos políticos municipais designarán un/unha suplente por cada
un/unha dos/das seus/súas representantes, que substituirá á persoa titular en casos
de ausencia,  vacante,  enfermidade  ou causa que lle  impida  a  súa asistencia  á
sesión.
Contará cun/cunha presidente/a e un/unha vicepresidente/a, que elixirá de entre os
seus  membros  a  propia  comisión  na  súa  sesión  constitutiva  e  que  nomeará  o
Presidente  ou  Presidenta  do  Pleno,  quen  poderá  exercer  a  Presidencia  da
devandita sesión constitutiva ou delegada en calquera dos seus membros. Para a
formación  da  vontade  do  órgano  colexiado  aplicarase  o  sistema  de  voto
proporcional.
De conformidade co artirgo 137 do Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro,
polo  que  se  aproba  o  Regulamento  de  organización,  funcionamento  e  réxime
xurídico  das  entidades  locais,  o/a  presidente/a  da  comisión  poderá  requerir  a
presenza  nas  sesións  de  persoal  ou  membros  da  Corporación,  para  efectos
informativos.
O Secretario ou Secretaria da comisión será persoal do Servizo de Cultura.
SEGUNDO.-  Enténdese  derrogadas  todas  as  resolucións  anteriores  ditadas  en
relación coa creación e funcionamento desta comisión.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0
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En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Crear a COMISIÓN ESPECIAL DE FESTAS que terá competencias en
relación coa organización e celebración das actividades relativas ás festas, e ás
súas  funcións  comprenderán  as  de  estudo  e  elaboración  dos  programas  e
proxectos de festas tradicionais do municipio e o seu  desenvolvemento.

Composición: estará composta por 9 membros, de acordo co seguinte:

-3 en representación do Grupo Municipal Socialista
-4 en representación do Grupo Municipal Popular
-2 en representación do Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego

Así mesmo, os grupos políticos municipais designarán un/unha suplente por cada
un/unha dos/das seus/súas representantes, que substituirá á persoa titular en casos
de ausencia,  vacante,  enfermidade  ou causa que lle  impida  a  súa asistencia  á
sesión.

Contará cun/cunha presidente/a e un/unha vicepresidente/a, que elixirá de entre os
seus  membros  a  propia  comisión  na  súa  sesión  constitutiva  e  que  nomeará  o
Presidente  ou  Presidenta  do  Pleno,  quen  poderá  exercer  a  Presidencia  da
devandita sesión constitutiva ou delegada en calquera dos seus membros. Para a
formación  da  vontade  do  órgano  colexiado  aplicarase  o  sistema  de  voto
proporcional.

De conformidade co artirgo 137 do Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro,
polo  que  se  aproba  o  Regulamento  de  organización,  funcionamento  e  réxime
xurídico  das  entidades  locais,  o/a  presidente/a  da  comisión  poderá  requerir  a
presenza  nas  sesións  de  persoal  ou  membros  da  Corporación,  para  efectos
informativos.

O Secretario ou Secretaria da comisión será persoal do Servizo de Cultura.

SEGUNDO.-  Enténdese  derrogadas  todas  as  resolucións  anteriores  ditadas  en
relación coa creación e funcionamento desta comisión.

PROPOSICIÓNS

9/87  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  135/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  MELLORAR  OS
PROXECTOS DE EXECUCIÓN CORRESPONDENTE Á INICIATIVA “CORAZÓN
VERDE  ENTRE  MURALLAS”  NO  QUE  ATINXE  ÁS  PRAZAS  DE  SANTO
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DOMINGO E DO FERROL (Exp. 2023/G004/000616).

Vista a citada proposición que é do seguinte teor:

O Grupo Municipal do Partido Popular recoñece, e valora, a consecución,
por parte do Goberno Municipal, de fondos europeos aos que o Concello de Lugo
poderá acceder  para levar  a cabo melloras  na urbanización  da zona centro  de
Lugo,  investimento que está sendo dado a coñecer  baixo  o nome de ”Corazón
Verde entre Murallas”.

Esta  iniciativa,  que  mudará  o  aspecto  das  rúas  Montevideo,  Bolaño
Rivadeneira e Teatro, e as prazas de Santo Domingo e do Ferrol,  desenvólvese
baixo o disposto polo “anteproxecto” realizado por un equipo de técnicos lucense e
os “proxectos de execución”  realizados baseándose nas directrices fixadas polo
primeiro.

Mais  igualmente  pódese  afirmar  que  o  contido  dos  devanditos
“anteproxecto” e “proxectos de execución” non foi realizado baixo un proceso aberto
de concorrencia de ideas, nin contando con exposicións públicas nin procesos de
participación cidadán que,  sen dúbida,  houbesen axudado a configurar o mellor
deseño posible, xurdido do rigor, creatividade e acerto que un procedemento aberto
pode acadar en moito maior grao que un xurdido dun procedemento pechado as
mellores aportacións.

É moi notable e perdurable a transcendencia que os deseños proxectados,
licitados e comezados, poden supoñer para o futuro do recinto intramurallas, a súa
habitabilidade, a súa actividade prioritaria e a capacidade de manter a actividade
económica.

Iso  aconsella,  senón  esixe,  que  calquera  posibilidade  de  mellora  dos
mesmos  teña  sida  en  conta,  aínda  que  sexa  a  piques  de  comezar  a  fase  de
execución das obras, como ocorre na Praza de Sto. Domingo ou xa comezadas,
como ocorre na Praza do Ferrol.

Dentro destas posibilidades de mellora está a consideración fundamental de
conservar, senón aumentar, a limitada superficie verde, a nivel de chan, existente
interior do recinto amurallado.  Exemplo icónico desta superficie é a existente na
parte  oeste  da  praza  de  Sto.  Domingo  e  o  significado  exemplar  do  árbore
GinkgoBiloba. Tamén a estimación polos fitos emblemáticos patrimoniais que están
asociados  a  memoria  colectiva  dos  veciños,  como  pode  ser  a  fonte  diante  do
cuartel de San Fernando e o seu significado emprazamento.

É, tamén, especialmente importante, o feito de non limitar aos ríxidos carrís
fixados nos referidos proxectos de execución o espazo destinado ao percorrido do
tráfico  rodado,  na  procura  de  facer  un  aínda  pendente,  importante  e  profundo
estudo dos accesos e a mobilidade na zona centro e a súa contorna, asegurando o
seu  futuro  residencial,  comercial,  administrativo,  cultural,  lúdico  e  de  servizos.
Exemplo desta necesaria flexibilidade é a do espazo situado entre o cuartel de San
Fernando e a igrexa e San Froilán,  ou o que soporta a saída dos vehículos do
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aparcamento  soterrado  da  praza  de  Sto.  Domingo.  Estas  superficies,  que  se
proxectan como de tránsito  peonil  ou  rodado ocasional,  poden  amosarse como
tecnicamente  limitantes  se  o  pendente  e  necesario  análise  dos  accesos  a
mobilidade interior aconsellan outro deseño. É moi importante que as intervencións
que se desenvolvan non impidan traballar para acadar un barrio centro habitable,
equilibrado e con servizos.

Por todo isto,  o Grupo Municipal  do Partido Popular,  que subscribe esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

Que o Concello de Lugo abra un inmediato proceso de revisión e, no seu
caso,  axuste  ou  modificación  dos  proxectos  de  execución  correspondentes  a
iniciativa “Corazón Verde entre Murallas” no que atinxe especialmente ás prazas de
Sto. Domingo e do Ferrol. Este proceso incluiría a escoita aberta aos colectivos con
representación  veciñal,  social,  ambiental  ou  empresarial,  asumindo  as  melloras
que, obxectivamente xurdan do mesmo, e incorporando estes, coa axilidade técnica
e económica que sexa precisa para que non supoña prexuízo algún aos intereses
dos lucenses.

E visto, así mesmo, o DITAME da Comisión Especial  de Contas e Ordinaria da
Alcaldía e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o
20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 do Grupos Municipal do Partido Popular.
- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois procedemos entón ao seu debate. Inicia o Partido
Popular como grupo propoñente. Terá quenda o señor Cabarcos. Cinco minutos.
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-  RAMÓN  MANUEL  CABARCOS  RODRÍGUEZ: Bo  día,  señora  alcaldesa,
señores... membros do goberno municipal. Como xa se di no texto da proposición, o
grupo municipal  do Partido Popular  recoñece e valora a consecución de fondos
europeos para, en principio, levar a cabo melloras na urbanización da zona centro
de Lugo.
Isto está no lado positivo do que imos falar.
O propio goberno vinculou publicamente estas intervencións coa lei 7/2021, que no
seu artigo 14.3 obriga a existencia, antes do ano 2023, dunha zona delimitada que
chama de baixa  emisión,  onde se aplica  restriccións  de acceso á  circulación  e
estacionamento de vehículos.
Esta lei tamén require facilitar os desprazamentos a pé ou en bicicleta, conectar as
áreas verdes  periurbanas,  mellorar  o  transporte  público  así  como a  mobilidade
individual e o reparto de mercadorías.
Estes obxectivos que en principio só requirirían dunha axeitada xestión de todos
eles,  mudou  nunha  obra  de  levantamento  e  substitución  do  pavimento,  de
eliminación de prazas de aparcamento, de modificación de itinerarios de circulación,
de substitución de arboredo, de eliminación de chan con vexetación e traslado ou
supresión de fontes e outros elementos, outros fitos ambientais relevantes.
En  principio,  non  ten  moito  que  ver  unha  cousa  coa  outra.  Pois  ben,  unha
intervención de tal magnitude como a proxectada, que influirá en tanto e en tanta
magnitude, en veciños que viven, traballan, compran, pasean ou visitan o centro de
Lugo, fíxose cun só anteproxecto, que non pasou por concurso nin por consulta ou
exposición pública, nin por debate plenario.
E  que  deu  orixe  a  tres  proxectos  de  execución  que  houbo  que  buscalos  na
plataforma de contratación para coñecelos.
Non se pode agora mellorar ou nin sequera xulgar o acerto do deseño escollido
porque  en  cinco  minutos  non  hai  tempo  para  elo,  pero  si  que  deberiamos  de
recoñecer que este xeito de proceder non pode levar a bo porto.
E así foi, pero tamén que se está a tempo de melloralo.
Hoxe é tanta a contestación social que declaran estar abertos a modificar estes
proxectos, comezando por deixar no seu sitio o arboredo de Santo Domingo.
Isto é proba de que o deseño non conta coa comprobación da maioría dos usuarios
e  que  de  terse  exposto  publicamente,  recibido  achegas  e  aprobado  en  pleno
municipal,  tería sido un resultado moi mellorado con respecto ao que se está a
facer.
Pois benvida sexa a rectificación e a apertura a unha tardía escoita. Imos coller
tamén iso no lado positivo.
Alcaldesa, ten vostede razón en que non se pode contentar a todos os implicados
nunha obra así, porque podería existir unha proposta diferente por cada veciño ou
visitante, loxicamente, aínda que fose levemente diferente, pero a creatividade do
goberno municipal do que xurdiron as ideas da pasada lexislatura non é suficiente
para quedar ao mellor das solucións e abordar estas modificacións que están polo
visto abertas a acometer.
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Hoxe  é  crecente  o  grupo  de  colectivos  sociais  lucenses  con  interese  en  facer
achegas, moitos. E tamén é afortunado o momento actual no que tamén se pode
traducir  en  importantes  investimentos,  parcialmente  asumidos  pola  Comunidade
Económica Europea.
Son  de  coñecemento  público  porque  se  teñen  difundido  por  diferentes  canles
xenerosas e loables suxestións xurdidas da recentemente creada Plataforma de
veciños do centro, da significativa asociación de empresarios do casco histórico,
dos  colexios  profesionais,  de  asociacións  do  hostalería,  de  distribución  de
mercadorías,  outros  en  defensa  de  dereitos  sociais  ou  medioambientais,  ou
colectivos cos que temos falado recentemente e asumido as súas propostas porque
camiñan na procura do mellor proxecto, da mellor solución.
Esta proposición vén a solicitar que ese proxecto de tibia escoita que semella terse
aberto agora non sexa de tipo restrinxido, como foi a elaboración deste proxecto, e
dea  lugar  a  unha  mesa  aberta  de  participación  de  todos  os  axentes  civís  e
mercantís, que se van ver tan afectados polas obras, pero sobre todo polo resultado
destas, sobre todo. E estes non só son os que reciben o traballo no centro, non só
son estes usuarios, senón todos os implicados no resultado dos mesmos, que son,
como pouco, todos os habitantes da cidade.
Entón,  por  este  motivo,  convidámoslles  a  que  se  sumen a  esta  escoita  e  que
plantexen unha mesa aberta na que todos os interesados poidan participar. Tamén
isto estará no lado positivo.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, pois por parte do goberno, a
concelleira de Urbanismo.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Bos días a todos e a todas. Moitas
grazas, alcaldesa.  Aló menos recoñécese que hai escoita. Fala vostede de tibia
escoita.  Ou  escoita  ou  non  é  escoita,  pero,  ben,  escoita  hai  como  vostede
recoñece. Pero quería facerlle varias puntualizacións. Quero que saiban que non
resulta obrigatorio que este tipo de proxectos se realicen sempre baixo o proceso
de concorrencia de ideas. Non é obrigatorio. E neste caso ademais precisábase de
moita axilidade para desempeñalos e licitalos, xa que o financiamento europeo das
obras  vén  condicionada,  primeiramente,  polos  prazos  de  presentación  das
candidaturas e agora polos prazos de execución, como vostedes ben saben.
Se ben, nunca se plantexou este proxecto como un proceso pechado, senón todo o
contrario. Por elo, a rexedora non só mantivo e mantén reunións periódicas, senón
que tanto xente do seu equipo de alcaldía como os técnicos municipais asignados a
estas actuacións e responsables da obra, manteñen unha comunicación directa,
diaria e constante coa veciñanza, co fin de atender ás súas demandas, tanto as
relativas  ás  molestias  derivadas  da  execución  da  propia  obra,  como  sobre  os
proxectos mesmos das obras.
Desde as primeiras reunións, que a rexedora comezou a manter hai máis de oito
meses con representantes  da  hostalería,  do  comercio,  colectivos  implicados  no
reparto de mercadorías, coa veciñanza e os residentes de centro histórico, tanto os
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que se organizaron en plataformas, como as consultas individuais, xa mantivemos
que queriamos avanzar co máximo consenso posible.
Esta foi a primeira mensaxe que se lanzou e así o mantemos.
Os proxectos non son froito... Son! Son froito do rigor. O que non son froito é de
ocorrencias  de última hora,  como vostedes parecen deixar  e insinúan e parece
poñer sobre a mesa.
Tendo clara a vontade política que era peonalizar o 100% do centro histórico de
Lugo,  o  anteproxecto  e  o propio  proxecto non só están realizados  por  equipos
cualificados técnicos, senón que tamén foron avaliados polos técnicos municipais
antes  de  autorizalos,  salvo  que  isto  non  lles  pareza  suficiente  garantía  de
profesionalidade e rigor, que é o que parece que opinan.
Que o proxecto tivese un proceso lexítimo e legal de tramitación, que non concorde
co  seu  criterio,  que  está  por  ver  se  alí  nas  grandes  cidades  galegas  nas  que
gobernan  por  certo  só  unha,  fan  vostedes  procesos  públicos  de  todas  as
intervencións que acometen.
Isto non implica en ningún caso que sexa un procedemento pechado, como xa lle
dixen.  Levamos  dando  conta  en  innumerables  ocasións  en  todas  as  reunións,
encontros que estamos a manter coa plataforma de veciños da zona centro, para
que poidan achegar as suxestións, as demandas, conforme avanza a execución
dos traballos. E van xurdindo novas circunstancias. Creouse alén tamén un correo
electrónico,  como vostedes  saben  para  que  se  fose  comunicando  a  través  del
calquera das inquedanzas da cidadanía.
Ademais,  na súa proposta falan de tres cuestións  claves:  as zonas verdes.  Xa
dixemos  por  activa  e  por  pasiva,  a  través dos  medios  de  comunicación  e  nas
reunións  que  fomos  mantendo,  entregando  incluso  dípticos  nas  vivendas  e
establecementos  comerciais  da  zona,  que  cando  anunciamos  a  peonalización
íntegra  do recinto amullarando  en ningún  caso era  sinónimo de convertelo  nun
parque, pero aínda así, a nosa vontade de renaturalizar toda a contorna o máximo
posible.
Actualmente,  as zonas verdes da Praza de Ferrol  e  Montevideo abarcan 1.232
metros  cadrados.  Cando  rematen  os  traballos  serán 1.556 metros.  É  dicir,  324
metros máis de zonas verdes.
En canto ás zonas verdes de Santo Domingo, precisamente dentro deste proceso
de  escoita  e  reunión  coa  de  veciñanza,  que  vostedes  parece  que  non  queren
asimilar  que xa existe,  estamos a deseñar como quedarán para tratar  de darlle
cabida a todas as peticións posibles que se están achegando.
O mesmo sucede cos carrís  de circulación,  onde se están a realizar  diferentes
probas, como xa lles comunicamos, para concretar a conveniencia dos trazados
deseñados e ser receptivos coas propostas veciñais.
A segunda cuestión que parece preocuparlles é o mantemento ou non do Ginkgo
Biloba. Non sei como o temos que dicir. Xa o dixemos mil veces. O Ginkgo Biloba
vaise manter no seu sitio.
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E respecto á fonte de San Fernando, que xa estivemos en escoita cos veciños,
estase  a  estudar  ese  mantemento  sempre  que  sexa  posible  conforme  ás
prescricións técnicas, como xa lles trasladarnos.
Polo  tanto,  o proceso de revisión que nos piden  xa se está  a facer.  Non sei...
Queren  buscar  un  día  no  pleno,  volver  a  poñer...  Cando  xa  se  está  facendo.
Estanse facendo reunións de maneira constante. Eu mesma estou en seis delas.
Tres cos colectivos de carga e descarga e tres máis cos veciños da plataforma
centro.  Eu soa estou en seis delas,  a parte de dous debates e demais.  Pero a
rexedora leva...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
señor Cabarcos.

-  RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: A propósito do que está a dicir
agora,  podo  dicir  que  se  a  escoita  fose  tanta  e  previa,  non  se  terían  que  ter
modificados os proxectos agora.  Se estamos agora  mesmo abrindo un proceso
cando  os  proxectos  xa  están  redactados  e  licitados  e  en  marcha,  vostede
comprenderá  que  non  é  o  proceso  lóxico  de  redactar  un  proxecto.  Primeiro
escóitase, logo tomase unha decisión, logo redáctase proxecto, logo adxudícase e
logo execútase.
As fases non están ben ordenadas. Ao mellor era a súa intención debatelo despois
de telo executado, pero non se fai así. Habitualmente faise doutro xeito.
De  todas  formas  quero  dicirlle  que  non  é  que  non  queiramos  asumir  esa
participación veciñal, é que queremos que exista e queremos participar. E a mellor
proba de que efectivamente vai ser unha mesa aberta é que nós mesmos tamén
imos participar nese proceso.
E a propósito destas, que lle chaman proba de carga, estas inspeccións que se van
facer agora para saber se se pode modificar o trazado ou non, voulle dicir que é
unha tramitación irrelevante, que agora mesmo non é o momento de facer iso e
que, de feito, nin se vai facer, porque no caso de facelo sería malgastar os cartos
inutilmente.
O mesmo proxecto de feito di... O proxecto licitado di que xa limita xenericamente o
peso do tráfico que soporta por coller a vehículos con masa máxima autorizada non
superior ás 7,5 toneladas. Di que non se superará o tráfico como vostedes tamén
din e como a lexislación do ano 2021 tamén di que se vai tratar de reducir. Hai certa
incoherencia aí. En todo caso, a realidade que nós vemos e no que atinxe a estes
proxectos non se desenvolveu suficiente participación, senón non estariamos neste
momento  falando  disto.  Que  a  presión  social  froito  do  desacerto  dos  deseños
acadou  que  se  abrise  este  proceso  participativo  que  conlevará  a  algunhas
modificacións, entre as que se atopan que o arboredo e a herba da Praza de Santo
Domingo seguirán onde están, independentemente de ningunha proba de carga,
sen que se faga ningunha destas.
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Así que aínda así, benvida calquera apertura a un proceso participativo, porque de
feito queda moito por facer e o máis importante, que é que vai ocorrer con todo isto
despois de que rematemos. Iso vai ser o importante.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois segunda quenda para a portavoz do Goberno

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Pois  respecto  a  esa  proba  de
carga foi unha demanda que se fixo porque se quería máis zona verde, como lle
expliquei. Pois entón fíxose unha proba de carga, que xa se fixo. Estamos á espera
do informe desa proba de carga porque era importante saber se se podía poñer de
determinada... Se se podía facer unha circulación, dado que debaixo hai un parking,
como  vostede  sabe.  Polo  tanto,  cremos  que  é  necesario  pola  seguridade  dos
lucenses que se fixese esa proba de carga.  Fíxose xa e estamos á espera do
informe que nos dea a empresa. 
Pero en todo caso quero dicirlle que dende o goberno local, porque parece que non
se escoita, mantivemos coas entidades, institucións, centros sanitarios, educativos,
comercios e empresas máis directamente afectadas polos plans de tráfico, unha
comunicación directa, explicándolles como van afectando os avances das obras,
escoitando as súas necesidades e aportando solucións, sempre que tecnicamente
sexan posibles.
Para iso tamén puxemos ese correo electrónico para as demandas que por certo,
polo que vai agora non chega a unha ducia. Unha ducia.  Que estamos sempre
pendentes  e  contestando  automaticamente  a  eles.  Neste  momento  mantemos
aberta esta interlocución e proximamente convocarase precisamente á plataforma
para contarlle cando teñamos un informe como foi esa proba de carga e como vai
afectar á circulación de Santo Domingo.
A nosa intención é manter esa comunicación constante.  Isto non é un proxecto
pechado e sempre teremos esa comunicación constante. Como dixen, insisto, non
é un proceso pechado. En todas as ocasións que se nos solicita recibimos á xente
e así estamos abertos a todas as demandas. Atendendo unha a unha. Non temos
máis que falar, por exemplo, dos ollos de gato. Pois como esa hai moitas máis.
Estamos  constantemente  atendendo  ás  demandas  que  nos  fan  os  cidadáns  e,
como lle dixen, leva a rexedora oito meses recibindo e informando a todos eses
colectivos e tratando de atender ás peticións que tecnicamente sexan posibles.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente. Un minuto.

- RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Estamos a falar tanto desa proba
de carga que imos acabar crendo que se fixo e que era necesaria. O cal é de risa.
Non temos máis que empezado. Quería dicir que a caixa de Pandora que se vén de
abrir  agora  mesmo  con  todas  estas  obras  hai  que  pechala.  Coa  mellor  das
solucións  construtivas,  pero  tamén  sobre  todo  de  deseño.  E  isto  é  o  máis
importante coa mellor idea do que ocorrerá despois de que se remate.
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É moi notable e perdurábel a transcendencia que van ter estas obras, porque poden
supoñer  para  o  futuro  do  recinto  intramurallas  e  a  súa  actividade  prioritaria  de
habitación, pero tamén a capacidade de manter a actividade económica.
É moi importante que as intervencións que se desenvolvan non impidan traballar
para acadar un barrio de centro habitable, equilibrado e con servicios. Non é un
museo.
E para isto van necesitar escoitar a moita xente, moito máis da que se escoitou
agora, e non escoitala unha vez que se teñan tomado as decisións, de dentro e de
fóra de murallas, que por certo, a xente que está implicada nesta obra non son só
os habitantes do centro, son todos os que chegan ao centro dende fóra, os que
pasen, os que compran, os que teñen que vir facer administración...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Empezamos  a  falar  do
anteproxecto do Corazón Verde. De feito, démolo a coñecer en setembro, pero en
setembro do ano 2021. Despois iniciamos en xullo do 2022 a redacción do proxecto
e a licitación das obras xa en outubro do 2022. Sabe no seu grupo popular, cando o
seu grupo do Partido Popular empezou a preocuparse por estas actuacións, señor
Cabarcos? Pois na campaña electoral, porque antes non lle preocupou. A pesar de
que xa nos tivésemos reunidos con distintos veciños e veciñas para falar do tema.
Igual que fixemos con vostede cando estaba de presidente da Asociación do Barrio
do Carme, para tamén trasladarlle as actuacións que iamos facer tanto na rúa do
Carme como na praza do Carme.
A tónica deste goberno é ter unha comunicación constante e continua cos veciños e
veciñas. Así o fixemos, así o estamos a facer e así o faremos. Ás veces pódese
aceptar  as  distintas  propostas  que  fan.  Outras  veces  non.  Moitas  veces  por
cuestións técnicas  ou outras porque é modificador  de proxecto.  E seguimos os
pasos regulamentados e establecidos para a aprobación dos mesmos.
Segundo os casos, a aprobación compételle ao pleno, noutros casos á Xunta de
Goberno, e noutros casos por decreto. Polo tanto, seguimos o procedemento, que
non  sei  se  pretenden  cambiar  as  regras  de  xogo,  pero  en  todos  eses
procedementos, digo, a tónica é constante e continua de comunicación cos veciños
e veciñas. Reitero, empezamos con este proxecto no ano 2021, en setembro do
ano 2021. Ao seu partido empezoulle a preocupar na campaña electoral e ademais
só lle preocupan as actuacións que fai este goberno se hai algún "revuelo" ou hai
algunha crítica, que as haberá sempre, porque, como dicíamos, non se pode facer
todo o gusto de todos.
E,  polo  tanto,  se hai  algunha  actuación  ou crítica  nese aspecto  é  cando teñen
preocupación vostedes polos proxectos do concello,  a pesar, como digo, que xa
levamos máis de dous anos con este proxecto.
Pero en todo caso, benvidos. E o que se solicitan aquí é o que estamos a facer:
comunicación constante e continua coa cidadanía. E como xa o viñemos facendo
no pasado mandato e seguiremos a facelo neste mandato, non imos votar ningunha
proposta que xa esteamos a facer ou se estea levando a cabo, porque nos parece
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que  é  oportunismo  e  buscar  un  rédito  político  cando  non  é  a  finalidade  deste
goberno, senón de facer obras que melloren o conxunto da nosa cidade.
Polo tanto, imos proceder a votar a proposta do Partido Popular.

10/88  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 136/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE REACTIVE E
ACTUALICE O CONSELLO LOCAL DE SERVIZOS SOCIAIS E SE CONSTITÚA
UNHA  COMISIÓN  PARA  A  ELABORACIÓN  DUN  PACTO  INSTITUCIONAL
RELATIVO Á PLANIFICACIÓN E ATENCIÓN DOS SERVIZOS SOCIAIS (Exp.
2023/G004/000617).

Vista a devandita proposición do seguinte teor:

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Nuestra ciudad cuenta con un gran número de entidades de carácter social
con una trayectoria y experiencia muy importante y consolidada. Está fuera de toda
duda  la  gran  importancia  y  el  valor  social  que  estas  entidades  desempeñan
ofreciendo  su  experiencia  y  conocimiento  directo  de  las  necesidades  de  las
personas y colectivos especialmente vulnerables en riesgo de exclusión social, así
como sectores como la tercera edad, la cooperación y los Derechos Humanos. La
dedicación, el esfuerzo y el compromiso de estas organizaciones, así como de las
personas  que  los  integran,  tienen  que  servir  como  modelo  a  seguir  por  todos
nosotros.

La  Administración  Pública  tiene  la  obligación  de  apoyar  y  fomentar  las
iniciativas que surgen de la sociedad civil a través de las diferentes Asociaciones
para impulsar sus actividades. Es esa sociedad civil la que impulsa valores como la
solidaridad, la humanidad, la equidad, la empatía o la integración; y es esa misma
sociedad  civil  la  que  produce  un  efecto  dominó  inspirando  a  otras  personas  e
impulsando la transformación hacia una sociedad más justa.

Desde el Grupo Popular de Lugo somos absolutamente conscientes de la
necesidad  de  integrar  al  Consello  Local  de  Servicios  Sociales  en  la  toma  de
decisiones,  con  el  objetivo  de  promover  la  participación  efectiva  de  dichas
entidades  a  través  del  asesoramiento  de  quien  conoce  de  primera  mano  los
problemas a los que nos enfrentamos.

Es  por  ello  por  lo  que,  desde  nuestro  grupo,  proponemos  la  urgente
reactivación del  Consello  Local,  así  como la actualización de los miembros que
participan en este.
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Asimismo, consideramos urgente y absolutamente necesaria la participación
del Consello en la toma de decisiones por parte de nuestra Administración, logrando
así  afrontar  y  aplicar  las  medidas  correctas  en  relación  con  la  realidad  de  las
diferentes situaciones a las que la sociedad se enfrenta cada día.

Un  Consello  con  participación  real  y  que  signifique  un  avance  y  una
herramienta de consulta que facilite la  toma de las decisiones de mayor calado
social en la ciudad, suponiendo un beneficio seguro para la ciudadanía. Un órgano
colegiado  y  consultivo  que  pueda  emitir  informes  preceptivos  a  las  grandes
decisiones con una visión objetiva y alejada del debate y la discusión política que a
veces obstaculiza y retrasa la aplicación efectiva de estas decisiones.

Los Servicios Sociales se diseñan para atender las necesidades temporales
básicas relacionadas con la autonomía, el bienestar y la vida digna de las personas,
y persiguen la integración social plena de las personas en las comunidades en las
que viven y la igualdad de oportunidades. Son servicios, prestaciones y actividades
que se prestan a personas vulnerables. Se trata de mejorar el bienestar social, y
ese es el único objetivo que tiene que mover a todos los grupos que estamos aquí
representados.

A lo largo de los años, nuestro Concello ha tratado de hacer frente a los
retos crecientes que suponen los servicios sociales,  modificando legislaciones y
tomando medidas que garantizaran su buen funcionamiento. Gobiernos de uno u
otro  color  político  han  puesto  en  marcha  numerosas  medidas,  tratando  de
responder a necesidades que crecen y se transforman de la mano de una sociedad
que cambia, a su vez, a gran velocidad. Creemos que ha llegado el momento de
encarar el futuro con decisión y construir un plan de actuación de amplio consenso
que, a partir de un análisis de las necesidades, proponga medidas para la mejora
del sistema a largo plazo.

En 1995, en vista de la inestabilidad a la que se enfrentaba el sistema de
pensiones,  los partidos del  arco parlamentario español  sellaron un acuerdo que
supuso la constitución del Pacto de Toledo. Ese mismo año, la comisión del Pacto
publicó un documento donde se analizaba la evolución y el estado de las pensiones
y se  establecía  un conjunto  de  recomendaciones  diseñadas  para  garantizar  su
futura sostenibilidad.

Además de sentar  las bases para futuras legislaciones y reformas en el
ámbito de las pensiones, aquellas quince recomendaciones iniciales dieron lugar a
una serie de cambios que han sido muy relevantes en el sistema.

En la misma línea, desde el Grupo Popular, proponemos un pacto político de
todos los grupos que conforman este Concello que dé paso a una actualización de
la  Administración,  con  el  objetivo  de  que  cumpla  del  mejor  modo  con  las
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expectativas de todos los ciudadanos. El objetivo de esta iniciativa ha de ser un
análisis  en  profundidad,  que  cuente  con  la  participación  activa  de  los  agentes
sociales, que nos permita diseñar las líneas prioritarias de actuación, a medio y a
largo plazo, para asegurar una adecuada agilidad, efectividad y sostenibilidad del
sistema de servicios sociales. Un acuerdo basado en el consenso, para que todos
los grupos políticos puedan asumir su futuro cumplimiento, sean cuales sean los
colores políticos del gobierno local.

Proponemos,  pues,  un  pacto  que  suponga  el  avance  de  la  actuación
municipal  en  su  área  más  sensible,  a  través  de  un  acuerdo  pionero  en  esta
Administración que facilite  el  acceso y  la  incorporación de los  más importantes
agentes sociales a la toma de decisiones y que suponga un beneficio real para
nuestra  comunidad;  estos  actores  que  están  siempre  dispuestos  a  ofrecer  su
experiencia y así nos lo han solicitado en reiteradas ocasiones. Es una realidad que
necesitamos su participación activa,  y es también un compromiso que debemos
adquirir con ellos.

Esta decisión ha de servir para concienciar a la población de la importancia
de la participación directa de la sociedad en las decisiones que le afectan del modo
más inmediato. Es un reconocimiento al trabajo fundamental que desarrollan estas
entidades. Asimismo, la puesta en marcha de las acciones necesarias para hacer
realidad  este  pacto  institucional,  y  su  resultado,  que  habrá  de  consistir  en  la
redacción de un plan de acción a medio/largo plazo, pondrán de relieve ante la
opinión pública el valor del consenso ante los retos más importantes, así como la
generosidad  y  altura  de  miras  de  los  gestores  en  que  han  depositado  la
responsabilidad de representarles en este pleno, demostrando que en ocasiones es
posible superar las diferencias ideológicas para llegar a acuerdos, aún de mínimos,
sobre lo que es esencial,  urgente y necesario, y en lo que sin duda se pueden
encontrar puntos de consenso.

En nuestro grupo encontrarán plena disposición y generosidad para trabajar
juntos y alcanzar acuerdos que aseguren un nuevo horizonte en la respuesta de
este Concello a las necesidades más básicas y urgentes de nuestras vecinas y
vecinos.  Un horizonte  del  que todos y  todas podamos sentirnos  satisfechos de
haber dibujado, para que puedan caminar hacia él, todavía durante muchos años,
quizá otras personas que nos sucedan.

Por todo esto, el Grupo Municipal del Partido Popular, que subscribe esta
proposición,  considera  de  interés  municipal  que  el  Pleno  de  la  Corporación
Municipal acuerde:

Primero.-  La  reactivación  del  Consello  Local  de  Servicios  Sociales,
encomendando en sus funciones la elaboración de informes previos a la toma de
decisiones en el ámbito de los Servicios Sociales, garantizando así su participación
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activa  y  real  en  las  mismas,  y  contribuyendo  a  que  dichas  decisiones  sean
informadas desde los más importantes agentes  sociales que actúan en nuestra
ciudad.

Segundo.- La actualización de la composición del citado Consello, teniendo
en cuenta el considerable cambio que ha experimentado la realidad social desde
que permanece desactivado e inactivo.

Tercero.- Instar al gobierno municipal a constituir una comisión que asegure
la  representación  de  todas  las  fuerzas  presentes  en  el  pleno,  así  como  la
representación del Consello Local, para la elaboración de un pacto institucional que
asegure una planificación a largo plazo de los Servicios Sociales, que siente las
bases para futuras actuaciones y reformas en aras de garantizar el objetivo común
de la búsqueda del bienestar social de la ciudadanía y la participación de todos y
todas en la toma de decisiones, facilitando así su agilidad, sostenibilidad, eficiencia
y eficacia.

E  visto,  así  mesmo,  o  DITAME da  Comisión  Ordinaria  de  Dinamización
Económica e Cohesión Social, emitido na sesión celebrada o 20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 do Grupos Municipal do Partido Popular.
- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte do Partido Popular, non sei quen
vai... Pois ten a palabra, cinco minutos.

- GUSTAVO DÍAZ REY: Muchas gracias, alcaldesa. La Administración, a través de
los Servicios Sociales tiene la obligación de atender las necesidades básicas de los
Ciudadanos, su autonomía, el bienestar y la vida digna, así como utilizarlos como
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herramienta para perseguir la integración plena de las personas y la igualdad de
oportunidades.
Paralelamente al trabajo de la Administración, es la sociedad civil a través de las
diferentes asociaciones y colectivos, e incluso desde la propia acción personal la
que trabaja día a día con las personas que lo necesitan.
Está fuera de toda duda la gran importancia y el valor social que estas entidades
desempeñan, ofreciendo su experiencia y conocimiento de las necesidades de las
personas y colectivos especialmente vulnerables y en riesgo de exclusión social.
Nuestra ciudad cuenta con un gran número de entidades de carácter social, con
una experiencia y trayectoria muy importante y consolidada. Y en es su dedicación,
su esfuerzo y su compromiso lo que nos tiene que servir a todos nosotros como
modelo a seguir.
Somos nosotros como administración quienes tenemos la obligación de apoyar y
fortalecer la acción de la sociedad civil para impulsar sus actividades y proveer su
participación activa en la toma de decisiones.  También nosotros somos quienes
tenemos  la  obligación  de  dotar  de  riqueza  y  pluralidad  a  las decisiones  que
ofrecemos a los ciudadanos, así como de atender la transversalidad en la atención
social.
El 4 de marzo de 1996 se aprobó el Reglamento del Consello Local de Servicios
Sociales.  Este  Consello  se  adscribe a  da concejalía  de  Servicios  Sociales  y  el
Concello se comprometió a dotarlo económicamente y garantizar su funcionamiento
administrativo y organizativo.
Entre  las  funciones  más  destacadas  del  Consello  podemos  enumerar
asesoramiento  a  la  alcaldía  en  la  planificación  y  programación  de los  servicios
sociales,  emitir  dictámenes y formular  propuestas  de actuación,  emitir  informes,
conocer la gestión de los servicios sociales, fomentar la participación de la sociedad
y de las entidades públicas en los servicios sociales, seguimiento y valoración de
los resultados y la ejecución, formulación de observaciones y propuestas, etcétera.
Pero las funciones del Consello deben ir mucho más allá. Desde el Grupo Municipal
del Partido Popular queremos proponer la participación real en las decisiones del
gobierno  en  su  área  más  sensible  y  esto  pasa  por  actualizar  y  reactivar  este
Consello e integrarlo en la toma de decisiones por parte de nuestra administración y
poder así afrontar y aplicar las medidas más correctas en relación con la realidad
de las situaciones de la mano de quienes cada día y de forma directa se enfrentan
a ellas.
Por ello consideramos preciso potenciar la participación de este Consello local en el
diseño  y  la  toma de  decisiones,  y  para  ello  necesitamos  poner  en  marcha  de
manera urgente el Consello Local de Servicios Sociales, lo que va a suponer un
beneficio seguro para la ciudadanía.
Un órgano consultivo y colegiado que pueda emitir informes preceptivos y con una
visión  objetiva  y  alejada  de  la  discusión  ideológica,  que  a  veces  obstaculiza  y
retrasar la aplicación efectiva de dichas decisiones.
Creemos que  tenemos  que mirar  al  futuro  con decisión  y  construir  un  plan  de
actuación de amplio  consenso  que,  a  partir  de  un análisis  de las  necesidades,
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proponga medidas para la mejora del sistema a largo plazo, y por ello proponemos
un pacto político con el único objetivo de poder cumplir mejor con las expectativas
de los ciudadanos.
Proponemos un análisis en profundidad, que cuente con la participación activa de
los agentes sociales y que nos permita diseñar las líneas prioritarias de actuación a
medio  y  largo  plazo,  para  asegurar  una  adecuada  agilidad,  efectividad  y
sostenibilidad del sistema de servicios sociales.
Un pacto para avanzar, un pacto para facilitar el acceso en la incorporación de los
más  importantes  agentes  sociales  a  la  toma de  decisiones  y  que  suponga  un
beneficio real para la comunidad, actores que están siempre dispuestos a ofrecer
su experiencia y que así nos lo han solicitado ellos en reiteradas ocasiones.
Queremos demostrar que es posible superar las diferencias ideológicas ante los
grandes retos y que es posible llegar a acuerdos sobre lo que es esencial, urgente y
necesario.  Por ellos,  proponemos que se acuerden en este pleno las siguientes
medidas. La reactivación del Consello Local de Servicios Sociales, la actualización
de  los  miembros  del  citado  Consello  y  constituir  una  comisión  que  asegure  la
representación  de  todas  las  fuerzas  presentes  en  este  pleno,  así  como  la
representación del Consello Local para la elaboración de un pacto institucional que
asegure una planificación a largo plazo de los servicios sociales.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do goberno, a concelleira de Benestar.

-  OLGA LÓPEZ RACAMONDE: Bo día a todos e a todas. Grazas, alcaldesa.  É
certo  que  comezarei  dicindo  que  agardaba  escoitar  algo  novo  á  parte  da
proposición que vostedes presentaron.
Si que me chama a atención que vostede omitiu, supoño que con aleivosía, un dos
parágrafos da proposición, que di: "En 1995, en vista da inestabilidade á que se
enfronta o sistema de pensións,  os partidos  do Parlamento  Español  asinaron o
acordo  do  Pacto  de  Toledo  sobre  as  pensións.  Supoño  que  o  omitiu
concienzudamente, xa que foi o Partido Popular o que levou a que esta caixa das
pensións  establecidas  no  Pacto  de  Toledo  quedase  practicamente  a  cero  e
deixasen aos nosos pensionistas nunha situación moi complicada. Esquecéuselle
este parágrafo. 
Mire, os servizos sociais son complexos e unha das cuestións fundamentais para
que a sociedade teña benestar é garantir  que as persoas poidan valerse por si
mesmas. Iso significa que debemos proporcionar a cada quen aqueles instrumentos
e aqueles mínimos ingresos para que poidan facelo. A suba das pensións, o salario
mínimo interprofesional, a mellora dos traballos vai nese eido.
Iso é a parte fundamental para que as persoas non teñan que recorrer a outras
demandas. É certo que como dicía nun principio son complexos, e así o tivo en
conta esta concellería na lexislatura anterior, na que houbo grandes avances, que
non sei se coñece ou non, pero que lle direi.
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Nunha situación complexa como a pandemia, que ninguén podemos obviar, esta
concellería reuniuse con absolutamente todas as asociacións e tivo a súa porta
aberta  para  absolutamente  todas  as  demandas  das  asociacións.  Todas.  Este
goberno aceptou as suxestións  que lle  parecían acordes co plantexamento das
asociacións.
É mais, instamos ás reunións ás outras administracións, ao Sergas, á Consellería
de Educación, na que os representantes do Partido Popular declinaron participar.
Oxalá  haxa vontade,  pero  permítanme que de entrada dubide  dela.  O servizos
sociais  no  Concello,  neste  momento  garanten  axuda  no  fogar,  garanten  unha
prestación  de  SAF  á  cal  o  Partido  Popular,  que  é  o  encargado  por  ter  as
competencias a nivel da Xunta de Galicia de proporcionar máis financiamento aos
Concellos e máis horas, non o fai.
Fixo un copia e pega do programa "Acompañamos", e quixo plaxialo máis, pero non
foron quen, porque se deron conta de asuntos cos que non contaban. O arranxo do
fogar do transeúnte, dando cabida a aqueles máis vulnerables nas épocas máis
duras. As axudas de aluguer ante o Partido Popular desaparecido, a reforma, que
tivo  lugar  noutras  administracións  con  respecto  á  vivenda,  que  permite  que  os
cidadáns teñan máis facilidade para acceder a esa vivenda.
A emerxencia social,  que sigue contando co mesmo orzamento a pesares e por
fortuna dende que o Ingreso Mínimo Vital, iso que vostedes lle chaman "paguiña",
vostedes e os seus amigos, permitiu que as persoas teñan autonomía e teñan que
recorrer, por fortuna, menos a esa emerxencia. Trasládolle datos se os quere.
A Xunta de Galicia, o Partido Popular estivo desaparecido onde ademais a cabeza
de  lista  do  seu  partido  aquí  presente  non  tivo  nin  o  máis  mínimo  interese  en
reclamar que o SAF extraordinario que estableceu a Xunta de Galicia se mantivese
porque era necesario para o Concello de Lugo e o que tivo que facer o Concello foi
asumilo, mais que non era competencia súa.
Neste momento, o servizo de axuda no fogar, algo tan necesario para os nosos
dependentes, sobre todo a maioría maiores, está preto dos cinco millóns de euros.
O Concello aumentou o gasto todo aquilo que podía.
Deses cinco millóns de euros, a Xunta de Galicia apenas aporta algo máis de dous
millóns de euros e o Concello practicamente tres.
Dadas as competencias, estamos un pouco desaxustados. Así que a boa vontade
demóstrase en orzamentos, demóstrase en orzamentos e en actitudes.
Vostedes din na súa proposta...  As modificacións lexislativas.  Din,  hai que facer
modificacións lexislativas e o Concello ten que lexislar.  En que? Que lexislación
quere que modifiquemos no Concello?

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda, señor
Díaz: tres minutos.

-  GUSTAVO  DÍAZ  REY: Muchas  gracias.  Durante  este  tiempo  hemos  estado
reunidos  con  asociaciones,  con  colectivos  y  con  personas  que  se  dedican
voluntariamente a ayudar  a los  demás.  Asociaciones a las que deriva el  propio
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Concello  a los  usuarios  para que sean los  primeros  en ofrecer  esa ayuda que
ofrecen cada día.
Estas asociaciones siempre, en todo momento, en todas las reuniones que hemos
tenido  con  ellos,  nos  han  solicitado,  nos  han  pedido  una  organización,  poder
trabajar en … y poder participar en las decisiones que toma el Concello en el área
de los Servicios Sociales.
Bueno. Esta respuesta que usted me da no responde en absoluto a mi petición de
reactivar este Consello Local de Servicios Sociales, que es la fórmula que tenemos
para que estas asociaciones y estos colectivos puedan participar en la vida política.
Y eso es simplemente lo que yo les he preguntado o propuesto en esta moción.
Me contesta con la Xunta de Galicia, con la hucha de las pensiones, pero non me
ha contestado a esta proposición que yo le he hecho. ¿Vale?
Mi intención es construir en positivo, actualizar este Consello, los miembros que lo
forman, porque la realidad actual es muy distinta a la del año 1993, el Consello está
desactivado y no se reúne, no tiene ninguna actividad y queríamos solicitar que se
active, que se reactive y que se actualice para poder hacerlo. Simplemente.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para a
portavoz do Goberno.

-  OLGA LÓPEZ RACAMONDE: Eu saquei a hucha das pensións porque está na
proposición. Vostedes puxérona na proposición que emitiron, pasa que aquí non a
leu  porque  non  lle  conviña.  Mire,  non  se  preocupe,  que  a  participación  das
asociacións  nesta  concellería,  neste  goberno,  vai  estar  garantida.  Neso  estean
tranquilos, que se escoitou sempre e sempre tiveron e van ter esa voz e ese voto e
esa capacidade de dar información á concellería, como a tiveron sempre, a través
do  Concello,  a  través  de  reunións  individuais  que,  por  certo,  son,  na  miña
experiencia bastante máis productivas por áreas.
As asociacións aténdense dando a resposta ás demandas que teñen os cidadáns a
través delas.
É certo que non en todas as ocasións se fai así porque as veces esas asociacións
din: asépticos políticos, pois se facemos unha asepsia política, non as utilicemos
politicamente.  Sexamos  honestos,  traballemos  con  elas  cunha  intencionalidade
política e incluso manipulándoas ás veces. Nese eido contarán con nós, con este
goberno, con esta concellería e todo aquel que queira sumar, todo aquel que queira
participar  no  Consello  de  Servizos  Sociais  poderá  facelo,  niso  poden  estar
tranquilos, pero para facer proposicións neste eido ou para ser propositivos hai que
ir  máis  aló  e  non  desprestixiar  os  servizos  públicos,  porque  cando  se  fan
afirmacións como fai o Partido Popular que di: "Me comprometo a seguir diciendo la
verdad sobre los abusos ás axudas sociais e impulsar unha ley nacional para evitar
los abusos", di o Partido Popular.
Ben,  pois  eu  direille,  abusos  son  os  dos  bancos,  abusos  son  os  de  grandes
empresas,  pero eu non teño coñecemento  como concelleira  destes abusos das
axudas sociais.
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Entón hai que partir dunha honestidade cando se fai este tipo de proposicións e non
menosprezar,  minusvalorar  o  público,  os  servizos  sociais.  Xa  se  fai  con  outro
tamén,  cos  servizos  sanitarios,  porque  iso  conleva  que  a  cidadanía  teña  unha
percepción equivocada que a vostedes lles interesa que a teña.
E  por  respeto  ao  consello  estean  tranquilos  e  ao  respeto  á  Comisión,
efectivamente, vostedes xa teñen unha comisión na que plantexar, como non pode
ser doutro xeito democrático, todas aquelas dúbidas e todas aquelas propostas que
queiran facer como partido político que forman parte deste pleno do Concello de
Lugo.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois última quenda para o grupo propoñente. Un minuto,
señor Díaz.

- GUSTAVO DÍAZ REY: Muchas gracias. Entiendo entonces que lo que les pido es
votar que sí a la reactivación de este Consello y a su actualización como tiene que
ser a día de hoy y como debería de hacer sido desde el año 1993.
Los  servicios  sociales  tienen  un  único  objetivo:  mejorar  el  bienestar  social  y
garantizar que las necesidades básicas de los ciudadanos estén cubiertas. Y eso es
lo único que nos tiene que mover a todos.
Por ello,  proporemos este pacto y por ello queremos contar con la participación
activa de los agentes sociales.  Los servicios  sociales no tienen color  político ni
ideología, o no deberían de tenerlo. Solo se trata de asegurar que somos ágiles y
eficientes, efectivos y sostenibles en el tiempo.
Hemos escuchado a los ciudadanos y son ellos los que nos han pedido participar
en las decisiones que les afectan y es un compromiso que debemos adquirir.
Tenemos  plena  disposición  para  trabajar  juntos,  alcanzar  acuerdos  en  las
necesidades más básicas y urgentes que afectan a nuestros vecinos.
Por  eso  pedimos  generosidad  y  altura  de  miras...para  esta  propuesta.  Muchas
gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. O que lles trasladou a portavoz
é que estivesen tranquilos, que se ía seguir mantendo como se veu mantendo o
noso Consello local de servizos sociais.
Agora o que imos votar é a proposta conxunta do que aquí plantexa para que non
haxa lugar a dúbidas.

11/89  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 137/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O “ARDE LUCUS”
TEÑA DATA FIXA (Exp. 2023/G004/000618).

Vista a antedita proposición expresiva do seguinte:
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O arde  lucus  ten  como obxectivo  conmemorar  a  fundación  da  cidade  a
través da recreación  do pasado romano.  Lugo volve  ser  Lucus Augusti,  cidade
destacada  da  Gallaecia  romana,  onde  se  desenvolven  todo  tipo  de  actividades
lúdicas e culturais. Despois de 22 anos de historia, conseguiu ser declarada festa
de interese turístico internacional.

2023 é o primeiro ano que o festival Arde Lucus ostenta o título de festa de
interese turístico internacional, un ano no que a afluencia foi sensiblemente menor.

Dende a festa popular  analizamos algúns puntos de mellora,  como unha
data  fixada  no  calendario  e  evitamos  que  coincida  coa  festa  de  San  Xoán  e
incentivamos a participación nesta recreación histórica de asociacións e colectivos
de diferente índole.

En definitiva, falamos dunha festa clave para a economía local de Lugo a
todos os niveis, turismo, artesanía, cultura, hostalería, pequeno comercio.

Por todo isto,  o Grupo Municipal  do Partido Popular,  que subscribe esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

Que o Concello apoie a iniciativa do partido popular de poñer unha data fixa
no calendario do citado acto.

E  visto,  así  mesmo,  o  DITAME da  Comisión  Ordinaria  de  Dinamización
Económica e Cohesión Social, emitido na sesión celebrada o 20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 do Grupos Municipal do Partido Popular.
- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois por parte do Partido Popular, señor Gallego, cinco
minutos.

-  AGUSTÍN GALLEGO VIGO:  Grazas e bos días a todos.  Se se trata do Arde
Lucus sabemos que non estamos a falar dunha festa calquera. Falamos da orixe,
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da  xuntanza  entre  o  pasado  e  o  presente,  de  2000  anos  de  historia  que  nos
agasallaron cunha riqueza cultural, única e enxebre.
Falamos dunha celebración que leva máis de dúas décadas convidando a revivir a
fundación da nosa cidade. Este ano foi categorizada por primeira vez como Festa
de  Interese  Turístico  Internacional,  unha  denominación  honorífica  para  a  cal,
desafortunadamente, os resultados non estiveron á altura.
Tras analizar e comparar os datos de asistencia e ocupación con outras edicións,
podemos afirmar que o Arde Lucus do ano 2023 estivo lonxe de ser un éxito. Proba
disto  foron  unhas  rúas  con  menos  xente,  houbo  reservas  dispoñibles  na
restauración  e  habitacións  libres  nos  hoteis,  algo  que  levaba  moito  tempo  sen
acontecer e demostra que retroceder é delator.
Chegou a hora de aplicar cambios que amosen que o Arde Lucus pode ser a festa
do ano.
En primeiro lugar é básico que unha festa de interese internacional conte cunha
programación axeitada, anticipada e de forma profesional. Non podemos permitir a
presentación dun programa a seis días do inicio das festas, tal e como aconteceu
este pasado mes de xuño.
Por outra banda, resulta contraproducente que o Arde Lucus non teña unha data
fixa para a súa celebración. Estivo bailando durante os últimos anos sobre 25 días
en cada edición.
Non definir  un fin de semana concreto supón aterse a posible coincidencia con
outros  eventos  multitudinarios  como  festivais,  véxase  o  Son  do  Camiño,  de
Santiago de Compostela, ou festividades importantes como é o caso do San Xoán.
Á  súa  vez,  esta  mesma  situación  provoca  un  conflito  á  hora  de  coincidir  cos
calendarios das orquestras de verán e outras actuacións musicais, facendo que se
formen macrobotellóns en localizacións opostas ao centro da cidade e que non xera
outra cousa que non sexa dividir ao público.
Isto vólvese especialmente grave cando este tipo de eventos concorridos cadran
con outros actos principais do Arde Lucus. Véxase a actuación da París de Noia en
Augas Férreas ou o macrobotellón orixinado na Praza de Abastos.
Neste último senso, cómpre destacar a necesidade de coidar os límites de garitos
improvisados e que poidan eclipsar as ventas dos negocios hostaleiros.
Non  podemos  esquecer  que  é  crucial  o  beneficio  recadado  nunha  data  destas
características. Outro dos factores que máis afectan á acollida do Arde Lucus é sen
dúbida a escaseza de animación rueira e ambientación variada.
Carece de sentido que o goberno local, aínda que non teña organizado e pechado
un presuposto fixo,  co obxectivo de investir  nun maior número de actividades e
espectáculos.
De feito, foron as asociacións lucenses as principais encargadas de animar as rúas
desta pasada edición.
Botáronse de menos figuras míticas, como faunos, zancudos e bestas, ademais de
desfiles de danza, música ou pirotecnia.
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Mesmo algúns eventos principais, como é o caso do circo romano, que empeza a
destacar por ter cadeiras libres, recibindo unha asistencia inferior cada ano debido
á falta de innovación no espectáculo.
Son este conxunto de situacións as que provocan que o Arde Lucus sexa menos
épico e en consecuencia máis baleiro con visitantes que nin sequera consideran
vestirse para a ocasión.
Algo tan sinxelo é fomentar a caracterización da festa temática que pode significar
unha  parte  importante  do  cambio.  Sería  un  acerto  investir  en  recuperar  os
obradoiros  de roupa romana e castrexa,  levar  a  cabo obras  de teatro  clásicas,
espectáculos  con  acceso  exclusivo  para  as  persoas  caracterizadas  ou  habilitar
locais para que a xente poida elaborar a súa propia vestimenta e complementos de
xeito máis económico.
Así estaríase a fomentar non soamente a economía local, senón tamén a riqueza
da programación. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, a
portavoz municipal, señora Alvarellos

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Señor  Gallego,  fai  unha  proposición,  pero  en  realidade  non  fai  unha  proposta,
porque data non propón ningunha. Non a vexo. Eu voulles explicar o porqué o Arde
Lucus non ten data fixa, porque parece que aínda que é de Lugo non coñece e
nunca se preocupou por saber por que o Arde Lucus non ten unha data fixa.
Fai 22 anos que, gobernando esta cidade, o señor Orozco, do Partido Socialista,
plantexouse facer unha festa histórica que acadase os seguintes obxectivos:
Obxetivos históricos, dar a coñecer o noso pasado coma a cidade máis antiga de
Galicia e rememorar a súa fundación. Tamén obxectivos patrimoniais, poñer á vista
do mundo o rico patrimonio que temos máis alá da muralla. E tamén económicos:
atraer a xente, ao turismo, que coñecese non só o pasado, senón tamén o noso
presente como cidade innovadora e acolledora.
Cando se plantexou a data desta festa había varias cousas que tiñan claras. Fai 22
anos, sería en verán, fundamentalmente pola meteoroloxía e tamén porque era a
única cidade das grandes de Galicia que non tiñas festas no verán. Si que está o de
San Froilán, pero era en outono. Era unha demanda tanto de veciñanza en xeral
como do tecido económico, particularmente da hostalería desta cidade.
Sería tamén, unha vez que acabaran todos os exames, tanto dos nenos como dos
adolescentes, os universitarios e, posteriormente, a ABAU. Non podería ser, por
tanto, a finais de maio por estas mesmas razóns. Sería antes do mes de xullo, xa
que  a  partir  destas  datas  moitos  lucenses  auséntanse  da  cidade  por  motivos
vacacionais e ser unha cidade de interior. Non podería coincidir co Corpus Christi.
O Corpus celébrase sesenta días despois do Domingo de Resurrección ou domingo
de  Semana  Santa.  Non  ten  unha  data  fixa  como  vostede  xa  saberá  porque
tampouco a ten a Semana Santa.
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Polo tanto, o Arde Lucus quedaba condicionado desde o seu nacemento por esta
data dunha festa tradicional lucense como é o Corpus Christi. Porque se non o sabe
voulle dicir as referencias históricas desta festa nesta cidade.
Aínda que hai autores que falan do século XII como orixe desta festa en Lugo, o
que  si  está  claro  e  documentado  é  que  no  século  XIV  xa  se  celebraba  nesta
Catedral de Lugo e a súa procesión xa está documentada no século XVI, procesión
que, como  ben  saben,  ou  deberían  saber,  discorre  por  toda  a  zona  centro  da
cidade.
Sería  acertado  facer  coincidir  o  Corpus  Christi  e  a  súa  procesión  con  toda
parafernalia que supón o Arde Lucus? Vén vostedes ao noso bispo, á nosa cabildo
catedralicio,  ás  confrarías  desfilando  a  carón  da  Cohors  III,  os  cabalos,  os
tambores... Eu non o vexo.
Non  se  trata  de  se  un  é  ou  non  é  relixioso.  Trata  de  ser  respectuoso  coas
tradicións, coas nosas festas máis antigas, e o Corpus é unha delas.
Tamén en quinto lugar non podería coincidir tampouco coa ofrenda do antigo Reino
de Galicia.  Como saben,  este acto institucional  e relixioso celébrase o domingo
seguinte á festividade de Corpus e o sábado hai as vésperas. Aínda que é unha
celebración  eminentemente  relixiosa,  como  xa  lle  dixen,  é  tamén  institucional.
Rememora  o  antigo  Reino  de  Galicia.  É  o  único  acto  que  queda  desta
rememoración do antigo Reino de Galicia. Está formado por sete cidades que por
quenda ten que facer a ofrenda.
Ten máis de 350 anos e na actualidade estase a tramitar o expediente para que
sexa declarado como un Ben Inmaterial  da Humanidade.  Vai  seguido,  como no
caso do Corpus dunha procesión. Podo facerlle as mesmas preguntas. Non sei se
ve vostedes o bispo e as confrarías desfilando con todo o que pode ocorrer no Arde
Lucus.
Estas son as razóns polo que o Arde Lucus non ten unha data fixa. Como ven, non
é un capricho ou unha falta de vontade e moito menos unha falta de previsión.
O que teño claro é que descoñecen a realidade desta cidade. Algúns de vostedes
son de Lugo e outros non,  pero os de Lugo ao menos deberían coñecer estas
festas históricas que debemos respectar.
Cando comezou esta festa, eramos conscientes que cada sete anos ía coincidir con
San Xoán.  Isto non foi  o primeiro ano que ocorreu,  pero parece mentira que a
vostedes  lles  importe  máis  festas  doutros  concellos,  respectar  festas  doutros
Concellos  e  non  respectar  as  nosas  festas  históricas.  Iso  si  que  é  realmente
sorprendente. O descoñecemento e prevalecer outros concellos fronte ao noso.
Pero, en todo caso, finalizo como empecei. Teñen vostedes outra proposta? Porque
aquí non está.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben moitas grazas. Pois segunda quenda para o
grupo propoñente, señor Gallego.

- AGUSTÍN GALLEGO VIGO: Queda claro que o Arde Lucus necesita dunha boa
planificación. Para iso sería moi importante poder contar cunha figura externa ao
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Concello que se encargase dunha gran parte da organización. Ampliar o grupo é
fundamental para poder crear con antelación unha mesa de traballo que garanta a
elaboración dun plan equitativo e variado que traspasa fronteiras.
Iso si, sempre tendo en conta con todas as entidades participantes. Por suposto,
tamén  cómpre  presentar  ter  presente  a  importancia  dun  plan  de  promoción  e
difusión que non sexa e que non estea soamente centrado en darse a coñecer na
gran capital, senón que vaia dirixido a cada recanto da provincia, a cada recanto de
Galicia, a cada recanto de España, e así como tamén promover a participación de
todos os concellos.
Ir máis alá na publicación nos xornais é chave para que o resto de Lugo poida sentir
que esta festa non forme parte soamente das persoas que viven na zona urbana.
Está nas nosas mans para facilitarlles ás vilas e ás aldeas o acceso aos recursos
necesarios para poder achegarse e así unirse a esta festa.
Ampliar  a ambientación a outros territorios,  como pode ser Friol,  que conta cun
campamento romano relevante e outros elementos para a festa, como é o Friulio,
como ben saben vostedes.
Podería  facer  da  celebración  algo  máis  atractivo  e  a  supoñer  unha  mellora
considerable con respecto ao índice de participación e á variedade no circo.
Establecer  contacto con outras celebracións deste estilo  tamén é importante  se
queremos levar a cabo unha programación completa a nivel nacional. Xuntarse con
asociacións locais ou ter comunicación para a Asociación Española de Festas de
Recreación Histórica non é suficiente.
O cambio conséguese viaxando a outros lugares, coñecendo outras experiencias,
indo a outras cidades que teñas as mesmas características e que sexan romanas e
facendo promoción nas cidades coas que estamos irmandados, facéndose eco e
gañando máis riqueza e máis presencia na mesma.
É o momento da campaña. Tamén é imprescindible para coller inspiración e achar
novas e distintas actividades que poidan enriquecer a nosa propia programación.
Se conseguimos pechar  con anterioridade a organización para levar  a cabo un
calendario á altura da data fixa con cantidade e calidade dos contidos e que estes
non se solapen con outros eventos,  promoveríamos unha implicación plena por
parte da cidadanía, dando representación a nivel provincial e nacional.
Poderiamos facer do Arde Lucus a celebración que todos agardamos e ver algún
día un encontro internacional no que lucenses e visitantes se unan para revivir...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno.

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Sorpréndeme,  señor  Gallego.
Sorpréndeme e moito.
O  primeiro  co  que  inicia  a  súa  segunda  intervención  é  propoñendo  unha
externalización da organización do Arde Lucus. Iso é o primeiro que vostede acaba
de plantexar. Mentres poidamos, non imos externalizar a organización, porque nós
sempre cremos que podemos organizalo. Sempre que poidamos, pero, desde logo,
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non imos partir dunha externalización. Moi propio do Partido Popular. Privatizar todo
aquilo que pode facerse desde o ámbito público.
Polo tanto, xa lle digo.
Mesa de Traballo tamén propón. Unha mesa de traballo máis. Cantas mesas de
traballo están a propoñer xa só nesta mañá. Que se isto, que se unha mesa... Mire,
para  gobernar  hai  que acadar  os  resultados  necesarios  para  poder  gobernar  e
vostedes  non  gobernan.  Pretenden  gobernar  pola  porta  de  atrás  montando
concellerías paralelas, mesas... Pero iso non vai ser así.
Polo  tanto  xa  lle  digo  que  non  vai  haber  mesa  ningunha.  Nós  escoitamos  as
asociacións, escoitamos a todo o tecido implicado no Arde Lucus, que leva 22 anos
traballando no Arde Lucus. Vostedes están aterrando agora, polo que se ve. Vivían
en Lugo, pero non sabían o que era o Arde Lucus.
E tamén falta de festas como o Friulio, o que se está a facer en Friol. Festas que se
fixeron polo Partido Popular para facerlle competencia ao Arde Lucus.
Iso é o que tiña que pensar.  Estamos en Lugo,  defendemos aos lucenses,  aos
veciños de Lugo, á cidade de Lugo. E vostedes, promocionando festas que fagan
competencia a Lugo.
Viaxar? Viaxar hai que viaxar moito. Creo que vostedes deben viaxar moito. Nós
viaxamos constantemente a todas esas festas para saber. E dígolle, Arde Lucus é a
primeira e máis grande festa de recreación romana que hai en España. E agora
mesmo está declarada Festa de Interese Turístico Internacional.
Iso é o que realmente vos fastidia. Iso é realmente. Esa é realidade. Polo tanto,
resumo,  que data propoñen vostedes? É que esta proposición  é para propoñer
unha data. Dígolle por que a data é así e por que ven condicionada, que se estudou
moi ben. Dígame vostede unha data. Faga esa proposición.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois último minuto para o grupo propoñente.

- AGUSTÍN GALLEGO VIGO: Da data podemos falar nesa Mesa de Traballo.
Para nós está claro, non podemos permitir que o Arde Lucus vaia converténdose
pouco a pouco nunha festa de fin de semana calquera.
Non  haberá  máis  lugar  para  o  conformismo  nin  tampouco  para  o  desorde.
Avogamos pola renovación, por darlle un sopro de aire fresco a Lugo e coidar con
mimo e cariño algo que é tan noso. Que lle ofrecemos ao mundo cada ano. É o
momento de facer honra á denominación da Festa de Interese Internacional.
Só desexamos que o Arde Lucus siga a celebrarse moitos anos máis e que cada
vez con máis éxito. Algo que só é posible facer con responsabilidade e autocrítica.
Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, o primeiro quería recordar que se o Arde Lucus
ten  os  tres  distintivos,  o  de  Festa  de  Interese  Turístico  Galego,  Nacional  e
Internacional é grazas ao traballo do Concello, porque parece que pasábamos por
alí e nos lanzaron así o distintivo, que non hai un traballo, un expediente e unha
colaboración conxunta de toda unha sociedade, porque o mérito é de toda a cidade,
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pero en especial das 19 asociacións. 19 asociacións que ademais por se non sabe
ou descoñece, dígolle que colaboran co Friulio.
Van alí e participan case todas desa festividade e, polo tanto, axudan a potencialo.
Nós  como concello,  evidentemente  tócanos  potenciar  o  noso,  primar  o  noso  e
respetar as nosas celebracións por riba das doutros concellos, que evidentemente
respectamos como non cabe e non pode ser doutra maneira. Pero se participa no
Friulio por parte de todas esas asociacións que, por certo, hai un castro, non un
campamento romano en Friol.
E aparte das asociacións non só participan tamén en todas as festas de recreación
histórica de España, ano tras ano, onde van, nútrense, aprenden, trasladan, onde
se  participa  tamén  ás  veces  por  parte  activa  do  Concello  cando  se  pode  e  o
permiten as axendas.
Hai  concelleiros que xa estiveron e seguirán estando para seguir,  pois  vendo e
enriquecendo o Arde Lucus e tamén seguir aprendendo e seguir mellorando esa
festividade.
Inclusive,  non  só  participan  en  todas  e  cada  unha  desas  festas  de  recreación
histórica de España, senón que fan tamén con Europa. Hoxe mesmo na prensa cita
como  a  Cohors  III  ven  de  estar  en  Romanía  promocionando  o  Arde  Lucus  e
elevando o nome de Lugo por toda España e por toda Europa.
Polo  tanto,  falar  costa  pouco,  pero  nós  o  que  pedimos  é  rigorosidade  nos
plantexamentos e nos argumentos. Porque aparte, non é só unha falta de respecto
institucional hacia o propio Concello, que, como digo, foi quen de acadar eses tres
distintivos nun período histórico, porque en moi poucas festas de Interese Turístico
Internacional,  poden dicir  que teñen estas acreditacións con tan só 22 anos de
existencia e de vida. O Arde Lucus si que pode dicilo e, polo tanto, non só esa falta
de  respeto  institucional,  senón  respeto  ás  19  asociacións  que  fan  un  traballo
inxente de documentación, de estudo, de rigorosidade, que despois se traslada na
propia festividade, así como a implicación de toda a sociedade.
Non sei se propoñen tamén cobrarlle unha taxa a aqueles visitantes que non se
caractericen por non facelo, pero en todo caso iso non é tampouco unha cuestión
que nós vaiamos apoiar, porque a libre elección de quen se quere caracterizar o
non,  evidentemente,  ten  que  primar  sempre  como  primou  sempre.  No  Partido
Popular alegrámonos agora de velos cada vez máis caracterizados nesta festa de
recreación. Incluso, anímolles a que se caractericen todos e cada un de vostedes
para tamén facer máis unánime ese apoio da Corporación a esta festa do Arde
Lucus. Non só con palabras, senón tamén a esas festas de intervencións. Falou de
todo menos do que propón aquí, que é poñer unha data, que non sabemos nin que
data propoñen, pero dado a explicación que lle deu a portavoz do Goberno é moi
difícil, moi difícil, ter unha data fixa para establecer a data do Arde Lucus, como nos
gustaría todos.
Imos proceder a votar esta proposta do Partido Popular.

12/90  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
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NÚMERO  138/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  POÑA  EN
PRÁCTICA  O  ACORDO  MARCO  SOBRE  O  USO  DE  INSTALACIÓNS
DEPORTIVAS DE TITULARIDADE AUTONÓMICA (Exp. 2023/G004/000619).

Vista a citada proposición cuxo teor é o seguinte:

En el Ayuntamiento de Lugo existe un importante tejido asociativo deportivo:
(clubs,  asociaciones  y  entidades  deportivas)  que  llevan  a  cabo  un   trabajo
fundamental en el fomento del deporte, sobre todo con las categorías de base. La
demanda de instalaciones deportivas municipales no se ajusta a la oferta existente.
Es por ello que se necesita poner a disposición de los clubs que así lo soliciten, así
como de la ciudadanía en general, instalaciones que no están siendo utilizadas por
parte de los centros educativos de nuestra ciudad en horario no lectivo. Con esta
medida se  podría aliviar la presión en otras instalaciones que ya están saturadas.

Por todo Esto, el Grupo Municipal del Partido Popular, que subscribe esta
proposición,  considera  de  interés  municipal  que  el  Pleno  de  la  Corporación
Municipal acuerde:

I. Poner en práctica el acuerdo marco firmado por la Consellería de Cultura,
Educación  y  Universidad,  y  la  FEGAMP  sobre  el  uso  por  parte  de  los
Ayuntamientos de instalaciones deportivas de titularidad de la Consellería para la
práctica deportiva de los distintos clubs y asociaciones deportivas que lo soliciten. 

II. Instar al área de deporte municipal a mantener reuniones con los vecinos,
vecinas  y   AMPAS  de  los  centros  educativos  para  promocionar  actividades
deportivas  infantiles  y  juveniles  con las  que mejorar  el  aprovechamiento  de las
instalaciones deportivas de los centros educativos para su uso por parte de los
vecinos  y  vecinas  que  quieran  llevar  a  cabo  prácticas  deportivas  en  horario
extraescolar.

E  visto,  así  mesmo,  o  DITAME da  Comisión  Ordinaria  de  Dinamización
Económica e Cohesión Social, emitido na sesión celebrada o 20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 do Grupos Municipal do Partido Popular.
- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
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REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois por parte do Partido Popular, señor Vázquez, cinco
minutos.

-  JAVIER VÁZQUEZ PRADO: Muchas gracias, señora alcaldesa. Buenos días a
todos. A día de hoy las instalaciones deportivas existentes no son suficientes para
atender las necesidades de las distintas prácticas deportivas, de ahí la necesidad
de contar con espacios nuevos que puedan alternar la práctica y entrenamiento del
deporte, no solamente por parte de los clubs de la ciudad, sino también por parte de
la ciudadanía en general.
La Xunta de Galicia y la Fegamp sellaron el 11 de junio de 2021 un acuerdo marco
por el que se regula la apertura de las instalaciones deportivas de los institutos para
su uso  por  parte  da  ciudadanía  fuera  del  horario  escolar,  con  el  que  se  daba
cumplimiento a uno de los objetivos recogidos en el  plan de nueva arquitectura
pedagógica, en el que se apuesta por centros educativos más flexibles y abiertos,
con un mayor peso de su función social y como agentes de avance y progreso en la
comunidad.
A  ninguno  de  los  aquí  presentes  estoy  seguro se nos  escapa  que  los  centros
educativos  juegan  un  papel  que  va  mucho  más  allá  de  ser  meros  edificios  e
infraestructuras  dedicadas  a  la  labor  docente,  ya  que  ejercen  como elementos
dinamizadores de la vida de los ayuntamientos y, por supuesto, de las familias.
En este sentido, el acuerdo institucional entre el gobierno autonómico y el órgano
municipal es positiva, pues permite seguir  ahondando en esa relación indivisible
entre los colegios y los ayuntamientos, sobre todo en aquellos lugares pequeños y
determinados barrios a los que estoy seguro que a todos se nos vienen a la cabeza,
donde en ocasiones no cuentan con instalaciones deportivas para el uso público.
Si hoy aprobamos la puesta en marcha de este acuerdo, estaríamos impulsando el
uso  por  parte  del  ayuntamiento  de  Lugo  fuera  del  horario  escolar  de  las
instalaciones deportivas de los institutos, que son titularidad de la Consellería de
Cultura, Educación y Universidad.
Estaríamos impulsando  y velando  en definitiva  por  las  prácticas  deportivas  que
comprenden además muchas edades diferentes. De ahí la necesidad de contar con
espacios nuevos, que puedan albergar la práctica y el entrenamiento del deporte
lucense y de nuestros vecinos y vecinas en general.
Según lo  establecido  en el  documento de colaboración,  que tiene una vigencia
como  probablemente  sabrán  de  4  años,  su  uso  se  ciñe  estrictamente  a  fines
educativos, deportivos y culturales. Y el Ayuntamiento de Lugo debe presentar ante
la dirección del centro una solicitud en la que consten los datos identificativos del
responsable y las actividades a llevar a cabo, algo que no se entiende que no se
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haya cometido en este tiempo pero que estamos convencidos que en nuestro grupo
va a cambiar a partir del mes de septiembre, mes en el que se inicia la actividad
académica y la  deseable,  creemos,  puesta en marcha de este acuerdo entre la
Xunta e a Fegamp.
Creo  recordarles  que  ya  en  el  año  2016  hubo  una  iniciativa  que  pedía  una
ordenanza  del  uso  de  los  espacios  públicos  de  titularidad  municipal  y  que  fue
aprobada por los distintos grupos políticos del momento, pero el gobierno no hizo
nada con ella.
Ya en el año 2018 mi grupo retoma el tema y posteriormente en la sesión plenaria
del 29 de julio de año 21, el Partido Popular volvió a presentar otra moción sobre
esta ordenanza, siendo rechazada por ustedes, señores del Bloque y del Partido
Socialista, al hacerse eco el entonces concejal de Deportes, el señor Repetto, de
estar  trabajando  en  ello,  y  dando  por  seguro  que  pronto  vería  la  luz  dicha
ordenanza, pero que desafortunadamente sigue durmiendo el sueño de los justos
sin que por el momento tengamos novedades al respecto.
Parece claro que garantizar un reparto equitativo, justo y transparente, alejado de
criterios e intereses políticos del uso de las instalaciones deportivas municipales no
les está resultando sencillo, pero llama poderosamente la atención que, a pesar de
que son ustedes sabedores  de la  demanda de  las  instalaciones  deportivas,  no
solamente  por  parte  de  los  clubs  y  asociaciones,  sino  también  por  parte  de la
ciudadanía en general, no son ustedes capaces de poner en marcha una cuerda
que, sin duda, beneficiaría en modo claro al tejido deportivo lucense y ciudadano de
a pie que quiere practicar deporte, ya sea de modo individual o en grupo.
Por eso les animamos a aprobar esta moción, por eso es tan importante poner en
marca este acuerdo marco... Digo marco porque este acuerdo, si le han echado un
vistazo verán que es absolutamente flexible, firmado hace ya dos años por parte de
la Xunta y la Fegamp y que, sin duda, beneficiaría no solo a nuestros clubs, sino a
la ciudadanía en conjunto. Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, o
concelleiro de Deportes, señor Bustos.

- JORGE BUSTOS ATANASIO: Buenos días a todos y a todas. El acuerdo marco
firmado entre la Consellería de Cultura, Educación y Universidad y la Federación
Galega de Municipios e Provincias establece unas cláusulas injustas por parte de la
administración autonómica, que no están alineadas con el artículo 140 de la ley
40/2015, donde en el apartado c) se hace referencia a la colaboración, entendiendo
como tal el deber de actuar con el resto de administraciones públicas para el logro
de fines comunes. Y digo esto porque el Concello de Lugo cuenta con instalaciones
deportivas  municipales,  puestas  a  disposición  del  deporte  lucense  de  manera
gratuita, costeando el mantenimiento y el personal de las mismas.
Estas instalaciones también están puestas a disposición de la Xunta de manera
gratuita  en diferentes instalaciones por toda da ciudad, como son los casos del
Polideportivo Daniel Cordido, que da servicio al instituto de la Piringalla, el Colegio
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Montirón, donde el  Concello cede instalaciones deportivas del Polvorín para sus
alumnos, los estudiantes del TAFAD, que no cuentan con un espacio para poder
desarrollar todo el contenido del ciclo,  donde el  Concello les facilita las piscinas
municipales.
Bien,  como se ha mencionado  en su momento,  las  instalaciones  son gratuitas,
gastos sufragados por el Concello a favor del ciudadano. Sin embargo, en dichas
cláusulas del marco se hace mención a los gastos mantenimiento que asumirá el
Concello, como la cláusula cuarta "Obligaciones del Concello", donde en el punto
seis también obliga a asumir el coste de una persona responsable de obligatoria
presencia. Es decir, la Xunta solo cede la instalación. Del coste de mantenimiento y
explotación se ocupa otro. Y por si fuera poco, en la cláusula 2 se hace eco de que
el convenio no supondrá, en ningún caso, la obligación de la Consellería de realizar
ningún tipo de intervención, ampliación, reforma, adaptación o reparación.
Por lo tanto,  la Xunta no se hace cargo del  acondicionamiento  de instalaciones
deportivas de los centros educativos, con patios o pistas semidescubiertas de la
ciudad  de  Lugo,  porque  para  la  práctica  deportiva  y  escolar  y  para  el  deporte
federal  es  necesario  usar  instalaciones  en  horario  vespertino,  con  servicios
sanitarios  adecuados,  adecuación  de las  edificaciones  a  la  normativa  vigente  o
sencillamente la falta de almacenes para almacenar el material deportivo.
Por lo tanto, no estamos de acuerdo con este convenio donde más que ayudar al
deporte de la ciudad pasa la pelota económica al  tejado de otra administración,
cuando debería ser la propia Xunta quien empiece a trabajar en una enmienda para
que los clubes deportivos de la ciudad puedan aprovechar instalaciones que reúnan
los requisitos mínimos para la práctica deportiva, asumiendo el coste de explotación
y mantenimiento.
Para terminar,  la Xunta de Galicia también dispone de complejos deportivos por
toda  Galicia,  como son  el  Polideportivo  Agra  I  y  II,  Complejo  de  Elviña  I  y  II,
Polideportivo Monterrei... Están distribuidos por la geografía gallega y en Lugo no
hay ninguna instalación deportivo construida por la Xunta dedicada al uso exclusivo
de la ciudad deportiva, por lo que les pido que ayuden a la ciudadanía, al deporte y
a esta administración a hacer fuerza para que todos los organismos empiecen a
estudiar más proyectos deportivos en Lugo.
Como ejemplo de esto último es el nuevo pabellón polideportivo Lugo Sport Live,
donde  la  Xunta  se  ha  comprometido  a  su  financiación,  junto  a  Diputación  y
Concello,  respondiendo  así  a  la  necesidad  imperiosa,  bendita  necesidad  que
tenemos, de proporcionar espacios públicos de calidad a las numerosas entidades
deportivas de esta ciudad, para seguir creciendo y a ser reconocidos como una de
las grandes ciudades deportivas de Galicia.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para o
portavoz do Partido Popular, señor Vázquez.

-  JAVIER VÁZQUEZ PRADO: Muchas gracias, señora alcaldesa. ¿Señor Bustos,
sabe usted quién es el presidente de la Fegamp? Se nota, porque es el alcalde de
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Vilagarcía, del Partido Socialista. Es curioso que usted manifieste aquí que no está
de acuerdo con ese acuerdo.
Hay muchos municipios que tienen desde hace años los centros escolares abiertos
por las tardes o los fines de semana bajo distintos programas.
El centro abre bajo la supervisión de un conserje o auxiliar de control de vigilancia,
sin entrar en conflicto con las actividades extraescolares que se desarrollan previa
coordinación  con  los  equipos  directivos,  con  los  cuales  es  indispensable
coordinarse en cuestión de horarios y usos sin que por ello cause un perjuicio a los
directores que ya tienen bastantes responsabilidades y bastante trabajo.
El objetivo de sacar adelante esta moción tiene un alcance que va mucho más allá
de la descongestión, de las insuficientes instalaciones deportivas municipales.
De lo que se trata aquí  es de ver las  necesidades y los problemas que tienen
nuestros vecinos.  No podemos excusarnos simplemente  en el  hecho de que el
reparto sea equitativo o no.
Estamos aquí para dar respuestas. Yo le voy a dar algunas claves que podríamos
tener y algunos objetivos a cumplir si sacamos adelante este acuerdo.
Uno.  Aliviar  la  presión  de  las  pocas  instalaciones  municipales  y  deportivas
disponibles con espacios nuevos, que pueden albergar la práctica y entrenamiento
del deporte, no solamente por parte de los distintos clubs y asociaciones, como le
dije, sino también por parte de los vecinos en general.
Dos. Paliar la necesidad social encaminada a llegar a colectivos desfavorecidos en
barrios desfavorecidos para que niños y adolescentes puedan tener instalaciones
deportivas como las zonas de ocio saludable.
Tres.  Dinamizar  la  vida  de  los  ayuntamientos  y,  por  supuesto,  de  las  familias,
facilitando  la  tan  deseada  conciliación  familiar,  pues  en  muchas  ocasiones  los
padres  no  pueden  llevar  a  sus  hijos  a  determinadas  instalaciones  por  diversos
motivos que non voy a relatar ahora mismo.
Y por seguridad, porque no solamente es una cuestión de comodidad, sino también
de seguridad. Esa seguridad que genera que nuestros hijos estén jugando a pocos
minutos y a escasos metros o a escasa distancia de nuestra vivienda. Desde el
punto de vista municipalista, aprobar esta acuerdo nos va a permitir ahondar en esa
relación indivisible entre los colegios y los ayuntamientos.
Cinco.  Luchar  contra  la  obesidad  para  reducir  las  desigualdades  en  salud  y
bienestar y generar espacios que promuevan la sociabilidad y la cohesión social.
Seis. Volver a los orígenes y acudir a jugar al patio del colegio, eso que ya se nos
ha  olvidado  y  que  permitiría  hacer  de  estos  espacios  deportivos  lugares  de
encuentro seguros y que permitan hacer deporte y sociabilizar.
Siete.  Aumentar  la  oferta  de  ocio  activo  educativo  en  horarios  y  periodos  no
lectivos,  que  es  cuando  más  se  incrementa  la  desigualdad  y  cuando  nuestros
jóvenes tienen más tiempo libre. Muchas gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  segunda,  quenda  de
intervención para o portavoz do Goberno, o concelleiro de Deportes.
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-  JORGE BUSTOS ATANASIO: Muchas gracias  por  su  intervención.  Bueno,  lo
primero,  ya hay una serie de espacios públicos  en la  ciudad de Lugo donde la
ciudadanía y, en este caso, la juventud que quiere hacer deporte, como puede ser
la  Pista  Vermella,  Pista  Cendoi,  Castiñeiro...  Incluso  podría  haber  unas
instalaciones privadas como pueden ser seminarios o … fútbol, que podrían ejercer
esa práctica deportiva pagando como quiere que hagamos la Xunta, en lo que viene
siendo el coste de mantenimiento y explotación.
En relación, estoy totalmente de acuerdo en el sentido de que por las tardes los
niños deberían estar en actividades deportivas saludables, pero no se nos puede
olvidar de que Lugo, no es que tenga instalaciones municipales escasas, es que
ahora mismo el nivel deportivo de la ciudad está en apogeo, estamos en un nivel de
licencias a nivel gallego muy altos. Y no es que sean pocas, es que estamos ahora
mismo en la cúspide del deporte lucense, por decirlo de alguna manera.
Entonces lo que necesitamos es soluciones a los problemas, como bien ha dicho
usted,  en cuanto  a  instalaciones  deportivas.  Por  lo  tanto,  yo  lanzo  la  siguiente
enmienda para que la Xunta se haga cargo de la explotación y el mantenimiento de
las instalaciones de secundaria que están libres en horario vespertino.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois último minuto.

- JAVIER VÁZQUEZ PRADO: Muchas gracias. Dice usted cosas muy novedosas y
muy interesantes, pero ni lo novedoso es interesante ni nada de lo novedoso es
interesante.  Por un motivo especial.  Usted vuelve otra vez con el  mantra de la
Xunta de Galicia. Es decir, aquí se trata de poner, efectivamente, pues encima de la
mesa soluciones. Es por ello que nuestro grupo no quiere dejar pasar por alto la
gran demanda popular existente. Usted lo está diciendo. Pero, claro, aquí lo que no
podemos es simplemente decir:  no,  porque tenemos un montón de clubs y hay
pocas instalaciones. Es decir, nosotros tenemos la obligación de dar solución a esa
alta demanda, afortunadamente. Por tanto, yo no puedo en este caso aceptar esta
enmienda.  La  enmienda  es  muy  clara,  es  un  acuerdo  marco  firmado  entre  la
Fegamp y la Xunta de Galicia y a partir de ahí ustedes verán si quieren apoyar esta
propuesta en positivo que hace mi grupo. Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: En positivo tamén ía esa emenda, pero nos contestou
con un Rajoy. Non nos quedou moi claro o porqué dese rexeitamento porque ao
final isto de pedir sempre na misma porta, a pesar de estar as competencias noutra,
pois resulta un pouco chamativo.
Pódese  dicir  de  todo  na  nosa  cidade,  pero  poucas  instalacións,  non.  Que
afortunadamente  teñamos  ese  volume  de  entidades  deportivas  que  ademais
seguen crecendo xere máis necesidade? Perfecto. Pois aí se lle tende unha man
para buscar esa colaboración e non só que nos deixe unhas chaves, senón que
contribúa  a  costear  o  custo  das  mesmas,  que  sería  tamén  a  súa  obriga.  E
escudarse nese acordo da Fegamp, que, efectivamente, intenta dar cobertura a 313
concellos  con  distintas  casuísticas  e  pensando  máis  neses  pequenos  concellos
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onde non hai infraestruturas e aí si que hai carencia e non ten capacidade ao mellor
nin para ter nin para manter unha infraestrutura, pois é utilizar e non infrautilizar
esas instalacións deportivas dos centros educativos.
Pero non é o caso de Lugo nin das grandes cidades en xeral, polo tanto, seguir a
man tendida nese eido de que a colaboración é toda, pero a través dun convenio e
cofinanciando cando menos pois eses custos.
Imos proceder entón a votar coa emenda rexeitada por parte do equipo de goberno.
A proposta como a plantexaba pois o grupo propoñente.

13/91  PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE NACIONALISTA
GALEGO,  NÚMERO 157/2023 DE REXISTRO DE PLENO,  EN DEFENSA DA
ATENCIÓN  PRIMARIA  NO  CENTRO  DE  SAÚDE  DE  NADELA (Exp.
2023/G004/000621).

Vista a antedita proposición que se basea na seguinte

Exposición de Motivos:
A atención primaria é o punto de entrada da veciñanza no sistema sanitario, un piar
clave para o sistema sanitario, que na actualidade está a pasar por unha situación
límite  debido  á  precarización  do  servizo  que  a  Xunta  de  Galiza  executou  nos
últimos anos.
Un exemplo da precarización da atención primaria é a situación da veciñanza de
Nadela, que un ano máis perde a atención no seu centro de saúde no verán, tendo
que trasladarse ao centro de saúde de Fingoi. Trátase en moitos casos de persoas
maiores e con problemas de mobilidade, ás que o desprazamento ata Fingoi supón
un impedimento.
Desde a xubilación do anterior médico titular do centro de saúde de Nadela,  as
veciñas e veciños das parroquias do sur de Lugo pasaron de contar con atención
diaria no seu centro de saúde a poder pedir cita só durante dous días á semana,
chegando  algúns  veciños  a  ter  que agardar  ata  dúas semanas  para  renovar  a
prescripción da súa medicación habitual.
Un ano máis, coincidindo coas vacacións do persoal do centro, a zona sur de Lugo
perde novamente a atención sanitaria no centro de saúde máis próximo, mentres
continúa a preocupar o peche definitivo da instalación entre a veciñanza.
Por todas estas razóns,  o BNG demanda do Pleno da Corporación Municipal  o
seguinte ACORDO:
Instar á Xunta de Galiza a garantir  a atención sanitaria no Centro de Saúde de
Nadela á veciñanza das parroquias do sur de Lugo, cubrindo as distintas prazas
libres  no  Centro  de  Saúde  e  garantindo  a  substitución  do  persoal  durante  as
vacacións.
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E visto, así mesmo, o DITAME da Comisión Especial de Contas e Ordinaria
da  Alcaldía  e  Sostibilidade  Urbana  e  Recursos  Internos,  emitido  na  sesión
celebrada o 20 de xullo de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Instar á Xunta de Galiza a garantir a atención sanitaria no Centro de Saúde
de Nadela á veciñanza das parroquias do sur de Lugo, cubrindo as distintas prazas
libres  no  Centro  de  Saúde  e  garantindo  a  substitución  do  persoal  durante  as
vacacións.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois  cinco  minutos para  o  grupo propoñente.  Ten a
palabra o señor Arroxo.

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Moi bo día, moitas grazas. Imos debater unha
proposición que en principio debería ter o acordo unánime, porque estamos a falar
dun servizo sanitario e de que non se perda.
Existe,  pois,  dende  hai  xa  varias  semanas  certa  preocupación  por  parte  da
veciñanza,  tanto de Nadela como das parroquias do sur do municipio e do seu
entorno.  Unha  preocupación  que  se  acaba  convertendo  nun  medo  que  non  é
irracional,  porque  acaba  sendo  o  modus  operandi  que  acaba  acontecendo  en
moitas ocasións por parte da Xunta de Galicia cando quere desmantelar un servizo
sanitario.
Que o de empezar  con peches,  e podémolo  ver  na experiencia  doutros moitos
municipios. Empeza con peches temporais, e primeiramente non se cobren baixas,
despois non se cubren vacacións e, ao final, o que acaba acontecendo é o peche
definitivo dese centro, algo que dende logo non se pode permitir.
Estamos a falar dun centro de saúde que cubre en torno a preto de mil persoas,
que agora mesmo pois xa non dispoñen... xa non é que non dispoñen da atención
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nese centro de saúde é que só dispoñen da atención tres días á semana. Teñen
que desprazarse a outro, neste caso o que está en Fingoi, para poder acudir só en
tres días á semana. Nin sequera teñen atención os cinco días.
Puidemos ver en directo, ante a preocupación que nos trasladaban varios veciños e
veciñas como un veciño que tiña que facer unha solicitude dunha receita médica,
non tiña disposición en menos de quince días, algo que, evidentemente, pois non
se pode permitir e que é un auténtico desmantelamento de algo tan básico para nós
como ten que ser o servizo sanitario.
Dise moitas veces que o rural  non morre. O rural  matase.  Mátase cando se lle
quitan servizos, e sobre todo cando se quitan dous, que é o centro de saúde e o
colexio. E todo apunta que a liña do Centro de Saúde de Nadela era esa. Pode que
agora mesmo, pois ante o movemento que se levantou, ante as queixas veciñais,
ante todo ruído que está a facer, pois poida cambiar de situación, pero dende logo é
algo que debemos blindar.
E  creo  que  como  corporación  municipal  debemos  blindar  e  debemos  garantir
unanimemente que Nadela ten que ter centro de saúde, que non se pode pechar e
que ademais non pode volver a acontecer. Xa non é que non se peche. Non pode
volver a acontecer o que xa non é a primeira vez que pasa, que durante os meses
de verán quedan sen poder ser atendidos e quedan, sobre todo, sen o dereito a ser
atendidos os cinco días á semana, como calquera veciño ou veciña.
Nós temos que dicir que imos seguir facendo seguimento deste asunto. Nas últimas
informacións dise que cando pasen estes dous meses de verán que se vai volver
abrir.  Faremos  seguimento,  volverémolo  traer  aquí  se  é  necesario,  levarémolo
como  así  tamén  dixemos,  ao  Parlamento  galego  e  sabemos  ademais  que  a
veciñanza, pois se vai mobilizar de ser necesario. Polo tanto, queremos trasladarlle
isto á Consellería de Sanidade e tamén queremos e cremos que moi importante
que  hoxe  haxa  un  acordo  unánime  desta  corporación  para  poder  manter  o
funcionamento do centro e saúde de Nadela. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do Partido Socialista,
señora Alvarellos, ten a quenda de palabra.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Dende o Grupo municipal do Partido Socialista non só vemos axeitada a petición
que se recolle  nesta  proposición,  senón que nós,  por  parte  da  nosa  formación
política  xa  anunciamos  a  pasada  semana  que  ademais,  interpelaríamos  no
Parlamento galego ao conselleiro de Sanidade para que aclare en que termos e con
que prestacións manterá aberto o Centro de Saúde de Nadela tralo verán.
Cremos que á vista dos continuados recortes que se están facendo en materia de
sanidade en toda a comunidade autónoma e, sobre todo, sendo conscientes da
cantidade de incumprimentos que a Xunta de Galicia ten para con Lugo, resulta
necesario que o titular de Sanidade responda con concreción ás cuestións que se
lle plantexan.
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Chámennos  escépticos,  pero  coido  que  Lugo  é  un  municipio  que  xa  vén
escarmentado  da  falta  de  compromiso  da  administración  autonómica  co  noso
Concello. E non fai falta falar de grandes proxectos, prometidos polo señor Rueda
na primeira reunión institucional que mantivo coa alcaldesa hai case un ano, e polos
que seguimos agardando.
Só fago un recordatorio  como un Museo da Romanización,  o  financiamento  de
proxectos  de  abastecemento  no  rural,  a  finalización  do  Plan  Paradai,  etcétera,
etcétera, etcétera.
Senón que, co paso dos meses, a realidade demostra como se contradín vostedes,
faltando constantemente á palabra que lle dan aos nosos veciños.
Porque non é  por  nada,  o  anterior  anuncio  feito  pola  Xunta  aos residentes  de
Nadela foi que a xubilación do médico de familia que se produciu no mes de abril
non implicaría o peche. Xa ven a palabra.
Pois estamos en xullo e o equipamento sanitario foi mermado a tal velocidade que
recortando  e  derivando,  derivando  e  recortando,  agora  mesmo  xa  non  presta
ningún tipo de servizo, o que obriga ás e aos pacientes de Nadela a trasladarse a
outros centros para a súa asistencia. De aí a nosa incredulidade, cando agora se
xustifican que volverán abrir en setembro, pero non son capaces de explicar con
que persoal á fronte para ofrecer que tipo de atención nin tan sequera se manterán
o cupo actual.
E  como  dicía  ao  principio,  o  rosario  de  peches  en  centros  de  primaria,
especialmente no rural, que afectan a todas as provincias e a errática xestión dos
recursos  existentes,  son  malos  indicadores  das  expectativas  que  podemos  ter
sobre o que pasará no consultorio de Nadela tralo verán.
Por iso non queremos máis vaguidades por parte do titular  de Sanidade,  senón
unha relación dos medios que porá a disposición das e dos veciños da parroquia de
Nadela para garantirlles que dentro de dous meses recuperen a prestación que
tiñan, a prestación completa. Agardaremos pola súa resposta na cámara galega,
pero parécenos tamén moi acaído instalo igualmente a que cumpra coa palabra
dada á veciñanza para que en setembro o centro de primaria estea aberta de novo,
con todas as prestacións que ofrecía e como dicía tamén o representante, o voceiro
do BNG, estaremos vixiantes para que así sexa.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do Partido Popular. Cinco minutos.

-  AURORA  AIDA GOÁS CASTRO:  Buenos  días,  señora  alcaldesa,  señoras  y
señores tenientes de alcadesa, portavoces de los grupos políticos, concejales de
los diferentes grupos políticos, señor secretario, señor interventor.
Estamos en una situación habitual en las vacaciones de verano en relación a lo que
está sucediendo en el centro de salud de Nadela.
Siempre  cuando  trabajaba  el  anterior  compañero  que,  como  bien  han  dicho
ustedes, se ha jubilado este año, en vacaciones siempre se pasaba a continuar la
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atención médica al Centro de Salud de Fingoi, centro de salud del cual depende
este consultorio de Nadela.
Este año se está llevando a cabo la misma actuación. Los meses anteriores de julio
había consultas. Había consultas de tres días, de cuatro horas, para garantizar la
atención médica a ese grupo de población.
En este momento la lista de contratación de médicos está a cero. Es decir, no hay
médicos para cubrir  las plazas existentes y para sustituir  a los compañeros que
están tratando de disfrutar de sus vacaciones.  No hay médicos. Por lo tanto, la
atención en el  centro de Atención Primaria de Nadela  depende de los médicos
adscritos al centro de salud de Fingoi.
El  Conselleiro  de  Sanidade,  don  Julio  García  Comesaña,  confirmó  a  nuestra
portavoz, doña Elena Candia, que en el centro de salud de Nadela se recuperaría la
atención a los pacientes a la vuelta del verano, cito textualmente las palabras de
nuestro conselleiro.
¿Además,  cómo no  vamos  a  defender  nosotros  desde  el  Grupo  popular  en  el
Ayuntamiento  a  ese  consultorio?  Se  construyó  cuando  don  Luis  Abades  era
delegado  provincial  de  Sanidad.  Fue  apoyado  en  todo  momento  por  el  gran
esfuerzo que hizo nuestro compañero también del Partido Popular el señor Pena
Souto,  que  en  paz  descanse.  Y  continuaremos  su  lucha  para  que  continúe
prestando atención médica a los vecinos de Nadela.
Existe una deficiencia importante de personal médico, sobre todo en médicos de
Atención  Primaria,  médicos  que  son  especialistas  en  medicina  familiar  y
comunitaria. A esa especialidad ustedes saben que se accede por vía MIR, como
las  otras  especialidades.  Es  una  especialidad  como  cualquiera  de  las  otras,  e
insisto en esto, es una especialidad en la cual los médicos de medicina familiar y
comunitaria se forman en los centros de salud, se forman en los hospitales de las
áreas  correspondientes  a  esos  centros  de  salud,  yo  soy  médico  de  medicina
familiar  y  comunitaria.  Somos  médicos  especialistas  como  cualquier  otro
compañero que haya obtenido su especialidad por vía MIR.
Los médicos de primaria están muy denostados. Se les considera  como que te
tienen menos categoría, igual que los médicos hospitalarios, y por eso hago este
hincapié  en  la  capacitación  profesional  magnífica  que  tienen  los  médicos  de
medicina familiar y comunitaria y que ejercen en la Atención Primaria, en Lugo, en
Galicia y en España.
El  problema  es  que  no  hay  médicos.  No  hay  médicos  especialistas  porque  el
Ministerio de Sanidad no oferta las plazas necesarias y suficientes que precisa todo
el Estado.
Este año el examen MIR se celebró el día 21 de enero de 2023, con 8.550 plazas
MIR  que  se...  Cuando  ofertaban  esas  plazas.  Pero  los  que  se  presentaron  al
examen eran 11.577 médicos. De las plazas MIR ofertadas, 200 plazas de medicina
familiar quedaron sin cubrir. Quedaron sin cubrir por lo que les estaba comentando:
la Atención Primaria en este momento se está convirtiendo en una atención heroica
al paciente todos los días, con la sobrecarga de trabajo. ¿Por qué? Porque no hay
médicos.  ¿Por  qué sucede esto en Lugo? Porque la  población  es  mayor,  tiene
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muchísimas  patologías,  tiene  muchísimas  [...],  necesitan  mucho  tiempo.
Necesitamos más médicos en Lugo, en Galicia y en toda España.
Bien, insisto, de las plazas ofertadas...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ben. Finalizou o seu tempo. Quenda agora, segunda,
para o grupo propoñente, señor Arroxo, tres minutos.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. Eu, que por circunstancias da vida, xa
levo oito anos de concelleiro escoitei moitos debates aquí a respecto da sanidade.
Hai oito anos, dende as gradas do Partido Popular, dicíase unha cousa, que era:
"Non se pode facer máis porque non hai máis médicos". Hai oito anos xa se dicía
iso.  Hai  oito  anos  gobernaba  o  presidente  Mariano  Rajoy,  daquelas  non  se  lle
botaba a culpa ao Estado. Non sei de quen era a culpa, pero creo que todas e
todos coñecemos un gran número de médicas e médicos que tiveron que emigrar
porque  aquí  non  puideron  traballar  e  si  puideron  noutros  países  ou  noutros
territorios do Estado español. Entón igual o problema é outro. Non é que non haxa
médicos, é que os médicos que había, que se formaron, pois tiveron que marchar,
que daba igual  quen gobernase no Estado.  Tiveron que marchar  efectivamente
igual,  e  acabamos  escoitando  cousas  que  se  normalizan,  que  non  se  poden
normalizar. Eu acabo de escoitar que isto é unha situación habitual, o que acaba de
acontecer no centro e saúde de Nadela. É que iso non se pode normalizar, que
sexa unha situación habitual que a veciñanza en Nadela quede meses sen médico.
Non pode ser algo habitual. Ten que ser algo excepcional, en todo caso.
Entón non podemos normalizar como que é algo habitual. Iso ten que cambiar.
E, dende logo, nós, como dixen antes, imos estar pendentes, primeiro, de que o
centro de saúde non se peche, que iso é o primeiro que hai que ter en conta, e
despois que non volva acontecer nunca máis iso de que durante os meses de verán
a veciñanza que vai a ese centro de saúde teña que ir  a outro só dous días á
semana e que teña que ter os problemas como o que está acontecendo de agardar
ata 15 días para unha receita. Porque a xente non pode agardar 15 días para unha
receita médica. Evidentemente, non?
Eu non vou afondar máis neste asunto. Simplemente quédome co que acabo de
escoitar, que o Partido Popular acaba de dicir que ten o compromiso sobre a mesa
de que isto non vai volver a acontecer. Entón, pois seguiremos pendentes, consta
en acta, entón faremos vixilancia se realmente a palabra do Partido Popular vale ou
non vale.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para a
portavoz do Partido Socialista, señora Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa. O
que está claro é que non dubidamos da capacitación, por suposto, dos médicos de
Atención Primaria. Está claro que o que hai é unha falta de xestión e unha falta de
previsión.
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Isto non aconteceu agora, como ben dixo o voceiro do Bloque Nacionalista Galego,
pero  neste  caso  de  Nadela,  como  moitos  outros,  están  vostedes  utilizando
claramente unha estratexia e a pregunta é "cal é esa estratexia". Ben a estratexia
da gradualidade, penso que esa pode ser unha. Esta consistente en que para facer
que se acepte unha medida inaceptable, basta aplicala gradualmente, a contagotas,
por anos consecutivos. Isto é o que están facendo vostedes coa sanidade pública
galega,  porque  podo  poñer  outros  exemplos:  o  centro  médico  de  Parga,  como
moitos outros. Ir desmantelando centros de saúde, sobre todo os rurais, pouco a
pouco, a ver se non se nota.
Hai outra estratexia. A estratexia de diferir. Outra maneira de facer aceptar unha
decisión impopular  e  a de presentala  como dolorosa e necesaria,  que é o que
parece que  vostede fai,  conseguindo  a  aceptación  pública  no momento  para  a
aplicación futura. É dicir, o mal xa vira. Agora temos e despois xa virá, pero van
desmantelando pouco a pouco. Por iso non dan unha resposta clara e contundente
a cando se vai a abrir  o centro de saúde de Nadela.  Queren seguir  diferindo a
solución e a resposta de responsables para ver se coa. E a terceira, que tamén me
parece bastante importante, que parece que aquí se utiliza ultimamente bastante,
crear  problemas  e  despois  ofrecer  solucións.  Este  método,  tamén  chamado
problema-reación-solución está estudiado, evidentemente. Créase un problema, hai
unha reacción social ao mesmo e despois aparece o mesmo que creou o problema
como salvador ou salvadora, ofrecendo unha solución.
Isto é o que se fixo vostede aparentando,  vostedes,  aparentando na prensa co
conselleiro de Sanidade e na reunión cos veciños. Isto é o que pretendían facer?
Esta é a súa estratexia? É que esta é a última estratexia, por certo, está sendo xa
moi utilizada ultimamente neste concello por quen está agora na oposición. Temos
exemplos, como as vivendas do Castiñeiro, incluso podemos falar da zona de baño
pública,  porque  como  pensaban,  algún  pitoniso,  que  ía  haber  outra  alcaldesa.
Despois viñan de salvadores, e ía haber, ían arranxarse todos os problemas coa
Xunta de Galicia.
Polo tanto, eu creo que son as tres, pero fundamentalmente a chamada problema-
reacción-solución.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  pois  última  quenda  para  a
portavoz do Partido Popular, tres minutos, señora lagoas.

- AURORA AIDA GOÁS CASTRO: En este momento en España hay más de 3000
médicos  sin  poder  acceder  a  una  especialidad  por  no  hacer  una  vía  MIR
extraordinaria.  Saben  ustedes  que  es  necesario  tener  la  especialidad  de  forma
indispensable para poder trabajar en la sanidad pública, según la normativa de la
Unión Europea.
¿Por qué no se han aumentado el número de plazas MIR, como se viene pidiendo
año  tras  año,  por  parte  de  muchas  comunidades  autónomas  en  la  Comisión
Interterritorial de Sanidad? Lo hemos pedido el gobierno gallego, lo ha pedido el
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gobierno vasco, lo ha pedido el gobierno catalán. Todos ellos de signo político muy
distinto como ustedes saben y conocen.
¿Por  qué creen que la  Xunta de Galicia  tiene semejante actitud negativa hacia
todos  los  gallegos  tratando  de  no  proporcionarles  la  sanidad  que  necesitan  y
merecen?
No, señores. El problema está en el ministerio de sanidad y en su funcionamiento
en el Estado central. Ese es el problema, que no se descolapsan. ¿Por qué esa
negativa a una vía extraordinaria MIR para ofrecernos 3.000 profesionales que han
acabado la carrera de Medicina?
Todos sabemos que el gobierno central debería de ampliar el número de plazas en
oferta MIR, flexibilizar los criterios de formación vigentes para aumentar el número
de centros de salud que puedan realizar la formación de los residentes, aumentar el
número  de  tutores  que  puedan  hacerse  responsables  de  la  formación  y
especialización de estos residentes.
El único responsable de que non existan médicos de familia en la Atención Primaria
es el gobierno de España, un gobierno de la confianza, también señor Arroxo, de su
partido, del Bloque Nacionalista Galego que apoyó en el Parlamento Español a que
se  consiguiese  la  investidura  del  señor  Pedro  Sánchez  como  presidente  del
Gobierno de España.
¿Por qué el gobierno de España no actúa y aumenta esas plazas MIR? Se contesta
fácilmente. Porque por mucho que usted venga aquí y nos diga lo superimportante
que es la sanidad y el atender a los ciudadanos y en este caso a los gallegos y a
los  lucenses,  como  también  piensa  el  Partido  Popular  que  es  muy  importante
atenderlos, el Gobierno de España ha gestionado un Ministerio de Sanidad por el
cual en cinco anos han pasado cinco ministros, iniciando con doña Carmen Montón
Jiménez; segundo, doña Luisa Carcedo Roces; tercero, don Salvador Illa; cuarto,
doña Carolina Darias; quinto, don José Manuel Miñones, que es el actual...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente. Un minuto, señora Arroxo.

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: Isto  vouno dicir  simplemente  con  todo  o
respecto e todo o aprecio. Creo que no debate está ben traer as cousas escritas,
pero despois hai que tamén variar cando se din outras cousas, porque estabamos
falando xustamente de que esta non é unha escusa que sirva para agora. Hai oito
anos tamén se dicía a mesma escusa que é a do goberno do Estado, non?
Entón eu creo que hai que traer esa flexibilidade para podelo levar. Eu non vou
tampouco afondar máis, como dixen antes.
Eu quédome coas palabras de que aquí houbo un compromiso, que se falaba da
señora  Elena  Candia,  que  se  reunira  co  conselleiro.  Imos  facer  seguimento
absoluto e no caso de que non se cumpra, pois volveremos estar aquí e noutros
sitios. Moitas grazas.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Tardaba xa en aparecer nesta
sesión plenaria o señor Pedro Sánchez.  Non sei se o señor Pedro Sánchez do
goberno  Frankenstein,  ou  o  señor  Pedro  Sánchez,  presidente  dese  partido  do
Estado, que parece que somos nestes últimos días.
En todo caso, o señor Pedro Sánchez e o seu goberno incrementou moitísimo as
prazas MIR. Moitísimo. O número de prazas MIR. Non ocorreu así no goberno da
austeridade do señor Rajoy. Isto é unha realidade, pero tamén é outra realidade
que ao final  estamos formando, facendo un esforzo importantísimo en formar  a
grandes  docentes  e  grandes  sanitarios  como  é  a  realidade  para  que  despois
exerzan ese coñecemento todo noutros lugares, porque as condicións de traballo
son mellores ou porque aquí non se lles dá oportunidade por parte de quen ten a
competencia.
En todo caso,  imos ver  a parte positiva.  Ese compromiso por  parte  do Partido
Popular de que se mantén ese centro e que se evita ese peche, que sería malo
para os veciños de Nadela e a súa contorna, pero malo para a sanidade pública da
nosa cidade e do noso país.
Imos proceder a votar a proposta do Bloque Nacionalista Galego.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

14/92  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 14 DE ABRIL DE 2023, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS (Exp. 2023/G004/000593).

En  conformidade  co  informe  do  secretario  xeral  do  Pleno  por  substitución  do
vicesecretario  accidental,  obrante  no  expediente,  e  para  dar  cumprimento  ao
establecido no artigo 42 do Regulamento de organización, funcionamento e réxime
xurídico  das entidades locais  aprobado polo  Real  decreto 2568/1986,  do 28 de
novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento orgánico municipal
do Pleno do Concello de Lugo, ao Excmo. Concello Pleno DÁSELLE CONTA das
resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e Delegadas, que obran
no Servizo de Actas e Goberno dende o día 14 de abril de 2023, coa numeración
3219/2023 a 6168/2023, na plataforma electrónica TECOL, recollidas no Libro único
de resolucións correspondente ao ano 2023.

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.
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15/93  DACIÓN  DE  CONTA  DO  DECRETO  NÚMERO  6005/2023,  DO  30  DE
XUÑO DE 2023, RELATIVO Á CONSTITUCIÓN DA XUNTA DE PORTAVOCES
DO CONCELLO DE LUGO (2023/G004/000584).

 Ó Excmo. Concello Pleno DÁSELLE CONTA do Decreto número 6005/2023 do 30
de xuño de 2023, relativo á constitución da Xunta de Portavoces do Concello de
Lugo e que, a seguir, se transcribe:

’Excma. Sra. alcaldesa presidenta do Excmo. Concello de Lugo, dona Lara
Méndez López.

Visto o acordo número 1/73 adoptado no Pleno Extraordinario celebrado o
pasado  día  26  de  xuño  de  2023,  relativo  á  dación  de  conta  dos  escritos  de
constitución  dos grupos políticos  municipais  e  de designación  de portavoces,  e
tendo  en  conta  o  disposto  no  artigo  43  do  ROMP,  segundo  o  cal  a  Xunta  de
Portavoces, órgano deliberante e consultivo, estará presidida polo Presidente ou
Presidenta do Pleno ou o concelleiro ou concelleira en que delegue e integrada
polos/polas portavoces dos grupos políticos; quedará constituída por resolución do
Presidente ou Presidenta do Pleno, tan pronto como se formalizase a designación
dos seus e das súas integrantes e reunirase cando sexa convocada polo Presidente
ou  Presidenta  do  Pleno,  esta  Alcaldía  DISPÓN a  constitución  da  Xunta  de
Portavoces e dos e das suplentes deles, segundo o seguinte detalle:

GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE
Portavoz:
Dona Mercedes Paula Alvarellos Fondo.
Suplentes da portavoz:
Don Miguel Fernández Méndez.
Don Mauricio Victorio Repetto Morbán.
Dona Ana María González Abelleira.
Don Jorge Bustos Atanasio.
Dona Olga López Racamonde.
Don Ángel Pablo Permuy Villanueva.

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE NACIONALISTA GALEGO
Portavoz:
Don Rubén Arroxo Fernández.
Suplentes do portavoz:
Dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón.
Don Alexandre Penas Roibás.
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Dona María Cristina López Fernández.
Don Felipe Rivas Jorge.

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR
Portavoz:
Dona Elena Candia López.
Portavoz suplente:
Dona Cristina Sanz Arias.
Portavoz adxunto:
Don Enrique Ceferino Rozas López.
Portavoz adxunto suplente:
Don Antonio Ameijide Osorio.’

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

16/94  DACIÓN  DE  CONTA  DO  ACORDO  NÚMERO  2/349  DA  XUNTA  DE
GOBERNO LOCAL DO 26 DE XUÑO DE 2023, RELATIVO Á DETERMINACIÓN,
NÚMERO  E  CARACTERÍSTICAS  DO  PERSOAL  EVENTUAL  DA
CORPORACIÓN MUNICIPAL 2023 (2023/G004/000585).

Examinado o expediente tramitado para os efectos DÁSELLE CONTA ó Excmo.
Concello Pleno do acordo número 2/349 da Xunta de Goberno Local do 26 de xuño
de 2023 que, a seguir e literalmente se transcribe:

’2/349 PERSOAL EVENTUAL DO CONCELLO DE LUGO CORPORACIÓN  2023-
2027.- Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta da
Alcaldía, do  26 de xuño de 2023, na parte expositiva do cal se fai constar:

‘Constituída o día 17 de xuño de 2023 a corporación municipal resultante
das eleccións locais celebradas o día 28 de maio, e tendo en conta o establecido no
artigo 127.1.h) e 2 da Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime
local,  a  Xunta  de  Goberno  Local  determinará  o  número  e  réxime  do  persoal
eventual, sendo esta unha competencia indelegable.’

A  Xunta  de  Goberno  Local,  á  vista  do  informe  da  Intervención  Xeral
municipal e a conformidade da Vicesecretaría, no uso das súas atribucións, con
base na proposta da Alcaldía e por unanimidade dos seguintes asistentes: Excma.
Sra. D.ª LARA MÉNDEZ LÓPEZ, alcaldesa presidenta do Concello de Lugo (Grupo
Municipal PSdeG-PSOE); Ilmo. Sr. D. MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ, tenente de
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alcaldesa delegado da Área de Goberno de Transición Ecolóxica e Impulso Rural
(GMPSdeG-PSOE);  Ilma.  Sra.  D.ª  MERCEDES  PAULA ALVARELLOS  FONDO,
tenenta  de alcaldesa  delegada  da Área de Goberno de Sostibilidade Urbana  e
Recursos Internos (GMPSdeG-PSOE); Ilmo. Sr. D. MAURICIO VITORIO REPETTO
MORBÁN, tenente de alcaldesa delegado da Área de Goberno de Dinamización
Económica  (GMPSdeG-PSOE);  Ilma.  Sra.  D.ª  ANA  MARÍA  GONZÁLEZ
ABELLEIRA,  tenenta  de alcaldesa  delegada  da  Área  de  Goberno  de  Cohesión
Social (GMPSdeG-PSOE); Ilmo. Sr. D. RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ, tenente de
alcaldesa delegado da Área de Goberno de Mobilidade e Infraestruturas Urbanas
(Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego); Ilma. Sra. D.ª TAREIXA ANTÍA
FERREIRO  TALLÓN,  tenenta  de  alcaldesa  delegada  da  Área  de  Goberno  de
Cultura,  Turismo  e  Promoción  da  Lingua  (GMBNG)  e  a  Ilma.  Sra.  D.ª  MARÍA
CRISTINA LÓPEZ  FERNÁNDEZ,  tenenta  de  alcaldesa  delegada  da  Área  de
Goberno de Participación e Servizos para a Veciñanza (GMBNG), ACORDA:

PRIMEIRO.-  A  aprobación  do  seguinte  CADRO  DE  PERSOAL  DE
FUNCIONARIOS EVENTUAIS:

CADRO DE PERSOAL DE FUNCIONARIOS EVENTUAIS

   CORPORACIÓN MUNICIPAL 2023

I.  ALCALDÍA  E  GRUPO  DE  GOBERNO  (ÁREA  DE  ALCALDÍA,  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA E RECURSOS INTERNOS, ÁREA DE DINAMIZACIÓN
ECONÓMICA,  ÁREA  DE  COHESIÓN  SOCIAL  E  ÁREA  DE  TRANSICIÓN
ECOLÓXICA E IMPULSO RURAL)

1. Denominación do posto:

XEFA/E DO GABINETE DA ALCALDÍA

Número de postos:

- un

Autoridade á que presta a súa función de confianza ou asesoramento:

Alcaldía

Funcións:

a) asistir e asesorar a alcaldesa no exercicio das súas funcións de dirección do
goberno e da Administración municipal, así como naqueloutros asuntos ou materias
que esta dispoña; 
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b) proporcionarlle  á  alcaldesa  o  asesoramento  e  a  información  que  resulte
necesaria para o desempeño das súas competencias;

c) o seguimento dos programas, plans, obxectivos e actividades das diferentes
áreas de goberno, organismos públicos e sociedades municipais coa finalidade de
facilitarlle á alcaldesa a coordinación da acción do goberno;

d) recompilar  de  todos  os  órganos  do  Concello  canta  información  sexa
necesaria para o cumprimento das funcións asignadas ao Gabinete de Alcaldía;

e) coordinar, a través da Dirección de Comunicación, a acción informativa do
Concello e dos organismos públicos e sociedades municipais;

f) coordinar e supervisar as actuacións en materia de protocolo;

g) atender persoalmente aos membros da corporación e órganos directivos en
cantos  asuntos  lle  sexan  formulados  para  a  consideración  e  resolución  pola
Alcaldía;

h) o control da entrada e despacho de canta documentación e correspondencia
se lle dirixa directamente á Alcaldía e, en especial, as comunicacións das e dos
concelleiros e grupos políticos municipais e

i) demais funcións de confianza e asesoramento especial que se lle asignen.

Retribucións anuais:

43.901 euros.

2. Denominación do posto:

RESPONSABLE DIRECTOR/A DE COMUNICACIÓN

Número de postos:

- un

Autoridade á que presta a súa función de confianza ou asesoramento:

Alcaldía

Funcións:

as relacionadas cos medios de comunicación e a acción informativa e en
especial:
a) facilitarlle á Alcaldía a súa relación cos medios de comunicación social;

b) a preparación, programación e execución da política de comunicación;
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c) as relacións cos medios de comunicación social e

d) o tratamento documental e arquivo das informacións sobre temas municipais
aparecidas nos medios de comunicación.

Retribucións anuais:

43.901 euros 

3. Denominación do posto:

COLABORADORA/OR ASESORA/OR DO GABINETE DA ALCALDÍA

Número de postos:

tres

Autoridade á que presta a súa función de confianza ou asesoramento:

Alcaldía

Funcións:

servirlles de apoio e colaboración directa á Alcaldía e ao grupo de goberno,
asesoramento especial, relacións institucionais, información e demais funcións que
se lles asigne relacionadas coas propias de confianza e asesoramento especial.

Retribucións anuais:

35.925 euros.

4. Denominación do posto:

ASISTENTAS/ES SECRETARIAS/OS DO GABINETE DA ALCALDÍA E GRUPO
DE GOBERNO

Número de postos:

- un

Autoridade á que prestan a súa función de confianza ou asesoramento:

Alcaldía e grupo de goberno

Funcións:

a) serven de apoio organizativo a toda a actividade da alcaldesa e do grupo de
goberno, así como a xestión das relacións públicas;
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b) demais funcións de confianza e asesoramento especial que se lle asignen.

Retribucións anuais:

27.956 euros.

II.  GRUPO DE GOBERNO (ÁREA DE CULTURA, TURISMO E PROMOCIÓN DA
LINGUA, ÁREA DE PARTICIPACIÓN E SERVIZOS PARA A VECIÑANZA E ÁREA
DE MOBILIDADE E INFRAESTRUTURAS URBANAS).

5. Denominación do posto

COLABORADORA/OR ASESORA/OR

Número de postos:

- dous

Autoridade á que prestan a súa función de confianza ou asesoramento:

Tenente de alcaldesa primeiro

Funcións:

servirlle de apoio e colaboración directa ao grupo de goberno, asesoramento
especial, relacións institucionais, información e demais funcións que se lles asignen
relacionadas coas propias de confianza e asesoramento especial.

Retribucións anuais:

35.925 euros.

III GRUPOS POLÍTICOS

6. Denominación do posto:

RESPONSABLES DIRECTORAS/ES DE COMUNICACIÓN DO GRUPO

Número de postos:

- dous

Autoridade á que prestan a súa función de confianza ou asesoramento:

un posto ao Grupo Municipal Bloque Nacionalista Galego e outro ao Grupo
Municipal Popular. 
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Funcións:

as relacionadas cos medios de comunicación e a acción informativa e en
especial:

a) facilitarlle ao grupo a súa relación cos medios de comunicación social;

b) a preparación, programación e execución da política de comunicación;

c) as relacións cos medios de comunicación social e

d) o tratamento documental e arquivo das informacións sobre temas municipais
aparecidas nos medios de comunicación.

Retribucións anuais:

43.901 euros.

7. Denominación do posto:

COLABORADORAS/ES ASESORAS/ES

Número de postos:

- cinco

Autoridade á que prestan a súa función de confianza ou asesoramento:

- dous postos ao Grupo Municipal Socialista;

- dous postos ao Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego e

- un posto ao Grupo Municipal Popular.

Funcións:

as  de  asesoramento  político  ao  grupo  municipal  e  demais  que  se  lles
asignen  relacionadas  coas  funcións  estritamente  de  confianza  e  asesoramento
especial deste persoal.

Retribucións anuais:

35.925 euros.

8. Denominación do posto:

ASISTENTAS/ES SECRETARIAS/OS

Número de postos:
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- catro

Autoridade á que prestan a súa función de confianza ou asesoramento:

- dous postos ao Grupo Municipal Socialista

- un posto ao Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego e

- un posto ao Grupo Municipal Popular;

Funcións:

a) organizar,  supervisar  e  colaborar  na  execución  dos  traballos  que  se
desenvolvan no grupo municipal;

b) efectuar traballos de transcrición de documentos; 

c) atención  das  comunicacións  tanto  telefónicas  coma  persoais  que  lle
correspondan ao grupo municipal;

d) arquivo da documentación e

e) labores de secretaría do grupo en xeral.

Retribucións anuais:

27.956 euros.

SEGUNDO.- O réxime xurídico deste persoal eventual atópase regulado no
artigo 104 da Lei de bases do réxime local, en concordancia co artigo 176 do Real
decreto lexislativo 781/1986, do 18 de abril, polo que se aproba o texto refundido
das disposicións legais vixentes en materia de réxime local e no artigo 12 do Real
decreto lexislativo 5/2015, do 30 de outubro, do texto refundido do Estatuto básico
do empregado público, en especial:

- queda prohibido o exercicio de funcións que impliquen a participación directa
ou indirecta  das potestades  públicas  ou  na salvagarda dos  intereses xerais  do
Estado e  das administracións  públicas  que lle  corresponden exclusivamente  ao
funcionariado público;

- en ningún caso, o desempeño deste posto constituirá mérito para o acceso á
función pública ou á promoción interna;

- a este persoal seralle aplicable, no que sexa adecuado á natureza da súa
condición, o réxime xeral do funcionariado de carreira;
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- este persoal estará suxeito ao réxime de incompatibilidade do funcionariado
público;

- a dedicación será exclusiva e no horario de traballo determinado en función
das  necesidades  existentes  ou  parcial,  co  horario  determinado  no  decreto  de
nomeamento, e

- o  seu cesamento  terá  lugar  por  resolución da  Alcaldía  e,  en todo caso,
cando se produza o de dona Lara Méndez López.’

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

17/96  DACIÓN  DE  CONTA DO  DECRETO  NÚMERO  6017/2023,  DO  30  DE
XUÑO DE 2023, RELATIVO Á ASIGNACIÓN DE DEDICACIÓNS EXCLUSIVAS A
MEMBROS DA CORPORACIÓN (2023/G004/000597).

 Ó Excmo. Concello Pleno DÁSELLE CONTA do Decreto número 6017/2023 do 30
de xuño de 2023, relativo á asignación de dedicacións exclusivas a membros da
corporación e que, a seguir, se transcribe:

’Excma. Sra. Alcaldesa Presidenta do Excmo. Concello de Lugo, dona Lara
Méndez López.

Visto o acordo número 6/78 do Excmo. Concello Pleno, adoptado na sesión
extraordinaria do día 26 de xuño de 2023, polo que se aproba a proposta desta
Alcaldía  no  que  atinxe  ás  retribucións  dos  membros  da  Corporación  e,
concretamente,  dos e das que as percibirán polo exercicio dos seus cargos en
réxime de dedicación exclusiva, entre os cales se contemplan os seguintes cargos:

- Á tenenta de alcaldesa delegada da Área de Goberno de Sostibilidade Urbana e
Recursos Internos.

- Ó tenente de alcaldesa delegado da Área de Dinamización Económica.

- Á tenenta de alcaldesa delegada da Área de Cohesión Social.

- Ó concelleiro delegado de Economía e Recursos Humanos.

- Ó concelleiro delegado de Xuventude e Deportes.
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- Á concelleira Delegada de Benestar e Maiores.

-  Ó  Tenente  de  Alcaldesa  Delegado  da  Área  de  Goberno  de  Mobilidade  e
Infraestruturas Urbanas.

- Á Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Participación e Servizos
para a Veciñanza.

- Á Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Cultura, Turismo e
Promoción da Lingua.

- Ó Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas.

- Ó Concelleiro Delegado de Educación e Difusión do Coñecemento.

- Tres concelleiros/as do Grupo Municipal do Partido Popular.

Visto, así mesmo, o artigo 75 da Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das
bases do réxime local,  que establece que os membros das corporacións locais
percibirán retribucións polo exercicio dos seus cargos cando os desempeñen con
dedicación  exclusiva  ou  parcial,  determinando  a  Presidenta  da  Corporación  os
membros dela que realizarán as súas funcións neste réxime de dedicación.

Segundo o anterior e logo da aprobación polo Decreto número 5756/2023,
do 21 de xuño, de organización municipal e nomeamento dos tenentes e tenentas
de alcaldesa, e concelleiros delegados e concelleiras delegadas, e o informe de
fiscalización do Interventor Xeral municipal do 28 de xuño do 2023, RESOLVO:

Primeiro.-  Os  seguintes  membros  da  Corporación  realizarán  as  súas
funcións en réxime de dedicación exclusiva:

- DONA LARA MÉNDEZ  LÓPEZ,  Excma.  Sra.  alcaldesa  presidenta,  coa
cantidade de 74.288,00 euros, repartidos en 14 mensualidades.

Coa cantidade de 53.641,20 euros,  repartidos en catorce mensualidades,
aos seguintes 14 concelleiros/concelleiras:

- Á tenenta de alcaldesa delegada da Área de Goberno de Sostibilidade Urbana e
Recursos Internos, dona Mercedes Paula Alvarellos Fondo.

-  Ó  tenente  de  alcaldesa  delegado  da  Área  de  Dinamización  Económica,  don
Mauricio Vitorio Repetto Morbán.

- Á tenenta de alcaldesa delegada da Área de Cohesión Social, dona Ana María
González Abelleira.
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-  Ó concelleiro delegado de Economía e  Recursos Humanos,  don Ángel  Pablo
Permuy Villanueva.

- Ó concelleiro delegado de Xuventude e Deportes, don Jorge Bustos Atanasio.

- Á concelleira Delegada de Benestar e Maiores, dona Olga López Racamonde.

-  Ó  Tenente  de  Alcaldesa  Delegado  da  Área  de  Goberno  de  Mobilidade  e
Infraestruturas Urbanas, don Rubén Arroxo Fernández.

- Á Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Participación e Servizos
para a Veciñanza, dona María Cristina López Fernández.

- Á Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de Cultura, Turismo e
Promoción da Lingua, dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón.

- Ó Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas, don Alexandre Penas Roibás.

- Ó Concelleiro Delegado de Educación e Difusión do Coñecemento, don Felipe
Rivas Jorge.

- Don Enrique Ceferino Rozas López (concelleiro do Grupo Municipal do Partido
Popular.

- Dona Flora Rubinos Rois (concelleira do Grupo Municipal do Partido Popular).

- Dona María del Mar Carballas Piñeiro (concelleira do Grupo Municipal do Partido
Popular).

Segundo.-  Notifíqueselles  aos  interesados  e  interesadas  coas  seguintes
indicacións:

- Lémbrase que a percepción das retribucións exclusivas é incompatible con
outras  con  cargo  aos  presupostos  das  administracións  públicas  e  entes,
organismos  ou  empresas  que  dependan  delas,  ou  o  desenvolvemento  doutras
actividades,  nos  termos  da  normativa  sobre  incompatibilidades  do  persoal  ao
servizo das administracións públicas. Tampouco terán dereito a percibir asistencias
pola  concorrencia  efectiva  ás  sesións  dos  órganos  colexiados  aínda  que  si  ás
indemnizacións que correspondan polos gastos ocasionados no exercicio dos seus
cargos.

- O desempeño dun cargo con dedicación exclusiva require a súa aceptación
polo designado ou designada.

Terceiro.- Notifíqueselles aos Servizos Económicos e ao de Persoal, para os
efectos  da  súa  alta  no  réxime  xeral  da  Seguridade  Social  e  aboamento  das
retribucións que correspondan, nos termos establecidos no acordo plenario número
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6/78, do 26 de xuño de 2023. 

Cúmprase.’

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

18/96  DACIÓN  DE  CONTA DO  DECRETO  NÚMERO  6507/2023,  DO  20  DE
XULLO  DE  2023,  RELATIVO  Á  COMPOSICIÓN  DAS  COMISIÓNS
PERMANENTES ORDINARIAS E PERMANENTES ESPECIAIS DO PLENO E
DESIGNACIÓN DE PRESIDENTES/AS E VICEPRESIDENTES/AS DELAS (Exp.
2023/G004/000657).

 Ao Excmo. Concello Pleno DÁSELLE CONTA do decreto número 65072023, do 20
de xullo, relativo á composición das Comisións Permanentes Ordinarias e Especiais
do  Pleno  e  de  designación  dos  seus  presidentes/as  e  vicepresidentes/as,  do
seguinte teor literal:

“Excma.  Sra.  alcaldesa  do  Excmo.  Concello  de  Lugo,  dona  Lara  Méndez
López.

Vistos os acordos plenarios números 4/76 e 5/77 da sesión extraordinaria do
26 de xuño de 2023, polos que se aprobaron, respectivamente, as propostas da
alcaldía relativas á creación e composición das Comisións Permanentes Ordinarias
e Permanentes Especiais do Pleno; vistos os escritos dos voceiros dos distintos
grupos  municipais  designando  aos  membros  que  formarán  parte  delas  en
representación de cada grupo, así como aos e ás que exercerán como portavoces;
vistas as actas de constitución das ditas Comisións celebradas o día 20 de xullo de
2023, nas que se procedeu, entre outros aspectos, á elección de presidentes/as e
vicepresidentes/as delas, e de conformidade co disposto nos artigos 118.1 e 124 do
Regulamento Orgánico Municipal do Pleno, RESOLVO:

Primeiro.-  Efectuar,  de  conformidade  cos  escritos  presentados  polos
voceiros  dos  distintos  grupos  municipais,  o  nomeamento  dos  membros  das
comisións  permanentes  ordinarias  e  especiais,  así  como  dos/das  seus/súas
presidentes/as  e  vicepresidentes/as  (elixidos  no  seu  das  propias  comisións)
segundo o seguinte detalle:

- COMISIÓN PERMANENTE ORDINARIA DE TRANSICIÓN ECOLÓXICA E
IMPULSO RURAL 
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Composición (en representación dos grupos municipais):
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE
Titulares: don Miguel Fernández Méndez (que actuará como portavoz), dona
Mercedes Paula Alvarellos Fondo e dona Olga López Racamonde.
Suplentes: Resto de concelleiros por orde da candidatura.
Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Titulares: don Alexandre Penas Roibás (que actuará como portavoz) e don
Felipe Rivas Jorge.
Suplentes: don Rubén Arroxo Fernández, dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón
e dona María Cristina López Fernández.
Grupo Municipal do Partido Popular
Titulares: dona Flora Rubinos Hermida (que actuará como portavoz), dona
Silvia Colmenero Guzmán, dona Aurora Aida Goás Castro e don Gustavo
Enrique Díaz Rey.
Suplentes: Resto de concelleiros e concelleiras por orde da candidatura.
Presidente e vicepresidenta e data de celebración:
- Presidente: DON MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ
- Vicepresidenta: DONA PAULA ALVARELLOS FONDO
-  Data  de  celebración:  os  xoves  da  semana  anterior  á  celebración  das
sesións plenarias ordinarias ás 9,00 horas.

- COMISIÓN PERMANENTE ORDINARIA DE DINAMIZACIÓN ECONÓMICA
E COHESIÓN SOCIAL
Composición (en representación dos grupos municipais):
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE
Titulares:  don  Mauricio  Victorio  Repetto  Morbán  (que  actuará  como
portavoz), dona Ana María González Abelleira e don Jorge Bustos Atanasio.
Suplentes: Resto de concelleiros e concelleiras por orde da candidatura.
Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Titulares: don Alexandre Penas Roibás (que actuará como portavoz) e don
Felipe Rivas Jorge.
Suplentes: don Rubén Arroxo Fernández, dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón
e dona María Cristina López Fernández.
Grupo Municipal do Partido Popular
Titulares: dona Cristina Sanz Arias (que actuará de portavoz), dona Agustín
Gallego Vigo, dona Aurora Aida Goás Castro e don Gustavo Enrique Díaz
Rey.
Suplentes: Resto de concelleiros por orde da candidatura.
Presidente e vicepresidenta e data de celebración:
- Presidente: DON MAURICIO VICTORIO  REPETTO MORBÁN.
- Vicepresidenta: DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA.
-  Data  de  celebración:  os  venres  da  semana anterior  á  celebración  das
sesións plenarias ordinarias ás 9,30 horas.
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- COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE  CULTURA,  TURISMO  E
PROMOCIÓN DA LINGUA E DE MOBILIDADE E INFRAESTRUTURAS
URBANAS
Composición (en representación dos grupos municipais):
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE
Titulares:  don  Mauricio  Victorio  Repetto  Morbán  (que  actuará  como
portavoz), dona Ana María González Abelleira e don Jorge Bustos Atanasio.
Suplentes: Resto de concelleiros e concelleiras por orde da candidatura.
Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Titulares: don Rubén Arroxo Fernández (que actuará como portavoz) e dona
Tareixa Antía Ferreiro Tallón.
Suplentes:  don  Alexandre  Penas  Roibás,  dona  María  Cristina  López
Fernández e don Felipe Rivas Jorge.
Grupo Municipal do Partido Popular
Titulares:  don  Javier  Vázquez  Prado,  don  Ramón  Cabarcos  Rodríguez,
dona Aurora Aida Goás Castro e don Agustín Gallego Vigo (que actuará de
portavoz).
Suplentes: Resto de concelleiros por orde da candidatura.
Presidente e vicepresidenta e data de celebración:
- Presidente: DON RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ.
- Vicepresidente: DONA TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN.
-  Data  de  celebración:  os  xoves  da  semana  anterior  á  celebración  das
sesións plenarias ordinarias ás 10,00 horas.

- COMISIÓN PERMANENTE ESPECIAL  DE CONTAS E ORDINARIA DA
ALCALDÍA E SOSTIBILIDADE URBANA E RECURSOS INTERNOS
Composición (en representación dos grupos municipais):
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE
Titulares:  dona  Mercedes  Paula  Alvarellos  Fondo  (que  actuará  como
portavoz),  don  Ángel  Pablo  Permuy  Villanueva  e  don  Miguel  Fernández
Méndez.
Suplentes: Resto de concelleiros e concelleiras por orde da candidatura.
Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Titulares:  dona  María  Cristina  López  Fernández  (que  actuará  como
portavoz) e don Alexandre Penas Roibás.
Suplentes: don Rubén Arroxo Fernández, dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón
e don Felipe Rivas Jorge.
Grupo Municipal do Partido Popular
Titulares: dona María Elena Candia López (que actuará de portavoz), don
Antonio Ameijide Osorio, don Ramón Manuel Cabarcos Rodríguez e dona
María del Mar Carballas Piñeiros.
Suplentes: Resto de concelleiros por orde da candidatura.
Presidenta e vicepresidente e data de celebración:
- Presidente: DONA MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO.
- Vicepresidente: DON ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA.
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-  Data  de  celebración:  os  venres  da  semana anterior  á  celebración  das
sesións plenarias ordinarias ás 11,00 horas.

- COMISIÓN  ESPECIAL  DE  SUXESTIÓNS  E  RECLAMACIÓNS  E
PERMANENTE ORDINARIA DE PARTICIPACIÓN E SERVIZOS PARA A
VECIÑANZA
Composición (en representación dos grupos municipais):
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE
Titulares: don Miguel Fernández Méndez (que actuará como portavoz), dona
Olga López Racamonde e don Ángel Pablo Permuy Villanueva.
Suplentes: Resto de concelleiros e concelleiras por orde da candidatura.
Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego
Titulares:  dona  María  Cristina  López  Fernández  (que  actuará  como
portavoz) e dona Tareixa Antía Ferreiro Tallón.
Suplentes: don Rubén Arroxo Fernández, don Alexandre Penas Roibás e
don Felipe Rivas Jorge.
Grupo Municipal do Partido Popular
Titulares: don Enrique Ceferino Rozas López (que actuará de portavoz), don
Javier  Vázquez  Prado,  dona  Silvia  Colmenero  Guzmán  e  don  Gustavo
Enrique Díaz Rey.
Suplentes: Resto de concelleiros por orde da candidatura.
Presidenta e vicepresidenta e data de celebración:
- Presidenta: DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ.
- Vicepresidenta: DONA TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN.
-  Data  de  celebración:  os  xoves  da  semana  anterior  á  celebración  das
sesións plenarias ordinarias ás 11,00 horas.

Segundo.-  Comunicar  a presente resolución ós/ás interesados/as e darlle
conta ó Pleno da Corporación na vindeira sesión que celebre.

Cúmprase.”

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

INTERVENCIÓN

19/97  DACIÓN DE CONTA DA INFORMACIÓN TRIMESTRAL (4º TRIMESTRE
2022).

En conformidade co previsto na Base 31 de Execución do Orzamento Xeral do
exercicio  2022,  ao  Excmo.  Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA  da  situación
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económica  do  estado  de  execución  orzamentaria  correspondente  ao  cuarto
trimestre  do  exercicio  2022,  en  base  á  información  rendida  ao  Ministerio  de
Facenda  e  Función  Pública  mediante  os  formularios  remitidos  a  través  da
plataforma OVEL, según anexo que obra no expediente.

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
efectos.

20/98  DACIÓN DE CONTA DA INFORMACIÓN TRIMESTRAL (1º TRIMESTRE
2023).

En conformidade co previsto na Base 31 de Execución do Orzamento  Xeral do
exercicio  2023,  ao  Excmo.  Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA  da  situación
económica  do  estado  de  execución  orzamentaria  correspondente  ao  primeiro
trimestre  do  exercicio  2023,  en  base  á  información  rendida  ao  Ministerio  de
Facenda  e  Función  Pública  mediante  os  formularios  remitidos  a  través  da
plataforma OVEL, según anexo que obra no expediente.

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

PARTICIPACIÓN CIDADÁ

21/99  DACIÓN  DE  CONTA  DO  INFORME  ANUAL  DAS  QUEIXAS  E
SUXESTIÓNS PRESENTADAS DURANTE O ANO 2022.

De conformidade coa proposa da tenenta  delegada da Área de Participación e
Servizos para a veciñanza,  do 20 de xullo de 2023,  ao Excmo. Concello Pleno
DÁSELLE  CONTA  do  INFORME  ANUAL  2022  DE  SUXESTIÓNS  E
RECLAMACIÓNS, elaborado polo responsable da oficina de Queixas e Suxestións
de data 12 de maio de 2023, do seguinte teor:

“No periodo comprendido entre os días 1 de xaneiro e 31 de decembro do
ano 2022 admitíronse a trámite 184 expedientes, segundo o seguinte detalle:

Queixas:     171 (92,93%)
Suxestións:  13 (  7,06%)

Resoltos:      164 (89,13%)
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Pendentes:     20 (10,86%)

Informes emitidos en prazo (antes de 15 días): 111 (67,68%)
Informes emitidos fóra de prazo :                         53 (32,31%)
Resoltos en prazo (antes de 3 meses):              146 (89,02%)
Resoltos fóra de prazo:                                         18 (10,97%)

Q: queixas
S: suxestións
R: resoltos
P: pendentes
I+: informes emitidos en prazo (antes de 15 días)
I- : informes emitidos fóra de prazo
R+: resoltos en prazo (antes de 3 meses)
R- : resoltos fóra de prazo

1. ÁREA DE ALCALDÍA

Expedientes: 8 ( 4,34%)

Queixas:       8 (4,67%)
Suxestións:   0 

Resoltos:       8 (100%)
Pendentes:    0 

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
INFORMÁTICA 1 1 0 1 0 1 0 1 0
POLICÍA LOCAL 7 7 0 7 0 6 1 7 0

8 8 0 8 0 7 1 8 0

2. ÁREA DE COHESIÓN TERRITORIAL

Expedientes:  44 (23,91%)

Queixas:        42 (24,56%)
Suxestións:      2 (15,38%)

Resoltos:        38 (86,36%)
Pendentes:       6 (13,63%)

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
AUGAS 25 25 0 22 3 7 15 12 10
BRIGADA DE AUGAS 4 4 0 4 0 4 0 4 0
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MEDIO AMBIENTE 10 8 2 10 0 6 4 8 2
PARQUES E X. 2 2 0 1 1 0 1 1 0
ZONA RURAL 3 3 0 1 2 0 1 0 1

44 42 2 38 6 17 21 25 13

3. ÁREA DE SOSTIBILIDADE URBANA

Expedientes: 5 (2,71%)

Queixas:        4 (2,33%) 
Suxestións:    1 (7,69%)

Resoltos:        4 (80%)
Pendentes:     1 (20%)

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
ARQUITECTURA 2 1 1 1 1 0 1 1 0
LICENZAS 3 3 0 3 0 3 0 3 0

5 4 1 4 1 3 1 4 0

4. ÁREA DE GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS

Expedientes: 15 (8,15%)

Queixas:        15 (8,77%) 
Suxestións:      0

Resoltos:        15 (100%)
Pendentes:       0 

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
FACENDA 7 7 0 7 0 3 4 6 1
TESOURERÍA 8 8 0 8 0 8 0 7 1

15 15 0 15 0 11 4 13 2

5. ÁREA DE COHESIÓN E DINAMIZACIÓN SOCIAL

Expedientes: 12 (6,52%)

Queixas:        10 (  5,84%)
Suxestións:      2 (15,38%)

Resoltos:        12 (100%)
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Pendentes:       0

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
AXENCIA DESENV.L. 1 1 0 1 0 0 1 1 0
DEPORTES 4 3 1 4 0 4 0 4 0
SERVIZOS SOCIAIS 5 4 1 5 0 4 1 5 0
XUVENTUDE 2 2 0 2 0 0 2 0 2

12 10 2 12 0 8 4 10 2

6. ÁREA DE CULTURA, TURISMO E PROMOCIÓN DA LINGUA

Expedientes: 15 (8,15%)

Queixas:        14 (8,18%)
Suxestións:      1 (7,69%) 

Resoltos:       15 (100 %)
Pendentes:      0

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
BIBLIOTECA 1 1 0 1 0 1 0 1 0
CULTURA 7 7 0 7 0 4 3 7 0
EDUCACIÓN 7 6 1 7 0 7 0 7 0

15 14 1 15 0 12 3 15 0

7. ÁREA DE PARTICIPACIÓN E SERVIZOS PARA A VECIÑANZA

Expedientes: 47 (25,54%)

Queixas:        44 (25,73%)
Suxestións:      3 (23,07%)

Resoltos:         47 (100%)
Pendentes:        0

servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
ATENCIÓN Ó C. 12 11 1 12 0 12 0 12 0
CEMITERIO 6 6 0 6 0 5 1 6 0
ESTATÍSTICA 1 1 0 1 0 1 0 1 0
REXISTRO 6 5 1 6 0 6 0 6 0
TARXETA C. 22 21 1 22 0 18 4 22 0

47 44 3 47 0 42 5 47 0

8. ÁREA DE MOBILIDADE E INFRAESTRUTURAS URBANAS
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Expedientes:  38 (20,65%)

Queixas:         34 (19,88%)
Suxestións:       4 (30,76%)  

Resoltos:     25 (65,78%)
Pendentes:  13 (34,21%) 

Servizo nº exp. Q S R P I + I- R+ R-
ENXEÑARÍA 14 13 1 7 7 3 4 7 0
POLICÍA URBANA 2 2 0 0 2 0 0 0 0
SANCIÓNS 1 1 0 1 0 1 0 1 0
S. ELÉCTRICOS 1 0 1 1 0 0 1 0 1
TRANSPORTES 20 18 2 16 4 7 9 16 0

38 34 4 25 13 11 14 24 1”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
163/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  PROCEDA  Á
REPARACIÓN DAS ZONAS DE XOGO INFANTÍS DE DIVERSOS BARRIOS DA
CIDADE.

Visto o citado rogo expresivo do seguinte:
O Grupo Municipal  do Partido Popular  faise eco das numerosas queixas

recibidas  polo  estado no que se atopan as zonas de xogo infantís  de diversos
barrios da nosa cidade. 

O  caucho  do  pavimento  presenta  fendas  de  varios  centímetros  de
profundidade, existen elementos deteriorados e en claro estado de abandono, os
peches perimetrais dos parques infantís están rotos e incumpren a súa función de
delimitar o espazo e de evitar que os nenos abandonen o recinto, en definitiva unha
situación xeneralizada e que supón un risco para os usuarios dos mesmos. 

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO A PLENO para
que se proceda á reparación inmediata destas instalacións infantís que en plena
temporada estival, que é cando máis usuarios as desfrutan, están nun estado que
non  permite  o  uso  das  mesmas  en  situación  de  seguridade  e  normalidade.
Asimesmo  se  require  do  goberno  municipal  da  elaboración  dun  plan  de
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mantenemento  destas  áreas  de  xeito  que  se  garanta  que  se  atopen  en  boas
condicións  de uso durante todo o  ano pero  especialmente  durante os  períodos
vacacionais.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular.  Queren facer uso para
motivar...? Pois tres minutos.

-  MARÍA DEL  MAR CARBALLAS  PIÑEIRO: Sí.  Un  parque  infantil  es  definido
legalmente  como un espacio  al  aire  libre  que contenga equipamiento  destinado
para  el  juego  de  menores  y  que  no  sea  objeto  de  una  regulación  específica.
Durante su desarrollo, los niños necesitan entornos que estimulen su imaginación,
creatividad y condición física.
Aquí juegan un papel fundamental los parques infantiles, ya que en ellos los niños
pueden  divertirse,  ejercitarse  y  relacionarse  con  otros,  fomentando  el
compañerismo y ayudando a socializarse.
Existe  una  infinidad  de  estudios  que  demuestran  que  los  parques  infantiles
fomentan el desarrollo cognitivo, físico y social de los niños.
Por ello, esta es una cuestión que no puede ser obviada ni tratada con la desidia
con la que este bigobierno la viene tratando en los últimos años. El diseño de un
parque infantil y su mantenimiento está legislado.
La normativa para parques infantiles en España, apúntenlo si quieren, está recogida
en  las  normas  europeas  UNE-1176  y  1177.  Además,  Galicia,  que  como  ya
sabemos es pionera en desarrollo normativo cuenta con el decreto 245/2003, del 24
de abril, por el que se establecen las normas de seguridad de los parques infantiles.
Precisamente, en su artículo 14 indica que los titulares de los parques infantiles
serán  responsables  de  su  mantenimiento  y  conservación,  debiendo  realizar
inspecciones y revisiones anuales. Sí, este artículo se está refiriendo a ustedes que
son los titulares.
Desde  el  grupo  municipal  del  Partido  Popular  estamos  recibiendo  numerosas
quejas por el estado de abandono y deterioro en el que se encuentran las zonas de
juego infantil en diversos barrios de la ciudad. Por ejemplo, en muchos de ellos el
caucho del pavimento está levantado presentando agujeros de varios centímetros
de profundidad. Existen elementos deteriorados en claro estado de abandono y los
cierres  perimetrales  están  rotos,  corriendo  el  riesgo  de  que  los  niños  puedan
abandonar el parque.
En definitiva, suponen un riesgo para los usuarios de los mismos. Ejemplos de ello
sos los parques de Marcos Cela,  el  de las inmediaciones de la escuela Ramón
Falcón, Aquilino Iglesia Alvariño o Frigsa.
Y no sólo es que ustedes se desentiendan de la gestión de las áreas de juego, sino
que en otros casos les retiran el parque infantil y si te he visto, no me acuerdo. Por
ejemplo,  en  la  plaza  de  Alicante,  donde  los  retiraron  prometiéndoles  un  nuevo
parque.  Pasan  los  meses  y  siguen  sin  noticias  del  parque  infantil  que
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comprometieron, precisamente ahora que es cuando más lo necesitan.  Por eso,
desde el Partido Popular nos hacemos eco de las quejas de los vecinos y traemos
este  ruego  al  pleno  para  pedirles  que  procedan  al  arreglo  inmediato  de  las
instalaciones infantiles que ya deberían estar revisadas y arregladas antes de la
temporada de verano que, como dije anteriormente, es cuando más usuarios las
disfrutan.
Asimismo,  y  para  cumplir  con  la  legislación  vigente,  requerimos  al  gobierno
municipal de la elaboración de un plan de mantenimiento de las salas de juego,
para que se garanticen que se encuentran en buenas condiciones de uso durante
todo el año. Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte do goberno, o señor Fernández,
concelleiro de Medio Ambiente.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois  grazas,  alcaldesa.  Bo  día  a  todos e  a
todas.  Eu  agradecerlle  á  señora  Carballas  esa  explicación  tan  didáctica.  Pero
asegúrolle  que  sabemos  o  que  é  un  parque  infantil  e  para  que  serve.  Xa  o
sabemos.
Mire, este é un tema moi recorrente que o Partido Popular trae aquí e curiosamente
cada vez que anunciamos obras nalgún dos moitos oitenta e pico parques infantís
espallados pola cidade, como fixemos recentemente.
Coñecendo a traxectoria do Partido Popular nestes últimos anos, calquera diría que
tratan de apuntarse un tanto e reivindicar algo que xa saben que se está a facer.
Por iso agardo que agora coa nova voceira do partido neste grupo municipal, tomen
boa nota diso e que estes comportamentos non se sigan repetindo.
E, miren, neste caso ademais tiveron ata mala sorte porque hai escasamente unha
semana vimos de anunciar obras, unha remodelación completa, no parque infantil
do  Castiñeiro,  cun  investimento  de  310.000  euros  e  cinco  meses  de  prazo  de
execución. E onte mesmo comezaban as obras no do Campo Castillo, neste caso
cun custo de 350.000 euros e un prazo de execución de seis meses. Aínda así,
vostedes veñen aquí con este rogo que se vén a sumar múltiples preguntas que xa
contestamos en reiteradas ocasións,  tanto  nas comisións  informativas  coma no
pleno, e unha vez máis chegan tarde e chegan tarde porque xa se está facendo.
Por iso permítome recomendarlle á nova voceira que agora, xa fóra da campaña
electoral, pois que visite os barrios e que vexa o que se está a facer e o que é
necesario facer, máis que nada para comprobar o traballo que se está a facer e se
fixo, e tamén para ter unha visión máis realista da nosa cidade.
E  miren,  en  canto  ao  mantemento,  no  seu  día  licitamos  e  temos  en  vigor  un
contrato de mantemento para a totalidade dos parques infantís da cidade, e tamén
no seu día fixemos un estudo moi completo, moi exhaustivo, das condicións e a
situación en que se atopaban os parques, o que nos permitiu empezar a actuar
conservando, rehabilitando e mellorando os que xa temos.
Iso permitiunos, por exemplo, dotar dun novo parque infantil á praza de Bretaña,
cun coste de 75.000 euros, cubrición de Augas Férreas, 166.000; renováronse a
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Milagrosa, 20.000; Rosalía de Castro, 20.000 e Aquilino Iglesia Alvariño, 51.000;
Novo Freire, 153.000; Avenida das Américas, Paseo do Miño, Río Mandeo, Xardíns
de San Roque, Praza de San Xoán, etcétera, etcétera, etcétera.
O que fai un total de 1.300.000 euros nos últimos anos e o que demostra un esforzo
importante se temos en conta...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Estou  valorando  agora  a
posibilidade xa de facer o receso. Neste momento case si, por si acaso se nos vota
moito o tempo enriba, tal e como acordamos en Xunta de portavoces e a petición
pois do corpo da Policía Nacional, por motivo da celebración da presentación dos
alumnos en prácticas da Comunidade Autónoma de Galicia, aquí na nosa cidade,
pedíronnos se podiamos facer este receso para acompañalos neste día importante
para  eles.  Celébrase  na  nosa  cidade  e  aprobamos  e  acordamos  en  Xunta  de
Portavoces facer ese receso, así que se vos parece facemos agora ese receso e en
canto finalice o que é a parte institucional dese acto retomamos a sesión plenaria...

NOTA: Rematado o exame do rogo que antecede, cando son as doce horas e
quince minutos prodúcexe un receso da sesión, que se volve a reanudar ás
trece horas e cinco minutos.

B)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
164/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  ACTUALICE
PERIODICAMENTE A INFORMACIÓN INSTITUCIONAL CUMPRINDO A LEI DE
TRANSPARENCIA, ACCESO Á INFORMACIÓN PÚBLICA E BO GOBERNO.

Visto o devandito rogo, cuxo teor é o seguinte:
Desde hace años se viene reclamando una actualización periódica de los

canales  de  información  del  Concello,  así  como  el  cumplimiento  de  su  máxima
transparencia e imparcialidad política.

Existen  varios  acuerdos  plenarios,  así  como  ruegos  e  iniciativas
presentadas por el Grupo Municipal del Partido Popular en sucesivos años, en las
que la corporación aprobó, entre otras, la elaboración de unas normas básicas para
evitar  enviar  mensajes  partidistas  como  las  que  siguen  apareciendo  en  las
plataformas digitales municipales.

La página web del  Concello  de Lugo y las  redes sociales  son un canal
institucional de información y no puede ni debe estar al servicio del partido político
que  ostente  el  poder,  sino  que  se  debe  a  los  ciudadanos.  Por  ello  el  Grupo
Municipal del Partido Popular presenta un RUEGO A PLENO para que se proceda
a la actualización periódica de toda la información institucional cumpliendo la Ley de
Transparencia, Acceso a la Información Pública y Buen Gobierno.

DELIBERACIÓN
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular, queren facer uso do...? Si,
señora Carballas.

- MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Toda acción política debe tener como
ejes  fundamentales  la  transparencia,  el  acceso  a  la  información  pública  y  las
normas de buen gobierno. Este debería ser el espejo en el que el Concello de Lugo
se debería mirar.
Como bien saben, desde el año 2015 los ayuntamiento españoles se encuentran
obligados  a  cumplir  la  ley  19/2013  de  Transparencia,  acceso  a  la  información
pública y buen gobierno.
Galicia, además, desarrolló la ley 1/2016 de 18 de enero, de Transparencia y buen
gobierno, entre muchas otras.
Como bien saben "Ignorantia iuris non excusat". Es decir, el desconocimiento de la
ley no exime su cumplimiento. ¿Y por qué les digo esto? Porque si accedemos a la
documentación  de  los  contratos  menores,  la  información que  encontramos está
muy lejos de cumplir con todos los requisitos que exige la ley.
Que, por cierto, ¿se han molestado ustedes en tratar de encontrar en la página web
el listado de contratos menores? Estoy segura de que si les pongo el ordenador
delante no consiguen llegar a la información.
¿Saben eso de que preguntando se llega a Roma? Pues en este caso no daríamos
llegado ni a la plaza de Santo Domingo y menos ahora que empezaron las obras.
Les voy a explicar  cómo se hace.  Prepárense.  Primero tienen que entrar  en la
página  datoabertos.lugo.gal,  van a Transparencia,  pero no la  transparencia  que
aparece arriba, porque esa no vale, tiene que ser la Transparencia que aparece
abajo  en  un  cuadrito  que  pone  "¿Cómo me involucro?".  Ahí  les  aparecen  seis
opciones,  pues  hay  que  seleccionar  Contrataciones  y  servicios,  aunque  sería
interesante que seleccionasen otra opción para que viesen los contenidos que se
pueden encontrar.
Por ejemplo,  si  tratan de acceder  a los datos biográficos de los concejales,  les
aparecen los de la corporación del año 2015.
Bueno,  volviendo  a contratos menores,  una vez que están en Contrataciones  y
servicio, les aparecen otras cuatro opciones. Cosa curiosa, porque de las cuatro
opciones dos de ellas no llevan a ningún sitio. Es decir, nos ponen cuatro opciones
de las cuales dos están vacías de contenido.
Bueno, ahí hay que seleccionar Contratación de bienes y servicios. Pues ahí, ahí,
aun no es. Nos vuelven a salir otras cuatro opciones. En la anterior, de las cuatro
opciones,  dos  estaban  vacías  de contenido.  Pues  aquí  mejora  la  cosa.  De  las
cuatro opciones, por lo menos solo una está vacía de contenido. Ojo, que no estén
vacías de contenido no significa que estén actualizadas, que son cosas diferentes,
como dije anteriormente.
Bueno, pues ahí sí que hay una opción que es Contratos menores.
Es  decir,  datosabertos.lugo.gal,  Transparencia,  Información  para  la  ciudadanía,
Contrataciones y servicios, Contratación de bienes y servicios, Contratos menores.
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¿De verdad ustedes creen que esto es comprensible  y  de fácil  acceso para  la
ciudadanía? Sean honestos.
Pero no queda aquí, cuando se accede a Contratos menores lo primero que pone
es:  "Se  publica  el  listado  de  los  contratos  menores  tramitados  a  través  de  la
eadminsitración hasta el 30 de octubre de 2020". ¿Desde qué fecha? Pues no lo
sabemos porque ustedes no lo ponen. No es hasta el año 2021 cuando ustedes
empiezan a poner las fechas de las adjudicaciones. Insisto que la publicación de la
información  relativa  a  los  contratos  menores  debería  realizarse  al  menos
trimestralmente y ustedes ya van tarde. La última es del 31 de diciembre de 2021.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou o seu tempo. Por parte do goberno, a
concelleira e portavoz.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Señora Carballas, a ignorancia da lei é certo que non escusa do seu cumprimento.
Pero a ignorancia de información non escusa aos concelleiros desta corporación do
coñecemento das prestacións que teñen nesta casa.
Eu accedo con facilidade, non teño problema ningún. Tamén teño que dicirlle, por
esa pregunta que facía ao final, que a sede electrónica púxose en marcha no ano
20.
Dito  isto,  sinto  dicirlle  que  xa  se  está  facendo  e  se  actualiza  periodicamente
conforme á Lei de transparencia, acceso á información pública e bo goberno.
Este é o primeiro pleno deste mandato e parece que a ansiedade provoca presentar
iniciativas sen ter un coñecemento do que ocorre nesta casa e como se fan as
cousa. Non se preocupen, calmen esa ansiedade que teñen catro anos para facelo.

C)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
165/2023 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE A REPARCELACIÓN DE DÚAS
FINCAS CO OBXECTO DE FACER UN NOVO CAMPO SANTO EN COESES.

Visto o antedito rogo do seguinte teor:
O 14 de xuño de 2022 a Comunidade de Montes en Man Común de Coeses

presentou unha solicitude de reparcelación de dúas fincas para poder cumprir cos
metros cadrados necesarios para facer un novo Campo Santo para a parroquia. 

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO A PLENO para
que se proceda, coa maior brevidade posible, a dar resposta á solicitude realizada
polos veciños desta parroquia.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular. Quere facer uso... ¿Sí?
Pois señora Rubinos, tres minutos.
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- FLORA RUBINOS ROIS: O catorce de xuño de 2022, a Comunidade de Montes
de Mancomún de Coeses  presentou unha solicitude  de reparcelación  das dúas
fincas  para  poder  cumprir  cos  metros  cadrados  necesarios  para  facer  un  novo
camposanto para a parroquia.
O  grupo  municipal  do  Partido  Popular  presenta  un  rogo  a  pleno  para  que  se
proceda coa maior brevidade posible a dar resposta á solicitude realizada polos
veciños da parroquia.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, a
concelleira de Urbanismo.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Non entendo moi  ben porque xa fixeron esta pregunta na comisión da semana
pasada e foille contestada perfectamente. Que agora fagan este rogo tampouco
entendo moi ben. De feito a pregunta está contestada. De todas formas, vólvolle
repetido. Creo que vostede estaba presente, señora Rubinos, e pódolle contestar.
Si é certo que a solicitude foi o 15 de xuño do ano 22 e o informe do servizo de
arquitectura fíxose o 8 de agosto. Menos de 2 meses despois, pero tiña unha morea
de defectos.
Polo  tanto,  deuselle  audiencia  e  aportaron  documentación  por  última  vez  nese
momento o 20 de setembro do ano 22.
A documentación aportada non resolvía os cuestionamentos que tiña o informe do
servizo de arquitectura e se lles recibe na reunión que ten lugar en novembro do
ano 22.
Se lles informa que para poder segregar, deben realizar previamente outro trámite.
E unha solicitude de segregación de innecesariedade da segregación dunha parte
da parcela, porque tiñan unha cualificación diferente. Presentan a documentación
en decembro.
Fáiselles un requirimento de pago das taxas, que non os tiñan pagados e o 16 de
xaneiro de 2023 cúmprense os trámites e dan trámite ao servizo de arquitectura.
Ábrese  o  novo  expediente  de  declaración  de  innecesariedade.  Polo  tanto,  xa
tiñamos dous  expedientes  diferentes.  Os  datos  que  incorporan  a  esta  segunda
solicitude eran discrepantes cos datos do proxecto que presentaron na primeira.
Volvemos ter problemas, polo que non é viable se non se actualiza e os técnicos
redactores  privados  da  Comunidade  mancomunal  son  conscientes  de  que
cometeron este erro. Espérase para informar, para facer os dous informes xuntos.
Se ben, xa o 28 de xuño do 23 faise o primeiro informe de innecesariedade, porque
tardaban moito en aportar toda esa documentación.
O día 10 de xullo, o outro día, antes de informar desfavorablemente a segregación,
porque non fixeran a coordinación entre os dous expedientes son advertidos de que
se vai ditar a resolución desfavorable e aí, que sorpresa¡, que o 13 de xullo do 23
aportan  nova  documentación.  Esta  si...  (  non  se  escoita)  ...os  técnicos,
examinaron...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Finalizou o seu tempo.

PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
159/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COS DANOS NA PONTE
ROMANA.

Visto o citado escrito no que se formulan as seguintes preguntas:
No mes de febreiro o Sr. Penas contestaba en pleno a un rogo do Grupo

Municipal do Partido Popular  admitindo que a ponte romana presentaba unha serie
de danos nos sillares que requerían a actuación en varios puntos. Tras afirmar que
as reparacións necesarias e o acceso aos mesmos require de autorizacións doutras
administracións e que as actuacións se levarían a cabo nos meses centrais  do
verán,  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  presenta  a  pleno  as  seguintes
preguntas: 
1. Comenzaron as obras? En caso negativo, cando está previsto o inicio
das mesmas? Cal é a causa do retraso?
2. Que actuacións está previsto levar a cabo?
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DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular. Si? Pois dous minutos.

- SILVIA COLMENERO GUZMÁN: Muchas gracias, señora presidenta. Antes de
formular la pregunta y al tratarse de mi primera intervención en la sesión plenaria de
este Concello, quisiera expresar mi voluntad de trabajar en beneficio de esta ciudad
y de sus ciudadanos.
Espero estar a la altura de lo que representa esta institución y de lo que Lugo y sus
vecinos merecen.
Confío además que los acuerdos que se adopten en este órganos de gobierno, en
la medida de los  posible,  sean consensuados,  ya que así  creo que estaríamos
trabajando  bien por  Lugo y para Lugo.  Dicho lo  anterior,  procedo a  exponer  la
pregunta.
En el pleno del mes de febrero, el señor Penas contestaba a un ruego formulado
por el Grupo Municipal del Partido Popular en el que admitía que el puente romano
presentaba una serie de daños en los sillares y que se requería de una actuación
en varios puntos de su estructura. Continuó diciendo que las reparaciones todavía
no  se  habían  hecho  porque  se  precisaba  no  solo  de  unas  autorizaciones
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administrativas  previas,  de  otras  administraciones,  sino  que  además  había  que
esperar a que disminuyera el caudal del río para acceder a las zonas dañadas. Con
tal  motivo,  en su intervención,  el  señor Penas concretó que las actuaciones de
reparación se realizarían en los meses centrales del verano. He de advertir que
hace  unos  días,  concretamente  dos  o  tres  días  después  de  que  hayamos
presentado a un registro esta petición de forma escrita, hemos podido comprobar
que se han hecho ya labores de limpieza en el  río,  del  material  arrastrado.  En
concreto del tronco de un árbol que llevaba ya desde antes de febrero incrustado en
ese hueco precisamente de las piedras de sillería que faltan. Dicho lo anterior y
visto que ya estamos a finales  del  mes de julio  y  que el  compromiso del  área
municipal  competente  en  materia  de  infraestructuras  fue  que  las  obras  se
realizarían en los meses centrales del verano, la pregunta es directa:
¿Han comenzado ya las obras de reposición de esos sillares? Y en caso de que no,
porque todavía falta verano, cierto es, si ya se ha elaborado el documento técnico
sobre los trabajos que ser pretenden realizar y si se ha solicitado...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben,  moitas grazas.  Pois  por parte do goberno,
señor Penas catro minutos.

-  ALEXANDRE  PENAS  ROIBÁS: Moitas grazas,  señora  alcaldesa.  Pois  nada,
estupendo que teñamos esa actitude no pleno que creo que compartimos e que
sexan así os catro anos para o ben dos nosos veciños.
Efectivamente había que comezar esta actuación no mes do verán. Por un tema de
estiaxe, non se podía acceder aos perpiaños da ponte coa auga cubríndoos.
É o que se fixo estes días, non lles quero quitar méritos, pero digamos que é unha
actuación que non se planifica despois dunha nota de prensa do Partido Popular
nun día, non?. É algo bastante máis complicado como estou completamente seguro
que vostedes sabe. Entón é un tema que hai que planificar ben por un tema de
seguridade  e  operabilidade  dos  traballadores  e  dos  traballos  que  se  van  facer
nunha infraestrutura desa importancia para Lugo, como así se fixo.
Pois unha fabulosa coincidencia que me alegro que os alegre.  Entón,  feita esta
operación. Ou sexa, si que empezaron esta operación porque a primeira operación
que había que facer era retirar eses troncos dos árbores para poder facer unha
avaliación correcta dos perpiaños. Estase, nese momento, estase rematando xa o
que é esa avaliación. Farase unha plantilla de todos os perpiaños necesarios, que
había que facelo evidentemente despois con estiaxe baixa, despois de quitar os
troncos e despois para facer unha avaliación técnica, como vostedes saben, hai
que facelo a posteriori e estase rematando.
Prazos que se vai rematar? Ao remate do estudo, pois en breve porque xa temos
as árbores sacadas e xa se pode facer.
Prazo en que se vai continuar a seguinte actuación? A orde política está dada e no
momento en que os técnicos o consideraron e comezaron o traballo, porque por
razóns de seguridade ou prioridade, volvo repetir, e agora continúan facendo. Creo
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que hai que deixarlles traballar coa maior premura posible e sen ningún tipo de
cortapisas política, como ten que ser.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas.

B) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
160/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN CO PLAN MUNICIPAL DE
EMERXENCIAS.

Vista a citada pregunta do seguinte teor:
O Plan Municipal  de Emerxencias no Concello  de Lugo foi  aprobado en

Xunta de Goberno, trala súa homologación por parte da Xunta de Galicia, en maio
de 2007.  O PME debe ser  unha ferramenta  para  dar  resposta  de forma áxil  e
coordinada ante calquera emerxencia,  debe ser un documento que deixe pouco
marxe á improvisación  e que se actualice de forma periódica e permanente. Sen
embargo dende a súa aprobación ningunha destas actuacións foi levada a cabo,
dando lugar a un plan obsoleto e sen adaptar á situación real da cidade. Foi  xa no
ano 2018 e logo no 2021,  despois  do terrible incendio  de O Ceao,  cando este
Grupo  levou  a  pleno  sendas  iniciativas,  aprobadas  en  ambos  casos  por
unanimidade, para pedir a súa revisión e actualización. Dous anos depois o Grupo
Municipal presenta ante o Pleno as seguintes preguntas referidas ao PME: 

1.  Cando  está  prevista  a  revisión  e  actualización  do  Plan  Municipal  de
Emergencias?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte do Partido Popular, señor Rozas,
dous minutos.

-  ENRIQUE CEFERINO ROZAS LÓPEZ: El Plan Municipal de Emergencias en el
Ayuntamiento de Lugo fue aprobado en Junta de Gobierno en mayo de 2007. Sin
embargo,  desde su aprobación  ninguna  de las  actuaciones  fue llevada  a  cabo,
dando lugar a quedar a un plan obsoleto y sin adaptar a la situación real de la
ciudad.
Fue ya en el año 2018 y luego en el año 2021, después de un terrible incendio en el
Ceao,  cuando este grupo llevó a pleno sendas iniciativas aprobadas ambas por
unanimidad. Después de dos años y sin tener ningún tipo de información sobre el
mismo preguntamos al Pleno del ayuntamiento cuando está prevista su revisión y la
actualización de dicho plan.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  por  parte  do  goberno,  a  portavoz
municipal, señora Alvarellos.
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-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Grazas, señora alcaldesa. Señor
Rozas, quero  dicirlle  que  se  encargou  ao  servizo  de  prevención  e  extinción  de
incendios, a través do enlace designado na Policía Local e estase traballando nesta
elaboración e actualización neste momento.
Polo tanto, esperemos que estea o máis axiña posible unha vez que os técnicos
conclúan este expediente.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas.

C) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
161/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CO  CONTRATO  DE
ELABORACIÓN DO PROXECTO DE MODIFICACIÓN PUNTUAL DO PXOM O
URPI-58.

Vista a referida pregunta cuxo teor é o seguinte:
O  13  de  novembro  de  2020  o  Concello  de  Lugo  asinaba  un  contrato

administrativo correspondente á asistencia técnica para a elaboración do proxecto
de modificación puntual do Plan Xeral de Ordenación Municipal no ámbito do URPI-
58 en execución de sentenza (exp. Ref. 2020/c003/000005). Dito contrato iniciouse
o 7 de decembro de 2020 e tiña un prazao de execución de 25 meses.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta a seguinte PREGUNTA A
PLENO respecto a dito expediente: 

1. Cal é o motivo da caducidade de dito contrato? 

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  por parte do Partido Popular.  Queren facer
uso? Si? Pois señor Cabarcos, dous minutos.

-  RAMÓN  MANUEL  CABARCOS  RODRÍGUEZ: Leo  a pregunta.  Bo  día,
novamente. O 13 de novembro de 2020 o Concello de Lugo asinaba un contrato
administrativo correspondente á asistencia técnica para a elaboración do proxecto
de modificación puntual do Plan Xeral de Ordenación Municipal no ámbito Urpi 58,
que é o que ocupa actualmente o edificio en demolición do Garañón.
O  expediente  abríase  en  execución  de  sentenza  e  dito  contrato  comezaba  ou
asinábase como comezo... fixábase como comezo o 7 de decembro de 2020. Tiña
un prazo de execución  de 25 meses,  que semella  ter  rematado.  Entón o noso
interese por saber a situación administrativa do contrato e se efectivamente está
caducado e o que vai ocorrer a partir de agora.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Pois por parte do goberno, a concelleira de
Urbanismo, tenente de alcaldesa.
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-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Señor Cabarcos,  o primeiro que
quero dicirlles é que este contrato non está caducado. Iso é o primeiro que quero
dicirlle.
Ademais  quero  dicirlle  que  hai  unha  defectuosa  terminoloxía.  Pode  falarse  de
extinción por incumprimento ou por resolución, pero non de caducidade, neste caso
de contratos administrativos, aínda que habitualmente falan de caducidade.
Había un grupo musical formado por tres compoñentes que se chamaba o Zapato
veloz, non sei se o recorda, que popularizou unha canción que seguro que todos
coñecemos que dicía "Hai un galego na lúa". Pois na lúa é onde parece que están
vostedes e todo o staff urbanístico que parece ter o Partido Popular, porque traer
esta pregunta ao Pleno é pandeirada sideral, como dicía a canción.
É certo que no ano 2020, este concello asinaba coa mercantil AO Arquitectura, un
contrato administrativo para a elaboración dun proxecto de modificación puntual do
PXOM no ámbito do Urpi 58. O prazo establecíase de 25 meses, pero parece que
non leron os pregos, porque onde pon, no apartado oitavo, precisamente que eran
25 meses, que se dividían en distintas fases, con determinado tempo a cada unha
das  fases,  di  textualmente  que  "este  prazo  poderá  modificarse  en  función  das
circunstancias sobrevidas nas distintas fases".
É dicir, establecíase un prazo para cada fase, que sumado daban 25 meses, pero
de traballo efectivo. É dicir, non se tiñan en conta todos aqueles prazos que podían
interromper. Por exemplo, o tempo que poderían tardar outras administracións en
emitir determinados informes.
Por exemplo, voulle poñer un exemplo, a avaliación ambiental estratéxica que ten
que facela a Consellería de Medio Ambiente, concretamente a Dirección Xeral de
Calidade Ambiental, Sostibilidade e Cambio Climático, que tardou tres meses. Eses
tres meses restáronse evidentemente porque eran 25 meses, pero efectivos.
Polo  tanto,  o  apartado  oito  do  prego  poden  velo  e,  como  lle  dicía,  non  está
caducado. Tamén lle digo, que está a piques de ser concluído.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas.

D) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
162/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COA  NEGOCIACIÓN
PARA  CAMBIO  DE  PARCELA  DE  EDIFICACIÓN  DAS  VIVENDAS  SOCIAIS
PREVISTAS NO CASTIÑEIRO.

Vista a antedita pregunta que a continuación se recolle:
Na negociación que se está a realizar  para o cambio de parcela para a

edificación das vivendas sociais que estaban previstas no Castiñeiro, este Grupo
Municipal  recibiu a información de que Abanca xa contestou cunha proposta de
parcela.  O  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  presenta  unha  PREGUNTA  A
PLENO ao respecto: 

1. Cando ten previsto o Concello de Lugo respostar á proposta rea-
lizada por Abanca? Por que non se ten feito?
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DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular, si, señor Cabarcos. Dous
minutos.

- RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Neste caso, o que tratamos é de
coñecer  a  resposta  que  ten  pensada  o  goberno  municipal  á  oferta  que  temos
coñecemento de que xa se ten realizado sobre a disposición dunha nova parcela ao
respecto da entidade bancaria de Abanca. Entón, pois se nos poden informar de cal
é a situación...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  novamente  a  tenente  de  alcaldesa,
portavoz do Goberno. Catro minutos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Con moito gusto, señor Cabarcos,
dámoslle información sobre isto. Si é certo que o 13 de xullo, hai dúas semanas,
fáisenos  chegar  o  primeiro  borrador  do  convenio  de  permuta.  O  avogado  da
fundación Abanca fainos o primeiro borrador, como quedaramos unha vez falado e
unha vez elixido por eles unha das parcelas. Fíxonolo chegar o día 13 de xullo para
que o estudásemos e víramos se había que perfilar algunha cousa.
Estudouse a proposta e puxémonos en contacto coa Fundación para perfilar varias
das  solicitudes e fixemos varias modificacións.
Iso  foi  o  21 de xullo,  estamos  a  día  27.  Onde mesmo recibín  un novo  correo
poñendo en coñecemento que outra persoa que levará directamente eso, porque as
cuestións que hai que matizar no convenio de permuta xa van máis alá da función
do avogado, polo tanto xa nos remiten a outra persoa máis alta dentro do staff da
coordinación desta Fundación.
Proponnos unha reunión, da que estamos pendentes, porque hai unha persoa que
está de vacacións ata o día dezaseis e, con todo isto quero dicirlle que estamos xa
practicamente... Elixiron un.
Faltan varios flocos por perfilar e propoñen unha reunión física, pero tamén quero
dicirlle que este é o primeiro paso, porque como saben, este é un convenio a tres,
porque tamén ten que estar a Xunta de Galicia. Primeiro estamos nós con Abanca,
pero  falta  despois  formalizar  o  convenio  da  Xunta  de  Galicia  porque  aquí  hai
obrigas para tres, e así se falou no seu momento.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moi moitas grazas.

Rematado  o  estudo  dos  asuntos  inluídos  na  orde  do  día,  sométese  a
coñecemento  da  Excma.  Corporación  Municipal  a  MOCIÓN DE  URXENCIA
PRESENTADA POLO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
168 DE REXISTRO DE PLENO, RELATIVA A “GARANTIR A SEGUIDADE DOS
PASOS A NIVEL SOBRE A VÍA DO FERROCARRIL NO CONCELLO DE LUGO”.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Antes de dar paso ao Partido Popular por se quere facer
uso, recordar que esta intervención é simplemente para motivar a urxencia e non
entrar  no fondo do debate da mesma. Así que, por parte do Partido Popular,  o
señor Ameijide.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Moitas grazas, alcaldesa. Intentarei ser moi breve
e  simplemente  tres  puntos  ou  tres  cuestións  moi  concretas  para  xustificar  esa
urxencia.
A primeira é que efectivamente todos somos coñecedores do triste accidente que
houbo o día 12 de xullo, polo cal se precipitaron estes acontecementos. Da reunión
que tivo a alcaldesa cos afectados. Bueno, coas parroquias afectadas o 18 de xullo,
na cal existía un compromiso, e este terceiro motivo ou a terceira reflexión pola que
plantexamos esta proposta de xeito urxente é que non hai pleno ata setembro.
Polo tanto, entendíamos que para referendar e apoiar  ese compromiso e que o
Concello de Lugo se comprometa a traballar ou impulsar esa supresión dos pasos a
niveis ou ao reforzo da seguridade dos mesmos, pois simplemente queríamos que
se debatese hoxe en pleno e que dalgún xeito quedase constancia do compromiso
do Concello de Lugo, con ese compromiso tamén realizado no seu día cos veciños
por parte da alcaldesa. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  O compromiso xa o temos manifestado cos veciños,
como ben acaba de dicir, nesa reunión que mantivemos, estamos a traballar  xa
tamén o concelleiro de Medio Rural tivo unha reunión xa con Adif. Estiveron vendo
in situ o lugar do sinistro e dicirlle que estiveron en tempo e prazo para presentar
esta moción vía ordinaria e non vía de urxencia,  porque aínda estaba aberto o
prazo para presentar  mocións,  así  que imos votar,  como digo,  non o  fondo da
cuestión, senón a urxencia da mesma.

Logo  da  súa  xustificación,  sométese  a  votación  a  declaración  da
urxencia da mesma, acadándose os seguintes resultados: 

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 do Grupo Municipal do Partido Popular. 
- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

En virtude de todo o cal, e ao non acadarse o quórum de maioría absoluta
legalmente requirido, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a urxencia da
moción, polo que xa non se entra no exame do seu contido.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá por
rematada a sesión, sendo as trece horas e vinte e nove minutos do expresado
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día vinte e sete de xullo de dous mil vinte e tres, estendéndose esta acta que,
de acordo co establecido no artigo 110.2 do Regulamento de organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais, aprobado polo Real
decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez  aprobada  polo  Excmo.
Concello Pleno, transcribirase ó Libro de Actas, autorizándoa coas sinaturas
da Excma. Sra. Alcaldesa, dona Lara Méndez López, e do Secretario. De todo
o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel, Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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